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bREZPlaČna  

PRavna PoMoČ  

v obČInI loGaTEC

TUDI v JUnIJU

Kdaj: 26. junij 2013 med 

12. in 17. uro

Kje: Sejna Soba občine 

Logatec, i. nadstropje

predhodne prijave: na 

teL.: 01/7590600

v mesecu juLiju 

 in avgustu se brez-

plačna pravna pomoč 

ne bo izvajaLa.

šE nEKaJ bESED o REFEREnDUMU

»referendumski čas« je že daleč za 
nami in je prav, da o dogajanju zapi-
šemo še nekaj besed. vložitev pobu-

de volivcev za vložitev zahteve za razpis 
referenduma o splošnem aktu občine in na 
podlagi zadostnega števila zbranih osebnih 
podpisov podpore, tudi vložitev zahteve za 
razpis referenduma, je vsekakor neizpodbi-
tna pravica vsakega občana oz. državljana 
naše države. le–ta, kot oblika neposredne-
ga sodelovanja občanov pri odločanju v 
občini ne sme biti kratena nikomur v nobe-
nem pomenu besede.

ob vsem tem pa je občina logatec raz-
mišljala tudi o stroških, ki bodo z izvedbo 
referenduma nastali in ki se jim bi bilo z 
ustreznim dogovorom s pobudnikom ozi-
roma kasneje z vložnikom zahteve za raz-
pis referenduma možno izogniti.

Ta pomislek in dogovor s pobudnikom bi 
bil lahko še toliko bolj pomemben, saj so 
občinski, državni in evropski finančni viri 
vedno bolj omejeni, tem in še večjim ome-
jitvam pa ni in ni videti konca.

Tako se je občina logatec z ustreznim 
vprašanjem obrnila na resorno ministrstvo 
za pravosodje in javno upravo ter prido-
bila odgovor, ki je enak mnenju strokov-
nih služb občinske uprave in je, kot sledi: 
»Splošni akt, ki ga je sprejel občinski svet 
in še ni stopil v veljavo, ker še ni bil obja-
vljen, še ne velja in ga torej ni mogoče raz-
veljaviti z drugim aktom. in ker je bila vlo-
žena pobuda za referendum, ga župan do 
zaključka postopka ne sme objaviti. prav-
no in nomotehnično pravilno bodo organi 
občine ravnali tako, da bodo nadaljevali s 
postopkom za referendum. obstaja torej le 
politična rešitev nastale situacije. akterji 
za referendumsko pobudo se z organi ob-
čine dogovorijo in umaknejo pobudo za re-
ferendum, župan občine objavi sprejeti akt, 
takoj zatem pa predlaga v sprejem občin-
skemu svetu predlog za spremembe in do-
polnitve (ali predlog za razveljavitev) spre-
jetega (in že veljavnega) splošnega akta.«
po lastni iniciativi, kot tudi upoštevajoč 
usmeritve iz prej navedenega odgovora, je 
politično vodstvo občine logatec s pobu-
dnikom za zbiranje podpisov oziroma vlo-
žnikom zahteve za razpis referenduma in z 
njegovimi najožjimi podporniki, organizi-
ralo posvetovalni razgovor, na katerem naj 

bi se pretehtale možnosti sklenitve dogo-
vora o umiku zahteve za razpis referendu-
ma, ki bi na drugi strani zavezoval župana, 
da uveljavi in razveljavi sprejeti akt.
Torej ni šlo za nobene  »kravje kupčije«, 
temveč zgolj, kot že rečeno, za poizkus 
sklenitve ustreznega dogovora, s katerim bi 
se izognili referendumu, hkrati pa na pred-
pisan način predlagali občinskemu svetu 
razveljavitev sprejetega splošnega akta. ob 
tem gre poudariti tudi, da bi bila volja pod-
pornikov razpisa referenduma spoštovana, 
saj do ustanovitve javnega zavoda ne bi 
prišlo.

Zelo pomembna posledica teh aktivnosti in 
sklenitve dogovora pa bi bil tudi prihranek 
sredstev iz občinskega proračuna v višini 
17.453,08 eUr, kolikor so znašali stroški 
referenduma.

res škoda, da do takega dogovora, zaradi 
nepripravljenosti do pogovora in dogovora 
pobudnika in njegovih najožjih podporni-
kov, ni prišlo.

poleg te evidentne finančne škode, pa je 
nastalo še niz drugih vrzeli, katerih nega-
tivne posledice bodo trpeli predvsem kul-
turniki, športniki, mladi in pa turizem v 
naši občini in širše.

vsi prej navedeni so postali v očeh akter-
jev za razpis referenduma in preprečitev 
ustanovitve javnega zavoda »Zavoda za 
kulturo, turizem, šport in mladino loga-
tec« povsem nepomembni, saj se je, žal, 
izkazalo, da so bile vse predreferendumske 
aktivnosti usmerjene v merjenje politič-
ne moči ter v blatenje nekaterih političnih 
funkcionarjev, kar se je še v bolj grobi obli-
ki izkazalo ob napisih na Upravnem centru 
logatec.

če navedemo še samo nekaj praktičnih ne-
gativnih posledic preprečitve ustanovitve 
Zavoda za kulturo, turizem, šport in mladi-
no logatec, bi lahko omenili omejene oz. 
bolj zaprte možnosti kandidiranja občine 
na nekaterih nacionalnih in evropskih raz-
pisih (npr.: na razpisih Urada za mladino), 
kjer bi se lahko pridobila znatna sredstva.
Z neustanovitvijo Zavoda za kulturo, turi-
zem, šport in mladino logatec pa so izni-
čene tudi prednosti, ki jih bi društva lahko 
preko zavoda pod ugodnejšimi pogoji kori-

stila s strani države oz. občine pridobljeni-
mi upravljavskimi pravicami nad izobraže-
valnim centrom rS za zaščito in reševanje, 
enota logatec.
poleg vseh naštetih izgubljenih možnosti 
pa obstaja še niz drugih, kot npr.:  centrali-
zacija oz. racionalizacija upravljanja celo-
tne infrastrukture za šport, kulturo, turizem 
in mladino v naši občini, dokončna uredi-
tev smučišča Sekirica …
Skratka, če prispevek na kratko zaključi-
mo, lahko z gotovostjo zatrdimo, da smo 
z neustanovitvijo Zavoda za kulturo, tu-
rizem, šport in mladino logatec v občini 
logatec zamudili velike priložnosti ter do-
datne možnosti razvoja in to predvsem za 
športnike, kulturnike in mlade, za katere pa 
ne vemo, kdaj in če se sploh bodo v naši 
občini še kdaj povrnile.

Ladislava Furlan, podžupanja

PRaKTIKUM
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vSEbIna

tretjega junija smo tudi v logatcu slavnostno pričakali 
plamenico Teka svetovne harmonije, ki že šestindvajseto 
leto zapored potuje po številnih deželah sveta. Z učenci 

osnovne šole 8 talcev logatec, osnovne šole Tabor logatec 
ter otroki iz vrtca Kurirček logatec smo se aktivno vključili v 
štafetni tek s plamenico, ki simbolizira univerzalno stremljenje k 
bolj harmoničnemu svetu, miru in prijateljstvu. roko smo položili 
na svoje srce in v tišini ter z zaprtimi očmi občutili toplino srca, ki 
nas, če je volja, povezuje v medsebojna prijateljstva, harmonijo.
veliko nas je, ki si prizadevamo za dobro naše ožje ter širše 
družbe, za dobro naših družin in sokrajanov. Sprašujem se, zakaj 
je na svetu potem toliko  gorja in trpljenja? Kje smo in kam 
plovemo? Še vedno je v naši deželi prisoten strah bratomorne 
druge svetovne vojne, delitev na »domobrance« in »partizane« in 
nikakor ne moremo izstopiti iz začaranega kroga zgodovine. Že 
zdavnaj bi morali dostojno pokopati vojake, ki so, vsak s svojim 
prepričanjem, dali življenje za domovino, za boljše življenje ljudi, 
ter jim dodeliti ustrezno mesto v naši skupni zgodovini. mi smo 
tisti, ki moramo popraviti krivice. v znak sprave, prijateljstva, si 
moramo iskreno podati roke, saj bomo le tako sposobni stopiti 
korak naprej – v želeno prihodnost. 
Danes, po številnih žrtvah za našo mlado državo, se lahko 
delimo le na pridne, delovne, uspešne ljudi ter na nepridiprave 
in pogoltneže, ki brezvestno izkoriščajo naše skupno premoženje 
in delovne ljudi. Spremeniti se moremo kot družba in kot 
posamezniki. Začeti pa moramo pri sebi. 
pred nami je slovenski državni praznik - Dan državnosti, ki ga 
obeležujemo 25. junija. Ta dan se vsi skupaj z velikim veseljem 
in ponosom spominjamo, da smo Slovenci sprejeli Deklaracijo o 
neodvisnosti Slovenije in Temeljno ustavno listino o samostojnosti 
in neodvisnosti Slovenije. Tega velikega, pogumnega koraka, ne 
smemo nikoli pozabiti. mir in dolgo želeno svobodo smo dosegli 
s skupnimi močmi in to je vredno praznovati. ostali koraki so 
odvisni od nas, naše svobodne volje in topline srca. 
Harmonija sobivanja se prične pri vsakem posamezniku.

Vaš župan, Berto Menard
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Število otrok v logatcu v zadnjih 
letih narašča, kar je opaziti tudi pri 
vpisu v osnovni šoli v občini. na 

oŠ Tabor deset prvošolčkov več kot lani, 
na oŠ 8 talcev pa povečanje pričakujejo v 
prihodnjem šolskem letu. podatki o vpisu 
v prvi razred  sicer še niso dokončni, saj 
se vsako leto sredi poletja vpiše še kakšen 
otrok, a načeloma že lahko potrdimo, da se 
v logatcu ni bati za številčnost populacije 
otrok. le podružnična osnovna šola rov-
tarske Žibrše za naslednje leto nima nobe-
nega vpisanega prvošolčka, kar za obstoj te 
šole ni obetavno znamenje. 
Tabor: na matični šoli večji vpis, rovtarske 
Žibrše brez prvošolčkov
vpis v 1. razred v skladu z Zakonom o 
osnovni šoli poteka vedno v mesecu febru-
arju za otroke, ki tekoče leto so ali bodo 
dopolnili šest let. na matični osnovni šoli 
Tabor logatec bo šolski prag v prihodnjem 
šolskem letu prvič prestopilo 55 na poŠ 
Hotedršica pa osem učencev. »Tako bomo 
imeli na matični šoli dva polna oddelka 

loGašKI oSnovnI šolI vPISalI PRvošolČKE

InFoRMaTIvnI IZRaČUn v SISTEMU PISo

prvošolcev, na poŠ Hotedršica pa čisti 
oddelek prvega razreda z osmimi prvošol-
ci,« pojasnjuje ravnateljica te osnovne šole 
miša Stržinar. Žal letos niso uspeli vpisati 
nobenega prvošolca v rovtarskih Žibršah, 
ker so se starši odločil, da bodo njihovi 
otroci obiskovali 1. razred na matični šoli. 
»To nas skrbi, ker lahko take odločitve star-
šev v prihodnje vplivajo na zaprtje omenje-
ne podružnične šole, česar si šola in občina 
logatec ne želita,« pove Stržinarjeva. v 
interesu šole in občine namreč je, da se po-
družnične šole na podeželju ohranjajo, saj 
so velik doprinos kraju, tako na kulturnem 
področju kot na področju povezovanja in 
druženja krajanov. lansko šolsko leto so v 
1. razred na matični šoli vpisali 45 prvo-
šolcev, kar je deset manj kot letos. bodoči 
prvošolci prihajajo iz Gornjega logatca in 
rovtarskih Žibrš. »Upamo, da bomo med 
poletjem uspeli vpisati še kakšnega prvo-
šolca, ki se bo preselil v logatec in bi s tem 
lahko namesto dveh oblikovali tri oddelke 
prvošolcev,« pravi sogovornica. »popula-

cije se večajo. Tega se veselimo in upamo, 
da ministrstvo za šolstvo v prihodnje ne bo 
spreminjalo normativov in standardov.«
8 talcev: 2014/15 manjša populacija, a več 
prvošolčkov
na osnovni šoli 8 talcev letos torej priča-
kujejo vsaj 68 prvošolčkov, skoraj vsi pa 
prihajajo iz šolskega okoliša. po besedah 
ravnateljice Karmen Cunder bodo imeli 
glede na to število vnovič vpisane tri od-
delke prvih razredov, večji vpis pa pričaku-
jejo v šolskem letu 2014/15. »predvideva-
mo, da bomo takrat vpisali štiri oddelke,« 
pravi Cundrova. v tem šolskem letu je oŠ 
8 talcev logatec obiskovalo 665 učencev, 
naslednje leto pa pričakujejo nekoliko 
manjšo populacijo. letos šolanje namreč 
zaključijo kar štirje  oddelki devetih razre-
dov.

Blanka Markovič Kocen 

KoMUnalnI PRISPEvEK

občinska uprava občine loga-
tec ves čas posodablja vsebine 
v prostorskem informacijskem 

sistemu - piSo na spletni povezavi www.
geoprostor.net. Dostop v sistem piSo je 
možen za javno uporabo tudi brez registra-
cije. med drugim lahko vidite namensko 
rabo zemljišč, kot je bila sprejeta z zadnjim 
prostorskima aktom, vidne so tudi državne 
vsebine (varovana območja kulturne dedi-
ščine, območja režimov varstva narave, hi-
drografija, dejanska raba zemljišč ipd.) ter 
gospodarska javna infrastruktura.
nova dodana vsebina, za pomoč občanom, 
je možnost informativnega izračuna 
komunalnega prispevka. S klikom na 
zemljiško parcelo, se v spodnjem delu 

izpiše tudi povezava na informativni 
izračun komunalnega prispevka. po 
kliku na povezavo pa posameznik vnese 
podatke o velikosti neto tlorisne površine 
objekta ter o velikosti gradbene parcele, 
izbere še vrsto objekta nato pa se po kliku 
»izračunaj« izpiše informativni znesek za 
posamezno vrsto komunalne opreme. pri 
novogradnjah je potrebno upoštevati, da se 
poleg kanalizacije, vodovodnega omrežja 
in ceste odmeri tudi komunalni prispevek 
za javne površine in parkirišča ter za 
prostore za ravnanje z odpadki. 
v piSo je zanimiv tudi tematski sklop 
– infrastruktura (vir občina) – program 
opremljanja opn, kjer je grafično podan 
prikaz obračunskih območij posamezne 

vrste komunalne opreme. na podlagi 
tega lahko posameznik razbere, katera 
komunalna oprema je, oziroma bo zgrajena 
v prihodnjih dveh letih, tam kjer se njegova 
parcela nahaja.
Za kakršna koli vprašanja pri uporabi piSo 
pa vabljeni, da se obrnete na zaposlene 
na oddelku za okolje in prostor, kjer vam 
bomo z nasveti svetovali. 

Občinska uprava
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nova PRIDobITEv v RovTaH

včasih je valjalo, da je življenje v 
vaškem okolju preprostejše, saj 
je odmaknjeno od velikih mest in 

vsega, kar temu daje poseben pečat. nase-
lja so bila redko posejana s hišami, pa še 
te so bile sila preproste in so nudile dom 
številnim članom. vendar je to sedaj le 
še bežen spomin na nekdanjo vaško idilo, 
kajti zavoljo napredka so se navade pov-
sem spremenile tudi na vaseh. ljudje ve-
dno bolj želijo stran od mestnega vrveža in 
zopet se je pojavil trend življenja na vasi. 
rovte pri tem niso nobena izjema. vedno 
več prebivalcev in bliskovita gradnja novih 
hiš sta privedli do tega, da je vsekakor bilo 
treba poskrbeti tudi za tisto, ki je očem vča-
sih skrito, nosovom pa na žalost ne. To so 
odplake in odpadne vode, ki jih pač ljudje 
v vsakdanjem življenju proizvajamo. nara-
va nam ne dopušča, da bi ji kar mimogre-
de svinjali še tiste otočke čistoče in vsak 
kolikor toliko osveščen zemljan ve, da je 
naravi treba priskočiti na pomoč, če noče-
mo postati prav mi žrtve svojega početja. 
rovtarji smo se odločili, da nam je prepo-
trebna čistilna naprava in smo jo res v tem 
letu tudi dobili.

rovte so z izgradnjo sodobne čistilne na-
prave stopile korak naprej h kvalitetnejše-
mu in čistejšemu življenju njenih prebival-
cev.  potreba po izgradnji kanalizacijske ga 
omrežja in čistilne naprave  je bila  v našem 
kraju vedno večja. rovte ležijo na kraškem 
terenu, pa tudi na tretjem vodovarstvenem 
območju,  torej bi lahko zaradi neurejene 
kanalizacije in direktnih izpustov v naravo 
prihajalo do vedno večjih in dolgotrajnejših 
onesnaževanj pitne vode.  Tako je bila 13. 
10. 2010, podpisana pogodba o izgradnji 
kanalizacije in čistilne naprave med grad-
benim podjetjem Godina d.o.o. , katerega 
je zastopal direktor maks Godina in župa-
nom občine logatec bertom menardom.  
Zaradi že prej omenjenih dejavnikov in 
zaradi višinske razgibanosti kraja ter ome-
jenosti možne trase, je bila gradnja precej 
zahtevna in je zahtevala veliko strokovno-
sti. Zato se je tudi rok izgradnje nekoliko 
zavlekel. Sredstva za izgradnjo omenjene 
investicije so bila pridobljena iz več virov. 
Del je prispevala evropska skupnost, iz 
sklada za regionalni razvoj, del je prispeva-
la država iz naslova Zakona o financiranju 
občin, ter občina logatec in pa seveda po-
memben je tudi prispevek samih krajanov 

rovt.  vrednost gradbenih del te investicije 
znaša skoraj en milijon in sto tisoč evrov.  ( 
1.059. 182,08). Dolžina sanitarne kanaliza-
cije znaša nekaj manj kot 6500 metrov, na 
ta sistem naj bi bilo priključenih okoli 170 
že obstoječih  in še nekaj na novo predvide-
nih objektov. prav gotovo so se tako doma-
čini kot tudi gradbinci med delom srečevali 
s kakšno težavo ali neprijetnostjo, a vendar 
je projekt uspešno zaključen in prav gotovo 
bo to tudi pomemben prispevek, da bodo 
rovte še bolj prijazne tako do domačinom 
kot tudi za tiste, ki se v našem kraju le sem 
ter tja ustavijo. Tudi na novo priseljenim 
krajanom in tistim, ki imajo v načrtu gra-
dnjo,  bo kanalizacijski sistem olajšal skrb, 
kako poskrbeti za odpadne vode in odpla-
ke. najpomembneje pa je, da vsi skupaj 
prispevamo k čistejši naravi.  

22. maja letos smo s krajšo slovesnostjo 
predali v uporabo novo pridobitev. v kar 
idiličnem okolju in v prekrasnem pomla-
dnem vremenu je bilo komaj verjeti, da 
otvarjamo čistilno napravo. Gradbinci so 
se z delom res izkazali in ponosni smo lah-
ko, da je v našem kraju to zgrajeno. Tako je 
v nagovoru povedal župan občine logatec 
berto menard, kdo vse pa so zaslužni, da 

je to nastalo, pa je dodal tudi predsednik 
KS rovte viktor Trček. prireditve so se 
udeležili tudi nekateri krajani sosednjih 
krajev ter predstavniki občine logatec in 
celo poslanka iva Dimic. Trobilni kvar-
tet iz logatca, pevci otroškega pevskega 
zbora in pevke upokojenskega pevskega 
zbora pa so prireditev prijetno popestrili. 
Tudi učenec aljaž je po svoje razmišljal, 
kako bomo lahko doprinesli k lepši in bolj 
zdravi naravi. Sledil je še najbolj slovesen 
trenutek, ko je bil prerezan trak in je napra-
va bila končno dana v uporabo. Sledil je še 
blagoslov župnika janeza petriča. po ura-
dnem delu smo si lahko objekt ogledali in 
se na Kovku malce poveselili in si priveza-
li dušo z golažem, sladicami in kozarčkom 
osvežilnega. 

v prihodnosti bi si seveda želeli, da bi se 
prav vsi lahko priključili na centralno na-
pravo, a kmalu to še ne bo mogoče, saj so 
nekateri preveč oddaljeni in bi to postal 
prevelik strošek za posameznika. Do tedaj 
pa bomo seveda po svojih močeh in čim 
bolj naravi prijazno skrbeli za odpadne 
vode.

Metka Bogataj

Župan Berto Menard: »Ponosni smo lahko, da je to v našem kraju zgrajeno.«
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SvET Za vaRSTvo UPoRabnIKov JavnIH DobRIn

po prvi seji Sveta za varstvo uporab-
nikov javnih dobrin (v nadaljevanju: 
Svet) smo na Komunalno podjetje 

logatec d.o.o. (v nadaljevanju: Kp loga-
tec), kot izvajalca javnih služb, naslovili 
nekaj vprašanj glede odlaganja odpadkov. 
Dne 25. 3. 2013 smo dobili s strani Kp 
logatec odgovore na naša vprašanja, s ka-
terim smo se seznanili na naši drugi redni 
seji, ki je bila 29. 4. 2013 in na kateri je bil 
sprejet sklep, da se odgovor Kp logatec 
objavi v naslednjih logaških novicah.

na vprašanja, ali je kdo zadolžen za opo-
zarjanje na polnost zabojnikov, ali je vode-
na evidenca odvozov ter hkrati opravljen 
nadzor nad polnostjo zabojnikov, ki se jih 
prazni, ter kdo ta nadzor izvaja, je Kp lo-
gatec odgovorilo, da praznjenje zabojnikov 
v zbiralnicah ločenih frakcij (»eko otoki«) 
opravljata Kp logatec za odvoz embalaže 
in stekla ter papir servis d.o.o., za praznje-
nje papirja. v zbiralnicah se steklo odvaža 
na 14 dni, embalaža pa na 3 tedne, hkra-
ti s praznjenjem embalaže pri gospodinj-
stvih. pri blokih se embalaža odvaža vsak 
teden, enako velja za papir, ki se zbira v 
zbiralnicah. Za opozarjanje glede polnosti 
zabojnikov ni zadolžen nihče, vendar se na 
pol leta, glede na zabeleženo polnost za-
bojnikov in zvonov, določi, ali je potrebno 
bolj pogosto praznjenje. pri praznjenju pa-
pirja se sproti označuje polnost zvona za 
posamezno zbiralnico (po sistemu prazen, 
pol prazen, poln), s tem pa se ugotavlja, ali 
je potreben pogostejši odvoz. Kp logatec 
odgovarja tudi, da glede polnosti posame-
znih zabojnikov oziroma zvonov sprejema 
tudi telefonske klice uporabnikov. Kp lo-
gatec v primeru polnih zabojnikov za papir 
o tem obvesti papir servis d.o.o., ki je v 
občini prisoten dvakrat na teden, da opra-
vi obhod po vseh zbiralnicah. posledično 
papir servis d.o.o. ponovno sprazni polni 
zvon v istem tednu.

na vprašanje, ali bi lahko na kakšnih toč-
kah v logatcu, na osnovi morebitne evi-
dence, število katerih zabojnikov zmanjša-
li oziroma povečali tam, kjer so zabojniki 
po navadi napolnjeni prej, kot je predviden 
odvoz - na primer zabojniki za papir v str-
njenih stanovanjskih soseskah (Sončni log, 
pavšičeva), je Kp logatec odgovorilo, da 
podjetje vodi evidenco o številu in vrsti za-
bojnikov ter zvonov, ki se sprotno ažurira. 

Skladno s 14. členom odloka o ravnanju 
s komunalnimi odpadki v občini logatec 
(logaške novice, št. 4/09), je število zaboj-
nikov možno zmanjšati ali povečati glede 

na potrebe na terenu, vendar pa mora zbi-
ralnica stati na javnem zemljišču, kar pa 
nemalokrat predstavlja problem zadostne-
ga prostora, ki je potreben za postavitev 
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ENOSTAVNO IN PREGLEDNO EOM=0%

ŽE ZA NEVERJETNIH 

139 EUR MESEČNO

ZAŽIVI VEČ 

ŽIVLJENJA!

POPOLNOMA NOVI

Kiina vozila imajo rekordno nizko porabo, 7- letno garancijo in maksimalnih 5 zvezdic po EURO NCAP-u.

KIA - NAJVEČ AVTA ZA VAŠ DENAR

BREZ POLOGA - 0 EUR, BREZ OBRESTI - 0%, BREZ STROŠKOV - 0 EUR

Dinamičen, športen in 
temperamenten.

ŽE ZA 299 EUR
Najbolje prodajan terenec v Sloveniji*

Najbolj atraktiven športni terenec na trgu navdušuje z bogato 
serijsko opremo in nepremagljivo ceno. Vrhunski in dinamični dizajn, 
prepričljivi bencinski in dizelski motorji z zavidljivo nizko porabo 
goriva ter inteligentnim sistemom aktivnega pogona na vsa štiri 
kolesa »Dynamax«.

POVPREČNA
PORABA GORIVA ODSportage 1.7 CRDi 5,3l/100 km

*Po stat. podatkih o novoreg. vozilih v RS (ARDI) za leto 2012 in 2013. Akc. ponudba velja za nakup novega vozila KIA cee'd, Rio, Sportage, Optima ML 2013 po ponudbi prodajalca ob sklenitvi pogodbe o finanč. leasingu preko 
VBS Leasinga d.o.o., Hypo Leasinga d.o.o. in Summit Leasing Slovenija d.o.o.. Financ. zajema: obdobje financ. do 84 mesecev (velja za model pro_cee'd, ostali modeli odplač. doba do 60 mesecev), fiksna OM 0%, EOM 0%, stroški 
odobritve 0 EUR. Primer izračuna za KIA pro_cee'd 1.4 CVVT LX Fun s ceno 11.690 EUR (MPC 12.490 EUR - Joker popust "Staro za novo" 400 EUR - Joker "Iz zaloge" 400 EUR - Joker "0% financ"), z odplač. dobo 84 mes. ter 
0% pologom, je obrok leasinga 139 EUR/mesec in fiksna OM 0%, stroški financ. 0 EUR, EOM 0%, skupaj za plačilo potroš. je 11.690 EUR, kar je enako nabavni vrednosti vozila. Cena za KIA Sportage 1.6 GDI Fun 17.990 EUR (MPC 
19.990 EUR – Joker popust »Iz zaloge« 1.000 EUR – Joker »Krpan« 1.000 EUR – Joker »0% financ.«), z odplač. dobo 60 mes. ter 0% pologom, je obrok leasinga 299 EUR/mesec. MPC cene vsebujejo vse dane popuste in prihranke 
in ne vključujejo kovinske barve in stroška priprave vozila. Akcija EOM 0% velja od 6. 4. do 30. 5. 2013. Financ. se lahko zavrne, če stranka nima ustrezne bonitete. Vse ostale info. o porabi goriva in emis. CO2 so na voljo v priroč. 
o varčni porabi goriva in emis. CO2, na prod. mestu in na www.kia.si/emission. Pogoji garanc. so na voljo v garanc. knjižici vozila, oz. pri poobl. zastopniku vozil Kia. Slike so simbolične. KMAG d.d., Leskoškova 2, 1000 Ljubljana.

Kombinirane porabe goriva: 3,7 – 6,0 l/100km, emisije CO2: 97 – 145 g/km CO2.
AVTOTRADE, D.O.O., Vrhnika, Sinja Gorica 11, Vrhnika, 01/750 51 99, www.avtotrade.kia.si

prometa ter mora biti dostopna vozilom, ki 
izvajajo praznjenje.

Kp logatec je na vprašanje, kaj lahko ob-
čani storijo v primeru, da je zabojnik poln, 
do odvoza pa je še nekaj dni, odgovorilo, 
da občani lahko o polnosti zabojnika obve-
stijo Kp logatec, ki bo v najkrajšem mo-
žnem času zbiralnico izpraznilo. Dodajajo 
pa še, da vsak uporabnik lahko odda svoje 
ločeno zbrane frakcije na drugi zbiralnici 
ločenih frakcij (»eko otoki«) ali na Zbir-
nem centru ostri vrh.

Glede na odgovore komunalnega podjetja, 
člani Sveta predlagajo občanom, da se od-
govori v primeru polnosti zabojnikov upo-
števajo. če imate polne zabojnike, posku-
site oddati svoje ločeno zbrane frakcije na 
drugi zbiralnici ločenih frakcij (»eko oto-
ki«) ali jih odpeljite v Zbirni center ostri 
vrh. v primeru, da te možnosti nimate, pa 
se obrnite na Kp logatec, saj lahko veliko 
informacij pridobite na njihovi spletni stra-
ni http://www.kp-logatec.si/ ali pa jim svoj 
problem glede odpadkov sporočite preko 
telefonske številke 01/750-81-10.

Predsednik Sveta za varstvo uporabnikov 
javnih dobrin

Rado Bojan Selan

nove zbiralnice ali povečanja obstoječe. 
Upoštevati je potrebno, da zbiralnica ne 
sme posegati v cestišče, pločnik, parkiri-
šče, ne sme zastirati preglednosti cestnega 

KUlTURa
Logaške novice, glasilo občine 
logatec
ISSN 03509281
logaške novice brezplačno prejmejo 
vsa gospodinjstva v občini
Izdajatelj: občina logatec, Tržaška 
50 a, 1370 logatec
Odgovorna urednica: mag. neža 
Sautet, e-pošta: neza.perko@logatec.
si, logaske@logatec.si
Uredniški odbor: janez Gostiša, 
blanka markovič Kocen, metka 
bogataj, jure vodnik, luka Škrlj
Grafično oblikovanje in tisk: 
TiSKarna SKUŠeK d.o.o., 
storitve, proizvodnja in trgovina, 
vodnikova cesta 272, 1000 ljubljana
Grafični koncept: nicolas Sautet
Datum natisa: 11. 6. 2013

Naklada: 4.300 izvodov

Naslovnica: 10 družin obdeluje 
zemljo, ki jim jo je dobrosrčno 

dal na voljo dolnjelogaški župnik. 

Foto: Nicolas Sautet 

logaške novice izhajajo po sejah 
občinskega sveta občine logatec. roki 
izida in oddaje prispevkov so objavljeni 
na spletni strani občine logatec oziroma 
skladno z dogovorom z uredništvom. 
prispevki naj ne bodo daljši od ene 
tipkane strani, pisava Times new roman, 
pt 11.  
pisma bralcev so lahko dolga največ 
eno tipkano stran, pisava Times 
new roman, velikost pisave 11 pt. 
prispevke s fotografijami pošljite na 
poštni ali elektronski naslov. prispevki 
naj bodo kratki in jedrnati, pripišite 
ime in priimek avtorja prispevka in 
fotografije ter kdo oziroma kaj in je na 
fotografiji. nepodpisanih prispevkov ne 
bomo objavili, uredništvo si pridržuje 
tudi pravico do krajšanja in neobjave 
prispevkov.

KoloFon
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to je med drugim na srečanju no-
tranjskih planincev ob 40-letnici 
planinskega društva logatec in 

120-letnici planinske zveze Slovenije v 
nedeljo 19. maja letos dejal Tone jesenko, 
podpredsednik planinske zveze Slovenije. 
planinci so tega dne dopoldne najprej ime-
li krajši pohod od Kalc do Hrušice, z ogle-
dom znamenitosti tega področja, predvsem 
lanišča in od tam do prireditvenega pro-
stora pri brunarici v Grčarevcu. na krajši 
slovesnosti so spregovorili še marinka Ko-
zamernik in alenka mrak iz pD logatec, 
župan občine logatec berto menard ter 
marko Goršič iz mDo notranjska. iz rok 
logaških predstavnikov Zveze združenj 
borcev za vrednote nob je pD logatec 
prejelo Srebrno plaketo, ki se podeljuje 
planincem, ker ohranjajo tovarištvo, soli-
darnost, prijaznost do soljudi in narave ter 
pozitiven odnos do nob-ja. na prireditvi 
so nastopili še mešani pevski zbor iz lo-
gatca, harmonikar matic Klevišar, »vesela 
zakonca« plesničar iz pD Križna gora, ter 
oktet pa kolkr tolk, ki je zapel tudi planin-
sko himno »oj Triglav moj dom, kako si 
krasan«.

Hvalnico naši Gori je avgusta leta 1988 
zapelo tudi sedem logaških planincev, ki 
so se iz »nizkih logaških ravan« peš od-
pravili tja gor. in potem vsako leto. Tudi 
letos janez Slabe že pripravlja vse za 26. 
pohod. vse se je začelo že petnajst let 
prej, ko je poleti 1973 skupina logatča-
nov ustanovila planinsko društvo logatec 

in za predsednika zbrala janeza čanžka. 
Temu so sledili Štefan Ferenc, janez jeri-
na, ema bolčina, Tone rupnik, janez Sla-
be in alenka mrak, ki skromno pravi, da 
samo nadaljuje delo njenih predhodnikov. 
Glas o tem, da društvo organizira izlete, 
pohode na katerih se družijo ljudje dobre 
volje, se je hitro širil, že čez dve leti so bile 
organizirane sekcije planincev po večjih 
podjetjih v občini. poleti leta 1979 je bil 
zbor planincev ljubljanskega področja. Ta-
krat se je pri Tončkovem domu na Kališah 
zbralo prek 900 planincev. na tem zboru 
so logaški planinci predstavili čez 300 
km dolgo notranjsko planinsko pot. Ta je 
še danes dobro obiskana. Ker pa je precej 
dolga, so ob desetletnici društva planinci 
uredili krajšo logaško planinsko pot, ki 

povezuje krajevne skupnosti naše občine. 
marljivi markacisti vzdržujejo in obna-
vljajo obe poti. Tistega leta je bila sklenje-
na pogodba o dolgoročnem najemu razpa-
dajoče hiše v novem svetu »pri Cajnarju«, 
ki so jo z več tisoč urami prostovoljnega 
dela odprli dve leti kasneje. planinski Dom 
je bil prostor za srečanja, za praznovanja 
raznih obletnic, silvestrovanja. v štiridese-
tih letih so logaški planinci izšolali gorske 
vodnike, markaciste, imeli planinsko šolo, 
alpinistični odsek, vsako leto organizirali 
vrsto izletov, pohodov in srečanj. Danes 
je vse več ljudi, ki sami hodijo po naših 
gorah, članstvo v društvih upada; logaško 
pD ima danes 150 članov. alenka mrak 
pravi: «Tisti, ki ostajamo, pa smo ljubitelji 
ne samo narave, ampak tudi druženja, kjer 
se sprostimo, nasmejemo, zapojemo«. Si-
cer pa je planinska zveza Slovenije z več 
kot 200 društvi in 57 tisoč člani še vedno 
najmočnejša organizacija v državi. 

Danes zaradi raznih dogajanj v družbi ni ne 
Tončkovega doma ne Doma planincev pri 
Cajnarju. Še vedno pa je pD logatec med 
nami. prostore ima na Stari cesti (sreča-
nja so ob četrtkih zvečer), kjer so na voljo 
zemljevidi, vodniki notranjske poti, novi 
vodnik po logaški planinski poti bo izdan 
letos, planinski vestnik in tudi brošura iz-
dana ob 40-letnici pD logatec. Društvo 
preko lep-a, logaških novic, s plakati in 
osebno vabi na izlete, pohode, med najbolj 
odmevnimi so prav gotovo prvomajski 
pohod, pohod po logatcu, po jadranskih 
otokih in seveda na Triglav. 

Brane Pevec
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Planinci so si tokrat ogledali tudi Lanišče.
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Prvi avtobusni izlet v Vrsno.

»ob PlanInSKI DRUŽbI JE vEDno lEPo In vESElo«

40 lET PD loGaTEC
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FESTIval KRIŽ KRaŽ MlaDIH 2013

GEnERaCIJE

11. maja, na deževno soboto, je v jo-
žefovi dvorani medgeneracijskega 
doma na Griču potekala prva priredi-

tev festivala Križ Kraž mladih. v društvu 
aktiv so z izvedbo in obiskom dogodka 
zelo zadovoljni, saj se ga je kljub dežju 
udeležilo okoli 500 ljudi. Začel se je s slo-
vesno mašo, zapeli so pevci združenega 
zbora, v katerem so sodelovali člani mpZ 
lUX iz postojne in mladinskega pevske-
ga zbora adoramus. okoli šestdeset pev-
cev je spremljala glasbena skupina Spes, 
njeni člani pa so v ta namen napisali nove 
glasbene mašne dele in ostale pop – rock 
aranžmaje skladb za band in zbore. Celo-
tni glasbeni zasedbi je dirigirala mlada di-
plomantka akademije za glasbo in odlična 
glasbenica petra Habjanič. mašo je daro-
val župnik janez Kompare, ki se mu v ak-
tivu zahvaljujejo za vso podporo in pomoč. 
v nadaljevanju dogodka smo prisluhnili 
predavanju Danija Sitra, ki je z navduše-
njem govoril o ljubezni. letošnje geslo 
Križ Kraža je bilo: ...”in največja je ljube-
zen!”... prav okoli te rdeče niti pa so ani-
matorji oblikovali letošnji praznik mladih 
v logatcu.

Sledili so glasbeni nastopi in še bolj mla-
dostniško obarvan program. po himni Križ 
Kraža avtorice bojane ivančič, ki smo jo 
lahko slišali že lani, je nastopil kantavtor 
Franci rotar. Dobre gospodinje so poskr-

bele za obilico odličnih palačink, vsak 
udeleženec jih je dobil, kolikor jih je lahko 
pojedel. po okrepčilu so nas razvneli glas-
beniki skupine odsev. Z avtorskimi rit-
mično duhovnimi skladbami so poskrbeli 
za noro, s plesom obarvano zabavo. Dan 
je z nastopom zaključila glasbena skupina 
Spes. avtorske skladbe in nekaj priredb 
v njihovi preobleki so lep dan zaokrožile 
v celoto. v aktivu se iz srca zahvaljujejo 
občini logatec, župniji Dolnji logatec in 

ostalim sponzorjem, ki so omogočili iz-
vedbo prireditve. Festival se je v juniju na-
daljeval s pogovorom s pesnikom in igral-
cem Tonetom Kuntnerjem, 9. 6. ob 19.00. 
uri v jožefovi dvorani, a več o tem morda 
v prihodnji številki. Sledili bodo še drugi 
dogodki in sklepna prireditev, ki bo konec 
avgusta v veržeju. v aktivu se že veselijo 
novih dogodkov in snidenja z vami.

Luka Škrlj
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Letošnji festival Križ Kraž mladih je bil kljub dežju zelo uspešen.

GaSIlSKa obČInSKa oRIEnTaCIJa

Kljub dežju je v soboto, 11. maja, v lazah potekalo občinsko ga-
silsko tekmovanje iz orientacije, katerega se je udeležilo 28 ekip 
iz vseh sedmih društev gasilske zveze logatec. mladi gasilci in 
gasilke so bili razporejeni v tri starostne skupine: pionirji, mladin-
ci ali pripravniki; vsako ekipo pa so sestavljali trije tekmovalci ter 
mentor, ki je moral teči skupaj z najmlajšimi.

proga je bila dolga od 2 pa do 5 kilometrov, odvisno od starostne 
skupine, in sestavljena z več kontrolnih točk, kjer morajo mla-
di gasilci pokazati svoje znanje. na progi pionirjev so bile štiri 
kontrolne točke. Tako so na prvi točki izvajali vajo z vedrovko, 
v katero so morali najprej naliti vodo iz dveh veder, da so lahko 
nato podrli tarčo. na drugi točki so morali na listu, na katerem so 
bili narisani topografski znaki, obkrožiti oziroma napisati pravilni 
znak, saj morajo le te dobro poznati, da se ne izgubijo. pot jih je 
nato vodila na jakovški grič, kjer se je nahajala tretja kontrolna 
točka, vezanje vozlov, nato pa spust na planinsko polje, kjer so 

na zadnji točki s plastičnimi kozarčki prenašali vodo, od tam pa 
šprint do cilja.

v kategoriji pionirk so drugo mesto osvojile pionirke pGD med-
vedje brdo, prvo mesto pa pGD laze - jakovica. Drugo mesto 
med pionirji so zasedli pGD medvedje brdo, prvo pa pGD Dolnji 
logatec. med mladinkami so bile takoj za pGD medvedje brdo, 
mladinke pGD laze - jakovica. mladinci iz pGD laze - jakovica 
so zasedli drugo mesto, prvo pa pGD rovte. med gasilkami pri-
pravnicami so tekmovale le iz pGD laze – jakovica. v kategoriji 
pripravnikov pa so prav tako zmagali pripravniki pGD laze - ja-
kovica, takoj za njimi pa so se uvrstili pripravniki pGD medvedje 
brdo.

Blaž Korenč
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FloRIJanova nEDElJa na RavnIKU

pGD Hotedršica vsako leto obišče 
cerkvico na ravniku na god zave-
tnika gasilcev, Sv. Florijana. Tudi 

letos se je zbralo okoli 40 gasilcev, ki so si 
vzeli čas in se v sprevodu ter v prijetnem 
vzdušju odpravili k maši na ravnik. pred 
odhodom izpred gasilskega doma je pred-
sednica Darja merlak, ob pomoči povelj-
nika Tomaž rupnika in mentorice mateje 
Zelenc mladim pionirjem podelila prizna-
nja za uspešno opravljene gasilske veščine 
na poletnem gasilskem taboru v Savudriji. 

Darja Merlak

Končno je tu cvetni maj. po tej dol-
gi hladni zimi, po zadnjih dneh 
aprila, ko je bilo toplo in lepo vre-

me, nam je zbudilo upanje in želje, da bi 
se sončno, toplo vreme nadaljevalo tudi v 
mesecu maju.

maj je bil deževen in hladen. res pa je, da 
so maja ledeni možje pankracij, Servacij, 
bonifacij, 15. 5. pa je Zofka, ki že od nek-
daj velja za deževen dan. po teh dneh se 
ni bati pozebe, tako so nekdaj ravnali stari 
ljudje. Kot je videti, še danes to drži, saj je 
zelo hladno. veliko prehladno za ta mesec.
v mesecu maju so se pri nas zvrstili razni 
dogodki. prevoz na sejem, 22. maja smo 
imeli sajenje balkonskih rož, 31. maja 
piknik svojcev in oskrbovancev Doma 
starejših logatec, vsak četrtek pa imamo 
filmski kotiček.

piknika ne morem opisati, ker moram prej 
oddati prispevek. Zaključili smo mesec 
maj, čakajoč toplo sončno vreme. Upajmo, 
da nas junij ogreje.

Želimo si, da bi bilo veliko obiskov svoj-
cev, veliko dobre volje.
prisrčen pozdrav vsem!

Vera Kukec
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ZDRavJE

bioresonančna terapija se uporablja 
kot podpora zdravstvenih postop-
kov uradne medicine, saj v mno-

gih primerih povečuje njihovo uspešnost 
oziroma pospeši sam proces zdravljenja 
in hitrega okrevanja. To obliko zdravljenja 
imamo po novem na voljo tudi v logatcu. 
v kozmetičnem salonu lepota&zdravje 
jo izvaja diplomirana medicinska sestra in 
bioresonančna terapevtka Dušica Košir, ki 
je o bioresonanci spregovorila tudi za lo-
gaške novice.

Kaj je bioresonanca?

bioresonaca je eden najsodobnejših in naj-
hitrejših, nebolečih in varnih pregledov 
brez stranskih učinkov,« uvodoma pojasni 
Koširjeva. Gre za poseben diagnostični in 
terapevtski postopek, ki v sodobnem času 
ubira novo pot in združuje moderno zna-
nost biofizike, medicine in tradicionalne 
kitajske medicine. Delovanje bioresonan-
ce temelji na spoznanju, da lahko naše telo 
zdravo deluje le takrat, kadar je izmenja-
va elektomagnetnih nihanj med celicami 
v telesu neovirana. Z bioresonančno dia-
gnostiko se ugotovi, kaj prekinja to med-
celično komunikacijo, s terapijo pa izniči 
vplive, ki povzročajo najrazličnejše tele-
sne disfunkcije in telesu povrnejo njego-
ve samozdravilne moči. Uporablja se kot 
podporna terapija pri zdravstevnih postop-
kih uradne medicine in v mnogih primerih 
povečuje njihovo uspešnost zdravljenja in 
hitrega okrevanja. Z bioresonaco ne blaži-
mo simptomov, temveč ugotovimo vzrok 
obolenja.

v zadnjem času vse več bolnikov išče po-
moč v učinkoviti in razmeroma novi me-
todi zdravljenja in terapiranja z napravo 
biCom 2000, ki jo je v sedemdesetih letih 
razvil nemški zdravnik dr. morell. njego-
va zamisel je bila, da bi za terapevtske na-
mene porabil elektromagnetna nihanja iz 
telesa pacienta ali iz različnih snovi.
pri vsakem testiranju z napravo bicom 
pregledamo najprej splošno stanje pacien-
ta. To lahko izvajamo s pomočjo elektroa-
kupunkture, kjer preko palcev rok in nog 

nova METoDa ZDRavlJEnJa TUDI v loGaTCU

bIoRESonanCa KoT PoMoČ PRI ZDRavlJEnJU

preverjamo  pretočnost posameznikove 
energije. Testiramo lahko tudi s pomočjo 
biotenzorja (še posebej pri otrocih) in kine-
ziološkega testa, in sicer tako, da informa-
cije na primer alergena prek naprave pre-
slikamo na pacienta in spremljamo njegov 
odziv. v terapiji z bioresonanco zajamemo 
bolnikov motilni vzorec, ki ga naprava 
oslabi, okrepi ali pa ga spreobrne in tako 
spremeni v terapevtski frekvenčni vzorec. 
Zdrava nihanja vračamo v telo okrepljena, 
medtem ko bolezenska nihanja obrnemo v 
zrcalno sliko in jih pošljemo v telo. Tako 
krepimo zdrave procese v telesu, bolezen-
ska nihanja pa počasi izničujemo in s tem 
tudi simptome.

Uspešnost zdravljenja

bioresonanca je poznana kot metoda za 
uspešno odkrivanje in zdravljenje alergij, 
ki so v spomladanskem času v porastu, 
zato je priporočljivo bioresonančno terapi-
jo začeti čimprej. 

»poleg teh težav pa zdravljenje z biore-
sonančnimi informacijami uspešno pokri-
va širok spekter najrazličnejših telesnih 
disfunkcij, ki so kot posledica neharmo-
ničnega življenja, stresov in nepravilne 
prehrane. le- ti delujejo kot negativne in-
formacije in vodijo k oslabitvi imunskega 
sistema,« na vprašanje, pri katerih obole-
njih je bioresonančna terapija najučinkovi-
tejša, pravi sogovornica. »najpogosteje pa 
se uporablja pri obremenitvi z glivicami, 
virusi, bakterijami, paraziti, pri akutnih 
prehladnih obolenjih, krepitvi imunskega 
sistema, bolečin v sklepih in hrbtenici, ter 
mišicah, športnih poškodbah, kot so zvini, 
udarci, zlomi, kronični utrujenosti, stresu, 
depresiji, menopavznim težavam in pri 
zmanjševanju prekomerne telesne teže«. 

In v katerih starostnih obdobjih je zdra-
vljenje primerno? 

»pri otrocih se te terapije lahko začnejo že 
pri šestih mesecih starosti, pri odraslih pa 
starostnih omejitev ni, priporoča se tako 
mladim kot starejšim, tudi v preventivne 
namene. na podlagi opravljene anamneze 

postavimo diagnozo, kjer s testnimi po-
stopki ugotovimo, ali je prisotna netole-
ranca, določeni organi oslabljeni oziroma, 
katere telesne disfunkcije so prisotne,« 
pojasnjuje terapevtka, ki na podlagi dia-
gnoze ve, katere obremenitve organizem 
najslabše prenaša in kakšna terapija je zato 
potrebna. Število terapij določi ob prvem 
pregledu, je pa to odvisno od same bole-
zni (akutna ali kronična), od števila in ja-
kosti alergenov in splošnega stanja telesa. 
Stranskih učinkov ni, možne pa so reakcije 
predvsem v smislu prehodnega poslab-
šanja simptomov, ki pa izzvenijo v nekaj 
urah do največ nekaj dneh,« še dodaja.
 
bioresonačno zdravljenje je zelo uspešno 
pri zdravljenju alergij. »Tudi pri mojem 
delu se je tako pokazalo, saj so po uspešno 
opravljenih terapijah na primer alergije na 
hrano (jajce, mleko), normalno lahko uži-
vali to živilo naprej,« pravi Koširjeva, ki je 
zelo uspešna tudi pri športnih poškodbah 
in pri pacientih s kroničnimi obolenji. 

Bioresonanca in uradna medicina

v nemčiji in avstriji je ta metoda med 
zdravstvenimi delavci zelo razširjena in 
tudi vsi terapevti morajo imeti zdravstve-
no izobrazbo. »Zakaj je ne uporabljajo v 
uradni medicini tudi pri nas, žal zelo težko 
odgovorim. Želim si, da bi v prihodnosti 
raziskave, ki se izvajajo na področju bioe-
nergetskega polja in akupunkture, bile tako 
uspešne, da bi se dokazale in uveljavile kot 
kompetentne metode uradne medicine,« 
poudarja terapevtka. »bioresonačni tera-
pevti, ki delujemo v okviru Zavoda za bi-
oresonanco, svoje strokovno usposabljanje 
dokazujemo z ustrezno nalepko – licenčni 
bicom terapevt na vhodnih vratih ordina-
cije.

Blanka Markovič Kocen
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PISMa bRalCEv

KaTERE KUlTURE? Za KoGa?

maja sem bil na predstavitvi pro-
jekta narodnega doma. čeprav 
bom v nadaljevanju razložil, 

zakaj s predstavitvijo nisem bil zadovo-
ljen, bi želel pohvaliti občinsko vodstvo, 
da je organiziralo javno razpravo. Takšne 
dogodke bi si po mojem mnenju občani 
zaslužili že prej. predstavitev se je zače-
la obetajoče; zvedeli smo, da je projektno 
nalogo pripravljala komisija, ki jo je ime-
noval župan. čudi me torej, da predstavi-
tve ni opravila komisija v celoti. na pred-
stavitvi tudi ni bilo mogoče zaznati (torej, 
videti in slišati) rezultatov njihovega dela. 
Kako si je to mogoče razlagati? mar ko-
misija ni delala? Gre za politične cilje, ki 
jih ne gre razlagati javnosti? G. praper je 
predstavitev začel z odličnim prikazom 
pravega projektnega vodenja: kaj se zgodi, 
če projektna naloga ni dobro zastavljena? 
Kaj se zgodi, če želje vseh, ki jim je projekt 
namenjen, niso dobro slišane, če ni prave 
komunikacije med deležniki? – pride do 
neštetih poznejših sprememb že izdelane 
projektne dokumentacije ali gradbenega 
dovoljenja, kar zadevo le še podraži. 

a nadaljevanju predstavitve je sledilo raz-
očaranje; če odmislimo formalno in rahlo 
pretenciozno držo predstavitve, je le-ta 
želela dati vtis, da je blizu racionalnemu 
vodenju, pri tem pa skrila pomembnost 
politične izbire. na primer: 2/3 kvadratnih 
metrov celotne površine nove zgradbe naj 
bi bilo namenjenih Knjižnici logatec, 1/3 
pa narodnemu domu. v času interneta 
logatec torej stavi na knjige. od kod pri-
haja ta politična ambicija in kaj se skriva 
za njo? pri tem ne oporekam dejstvu, da 
je knjiga medij kulture, vendar to še vedno 
ne razloži predvidenega prostora. v pred-
stavitvi je tudi manjkala analiza trenutne 
uporabe narodnega doma: za koga, kako, 
kdaj, koliko časa in zakaj se narodni dom 
uporablja danes? Ta naj bi bila narejena na 
podlagi stalnega urnika v letih 2009-2012. 
Ta kaže, da je narodni dom med tednom 
v času od 8. do 16. ure praktično prazen. 
poleg tega je analiza opravljena na podlagi 
društev, ki narodni dom uporabljajo trenu-

tno, in le za zadnja 4 leta, ko se stalni urnik 
ni ne vem kako spreminjal. Da bi dobili 
vpogled v razvoj kulturnih dejavnosti v 
logatcu in s tem ocenili morebitne potrebe 
v prihodnje, bi analiza morala biti nare-
jena za zadnjih 15 let in upoštevati druge 
prostore, ki se za kulturne dejavnosti upo-
rabljajo poleg narodnega doma (npr. več-
namenska športna dvorana in vsi narodni 
oz. kulturni domovi po občini logatec). 
Z analizo namreč lahko prepoznamo ten-
dence, ki so v razmerju z vizijo kulture, 
kar omogoča, da razvijemo prednosti za 
usmerjanje prihodnjih konceptov, ki jih 
bodo arhitekti predlagali. namesto, da se 
nam predstavijo kvadratni metri, prednosti 
omogočajo prav nasprotno: kreativnosti, 
da odgovori politični viziji in potrebam iz 
analize. občinsko vodstvo – ali pa Komi-
sija - bi morala že ob trenutni izdelavi pro-
jekta misliti tudi na dvoje: dobrega kultur-
nega vodjo narodnega doma ter finančna 
sredstva, ki bodo v prihodnji perspektivi 
na voljo za podobne projekte. 

predstavitev tudi ni zajela kulturne dedi-
ščine, oziroma tistega dela, ki ga je treba 
ohraniti. G. praper je omenil le vhodni por-
tal. poleg tega sploh ni bilo govora o oko-
lici narodnega doma, kar daje občutek, da 
zgradbe narodnega doma in Knjižnice ter 
njene okolice ne razumemo kot enotnega 
prostora, v katerem prihaja do različnih in-
terakcij med uporabniki. manjka torej od-
govor na vprašanje, kako se narodni dom 
odpira navzven in vabi ljudi, da vstopijo 
v »dom kulture«? predstavitev nam je na-
mesto tega postregla s kvadratnimi metri 
posameznih prostorov. 

politična vizija je izbira, kompromis. Da 
se jo določi, je nujno organizirati javno 
razpravo in ne referendum (mimogrede – 
čudi, da s zveze kulturnih društev ni bilo 
nobenih pripomb). Kaj je kultura? Kaj je 
kreativnost? Katero družbeno vlogo za-
polnjuje kultura v logatcu – danes in ju-
tri? odgovoriti na ta vprašanja, pomeni 
imeti politični program, za katerega mo-
rajo obstajati odgovornost, argumentacija 

in finančna sredstva. opisati bi torej bilo 
treba možnosti uporabe narodnega doma 
in Knjižnice čez 20 let. narodni dom bi 
namreč lahko bil tudi prostor kreacije in 
zbiranja okoli kulture. Za izbor dobrega 
projekta je treba vnaprej določiti kazalni-
ke, ki izhajajo iz prej omenjenih prednosti. 
na predstavitvi ni bilo govora o merilih, 
povezanih s kulturo, da se določi najboljši 
projekt. G. praper je le prikazal, da razdeli-
tev prostora temelji na knjižničnih norma-
tivih (tj. koliko prostora potrebuje sodobna 
knjižnica) in kvadratnih metrih. Komisija, 
zdi se, je projekt definirala le s kvadraturo, 
kot igro z lego kockami ali sestavljanjem 
škatel. Tako so kvadratni metri, namenjeni 
tušem za nastopajoče, straniščem, hodni-
kom, stopnicam (ni bilo omembe dvigala 
– kako bodo do prostorov dostopali inva-
lidi?), določeni že vnaprej. a rabe dvoran 
(velika dvorana, mala večnamenska dvo-
rana in amfiteatrska dvorana) nimajo pro-
grama. Kako lahko upamo na pogoje za 
ustvarjanje originalne in pametne arhitek-
turne stavbe?

predstavitev ni govorila o primarni vlo-
gi kulturnega vodje, da bi se zagotovila 
trajnost narodnega doma. Kulturni vodja 
namreč koordinira rabo prostora, ustvarja-
nje in predstavitev umetniških dogodkov. 
Ta vodja bi že zdavnaj moral biti priso-
ten! Tako bi pokazal na omejitve trenutne 
stavbe, pomagal bi pri analizi prihodnjih 
potreb in organiziral aktivnosti glede na 
potrebe po človeških virih. Samo tako kul-
tura postane zmagovalka. narodni dom bi 
že zdavnaj moral imeti novo podobo. a v 
preteklosti je – volje – očitno primanjko-
valo. predstavitev pa tudi ni omenila ne-
katerih drugih, a zelo pomembnih faktor-
jev, na primer: ekologije (ustvariti stavbo, 
prijazno okolju), družbene vloge kulture, 
medobčinskega sodelovanja in izmenjave, 
financiranja (katera sredstva, koliko, kdaj 
– če sploh?). Komisijo torej čaka še veliko 
dela.

Vanja Krpan
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KUlTURa

loGašKI GoDbEnIKI PovEZalI SlovEnIJo

23. maj letos si bomo zapomnili kot 
izjemen dan, ko se je zgodil dogo-
dek, spontan in pozitivno naravnan. 

pihalni orkester logatec je pod vodstvom 
dirigenta marjana Grdadolnika namreč 
na zelo izviren način zaznamoval svojo 
100. obletnico delovanja. namesto, da bi 
praznovanje obrnil k sebi, ga je usmeril 
k ljudem, svojim zvestim poslušalcem in 
prijateljem. pa ne samo to. Usmeril ga je 
v širšo okolico v vse ljudi dobre volje. Z 
akcijo Dan ljubezni – 23. maj – vsepovsod 
je za trenutek osrečil in povezal ljudi po 
celi Sloveniji in glas ljubezni je segel celo 
v tujino. prebil je vse meje.

Točno ob 18.00. uri so se na najmanj 44. 
lokacijah po državi s pesmijo Dan ljube-
zni skupine pepel in kri oglasile različne 
glasbene skupine, pihalni orkestri, zbori, 
ansambli, solisti …

Center dogodka pa je bil logatec s pi-
halnim orkestrom logatec, z Združenim 
pevskim zborom, sestavljenim iz otro-
škega zbora GŠ logatec (zborovodkinja 
Tanja Žagar), KUD adoramus mešani + 
mladinski zbor (zborovodji marjan Grda-
dolnik in estera Stojko), mepz notranjska 
(janez Gostiša), mepz pD logatec (lovro 
Grom), mepz objem (m. Grdadolnik) in 
mepZ podnanos (vida Fabčič) …

na odru so se jim pridružili še Godalni an-
sambel Glasbene šole logatec (mentorica 
marjetka Tekavec mihevc) in pa seveda 
legendarna glasbena skupina pepel in kri 
z avtorjem Tadejem Hrušovarjem na čelu.
vsi skupaj so zapeli in zaigrali pesem Dan 
ljubezni in preko medijev poslali ta čudo-
viti signal vsem ljudem dobre volje. 

v logatcu so se dogodku pridružili tudi v 
oŠ Tabor s svojim kulturnim programom.
logatec že dolgo ni bil tako v središču me-
dijskega dogajanja. Direkten vklop se je 
zgodil v oddajo Svet na kanalu a, direk-
tno se je javljala tudi nacionalna televizija 
rTv Slo, dogodek se je pojavil praktično 
v vseh dnevno informativnih oddajah.

Hkrati pa so v tem projektu sodelovale tudi 
številne skupine po vsej Sloveniji in v tuji-
ni. v ljubljani sta skupaj stopila orkester 
slovenske vojske in orkester slovenske 
policije in na Stritarjevem trgu razveselila 

in presenetila vse mimoidoče. v Srbiji v 
Subotici je prepeval zbor Društva Sloven-
cev Triglav. naj naštejem samo še kraje, 
od koder so se s pesmijo pridružili Dnevu 
ljubezni, to so:  ljubljana (na sedmih loka-
cijah), murska sobota, Domžale, vrhnika, 
planina, ravne na Koroškem, radomlje, 
ljutomer, radvanje, Koper (na treh loka-
cijah), rogaška slatina, Stojnci, postojna, 
brezovica pri ljubljani, veržej, Kranj, bo-
hinj, podnanos, nova gorica …

Skratka, odziv je bil fantastičen. preko 
2000 sodelujočih izvajalcev in temu soraz-
merno veliko število ljudi, ki se jih je Dan 
ljubezni dotaknil in jim razveselil srca. 
prepevala je vsa Slovenija.

v logatcu se je koncerta pred narodnim 
domom kljub negotovemu vremenu udele-
žilo blizu petsto ljudi. Skupni izvedbi pe-
smi Dan ljubezni pa je sledil še en glasbeni 
vrhunec. logaški pihalni orkester je pre-
mierno v Sloveniji izvedel skladbo Con-
certo for Group and orchestra, ki je delo 
lani umrlega člana skupine Deep purple, 
klaviaturista jona lorda. Gre za skladbo, 
ki je bila v osnovi napisana za simfonič-
ni orkester in rock skupino (Deep purple) 
ter prvič izvajana leta 1969 v royal albert 
Hall. Delo v treh stavkih je seveda izvajala 
skupina Deep purple ob spremljavi royal 
philharmonic orchestra. To pa je bila tudi 

edina izvedba, saj se je že leta 1970 izgu-
bilo celotno notno gradivo skladbe. Delo 
so zapisali in oživili šele po 30 letih, ko 
je leta 1999 ponovno zazvenelo v izvedbi 
Deep purple in tokrat london Symphonic 
orchestra. 

oktobra 2012 je prvič izšel tudi aranžma 
skladbe za pihalne orkestre. v pihalnem 
orkestru logatec, ki se uvršča med najbolj-
še slovenske in evropske tovrstne zasedbe, 
smo novo priredbo pospremili z navduše-
njem, lahko pa se pohvalimo, da smo prvi 
na slovenskih tleh, ki smo izvajali to delo, 
verjetno tudi eni prvih v evropskem in sve-
tovnem merilu. 

orkestru se je pridružil pravi rock band v 
zasedbi: Sergej Škofljanec – vokal, miha 
meglič – električna kitara, ana rus – ham-
mond orgle, rok Škrlj – bas kitara, Gašper 
peršl – bobni. vrhunski glasbeni spekta-
kel je z atraktivnimi vložki banda dvignil 
razpoloženje do vrhunca. Skoraj uro dolga 
skladba je bila deležna navdušenja med 
starimi in mladimi. vsi sodelujoči, po-
slušalci, povezovalka anja Sedej, idejna 
avtorja Franci Smrdelj in mateja lavrič 
in vse spremljevalno osebje smo se razšli 
enotni: Dan ljubezni se mora nadaljevati!

Robert Albreht

Pihalni orkester Logatec je obudil ljubezen.
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vElIKI JUbIlEJ PIHalnEGa oRKESTRa loGaTEC

STolETJE IZbRanE GlaSbEnE GovoRICE

KUlTURa

pihalni orkester je s slavnostnim 
koncertom počastil svoj 100-letni 
jubilej – Dirigent marjan Grdadol-

nik je dokazal, da zmore oblikovati pristen 
pomen orkestralnega zvoka skoz sila zah-
teven repertoar.

nabralo se jih je. vseh sto let. Dobrih 
sto let, kar so tistega leta s ponujajočo se 
potrebo in vznesenim veseljem do glasbe 
jožef Zalar, vojaški godbenik, pa jakob 
bogataj, trgovski pomočnik, in organist 
ernest (v ustnem izročilu je zbledel nje-
gov priimek) navdušili logaško mladež za 
ustanovitev Godbe na pihala, ki je postala 
odsek razvejane dejavnosti Kulturno pro-
svetnega društva v Dolenjem logatcu. in 
že sredi maja 1913. leta so se godbeniki 
predstavili na domači gasilski veselici. od 
tega dogodka naprej šteje pihalni orkester 
logatec svojo življenjsko pot. in počasti-
tvi začetka in nadaljevanja te poti z dva-
najsterico dosedanjih dirigentov je orke-
ster z maestrom marjanom Grdadolnikom 
namenil 27. aprila letos veličasten jubilejni 
koncert. Koncert, namenjen stotim letom 
ljubezni do glasbe.

 in orkester je že uvodoma z izjemno glas-
beno govorico in z mladostno energijo 
stoletnika namenil picquerovo Symphony 
n°0 navdušenemu poslušalstvu, ki je bilo 
napolnilo Športno dvorano do zadnjega se-
deža. Glasbeni pozdrav je veljal še poseb-
nim gostom: nekaterim nekdanjim kapel-
nikom-dirigentom, godbenim prijateljem 
iz češke Karvine, podpredsedniku Zveze 
slovenskih godb nejcu Sukljanu in županu 
bertu menardu. 

prav župan je v svojem priložnostnem na-
govoru naglasil glasbeni sloves orkestra 
doma, v Sloveniji in po svetu, koder se že 
dolga leta potrjuje z najvišjimi odličji, ki 
ga uvrščajo med najboljše tovrstne orke-
stre doma in v evropi. veličastnih uspehov 
pa ne bi bilo brez klene volje, vztrajnih 
odpovedovanj, poglobljenih vaj, pa tudi 
ne brez odličnega vodstva, ki brusi orke-
stru visoko kakovostno vrednost. ob tem 
je župan menard omenil tudi pomenljivost 
Glasbene šole, ki omogoča prenavljanje 
orkestra z mladostno glasbeno svežino.
odlični, sproščeni, vzneseni in duhoviti 
napovedovalni in povezovalni besedi mar-

jana buniča je sledilo bogastvo nadaljnjih 
glasbenih sporočil tega jubilejnega kon-
certa. najprej sta izzveneli mogočnost 
zmagoslavja in poduhovljena liričnost iz 
uverture k operi mihaila Glinke ruslan in 
ljudmila. nadalje je orkester skladbo phi-
lipa Sparkeja The land of the long White 
Cloud izigral vsa pričakovanja in drama-
tičnost, ki so jih občutili maori na negotovi 
plovbi novemu domovju naproti. potlej je 
orkester namenil posebno pozornost dija-
kinji Konservatorija za glasbo in balet v 
ljubljani alt saksofonistki Urški erjavec 
(nekdanji učenki logaške Glasbene šole!), 
ki je naravnost z očarljivo bravuroznostjo 
izvedla solistični part v skladbi aria & 
improvisation, delu mladega slovenskega 
pianista in skladatelja blaža puciharja. Za 
tem je orkester popeljal hvaležno odobra-
vajoče poslušalce v izzivajočo, skrivno-
stno afriko z istoimensko silovito skladbo 
roberta Smitha – sicer nepozabno uspe-
šnico z zgoščenke logaškega pihalnega or-
kestra. Za konec koncertnega sporeda nam 
je orkester privoščil poslastico z atraktiv-
nim i. stavkom rock simfonije jona lorda 
Concerto for Group and orchestra. Sklad-

In kaj sta menila ob stoletnem jubileju 
dirigent in predsednik orkestra?

marjan Grdadolnik, profesor klarineta, 
dirigent, skladatelj, zborovodja, organist 
– dirigent in umetniški vodja pihalnega or-
kestra od leta 1999:

Kateri motivi so vas ogreli za vodenje or-
kestra, ki je bil že dodobra uveljavljen?
Že leta prej sem kot klarinetist igral v orke-
stru in tudi pomagal prejšnjemu dirigentu 
matjažu albrehtu, ki se je po desetih letih 
odpovedal vodenju orkestra. Godbeniki so 
želeli z uspehi nadaljevati, zato sem se od-
ločil za vodenje, ki naj bi nadgradilo dote-
danje dosežke orkestra. 

Kako doživljate stoletnico godbeništva v 
Logatcu?

Z godbeniki vred občutim veliko zadovolj-
stvo, tudi zaradi pripravljenosti za nadaljnje 
projekte, ki se ponujajo na veliko. prav ob tem 
jubileju je spodbudna tudi podpora glasbeni-
kov z vseh strani in vračanje godbenikov, ki 
jim je bila prej uplahnila volja do dela. 

Jubilejni repertoar je bil domišljen v 
vsej svoji raznovrstnosti, tehtnosti in 
sporočilnosti in prepričljivo izmuzici-
ran. Kaj sploh odtehta vašo odločitev za 
repertoarni izbor?

ja, težko je izbrati program, da bi ustrezal 
vsem v orkestru, ki vključuje začetnike in 
prekaljene (celo akademsko izobražene) 
glasbenike. Z umetniškim odborom smo se 
odločili za izbor skladb, ki so dajale pečat or-
kestru v zadnjem obdobju. izbor je bil vseka-
kor zahteven. med množico odličnih solistov 

smo se morali, upoštevajoč razsežnost pro-
grama, odločiti le za solistko-saksofonistko. 
pri izboru za študij pa upoštevamo zahtevne 
in sproščujoče skladbe novodobnih skladate-
ljev in tudi iz klasičnih transkripcij. 

Pa vaš največji uspeh s Pihalnim orke-
strom?

veste, kar zlahka lahko zatrdim, da 
štejem za največji uspeh orkestra 
predlanski zmagoslavni pokal v pra-
gi. pomislite, sredi prage smo prepri-
čali pretanjena kritiška ušesa žirije z 
uverturo k Smetanovi operi prodana 
nevesta. potlej pa še s picquerovo 
Simfonijo št. Ø. premagali smo na-
mreč vse mednarodne tekmece v naj-
višji kategoriji.
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ba, ki je bila prvotno napisana za simfonič-
ni orkester, je bila predlanskim aranžirana 
za pihalne orkestre in logaški orkester je 
skladbo izvedel prvi v Sloveniji (in na sve-
tu sploh?). Z orkestrom je nastopila imeni-
tna rock skupina: s hammond orglami ana 
rus, z električno kitaro miha meglič, z bas 
kitaro rok Škrlj in z bobni Gašper peršl.
aplavzom ni bilo zlepa konec, naravnost 
evforično so se razlegali za potrjevanje 
neizmernega zadovoljstva, ki je bilo na-
menjeno veličastnim izvedbam in stole-
tnemu jubileju. Tako tudi brez dodatkov ni 
šlo. najprej je zadonela slovita koračnica 
Zlatorog. po neodjenljivem navdušenju je 
dirigentsko palčko prevzel matjaž albreht, 
uspešen dirigent v desetletju 1989-1999, 
ko je orkester popeljal iz 3. (najnižje) ja-
kostne skupine na koncertno raven. To pot 
je oddirigiral iz železnega godbeniškega 
repertoarja koračnico Slovenci.

častivredno stoletno zgodbo so s čestitka-
mi počastili v imenu občine župan berto 
menard, v imenu Glasbene šole primož 
malavašič, podpredsednik ZSG in predse-
dnik pihalnega orkestra iz postojne.

veličastno zgodbo o uspehu so godbeniki 
popisali z veliko znanja, z nič manj volje 
in talenta, z obiljem pripravljenosti, truda, 
odpovedovanja, pripadnosti … – in nagra-
da za vse to? v denarju, kajpak, ne. Šteje 
pa užitek v veselju do glasbe, ob dobrem 
muziciranju, štejejo nagrade in priznanja 
strokovne kritike. velja pa tudi zadovolj-
stvo zvestega poslušalstva, ki boža duše 
glasbenikov s svojimi navdušenimi pritrje-
valnimi aplavzi. Tako je avditorij vrednotil 
delo logaških godbenikov tudi skoz jubi-
lejni koncert.

K vrednotenju dela v orkestru so sodila 
tudi posebna priznanja, ki so bila tisti ve-
čer dodeljena godbenikom na odprti sceni. 
Tako je Tanja pina Škufca v imenu jav-
nega sklada za kulturne dejavnosti pode-
lila Gallusove značke: za več kot 5-letno 
delovanje na področju glasbe 11, za več 
kot 10-letno delovanje 16 in za več kot 
20-letno delovanje pa 3 Gallusova prizna-
nja. Za več kot 30-letno delovanje pa so 
prejeli častno Gallusovo značko robert 
albreht, marjan Grdadolnik, anton ma-
ček, lojze molk, miro Sedej in matjaž Se-

liškar. – podpredsednik zveze slovenskih 
godb nejc Sukljan pa je podelil medalje 
CiSm (mednarodna organizacija pihalnih 
orkestrov) za več ko 35-letno delovanje na 
področju glasbe robertu albrehtu, miru 
Sedeju in matjažu Seliškarju; častni križ 
CiSm za več kot 50-letno glasbeno delo-
vanje pa je prejel Tone maček, ki mu je kot 
najstarejšemu godbeniku pripadala čast, da 
je orkestru oddirigiral koračnico Slovenci.
potlej je bila na vrsti odprta vaja za Dan 
ljubezni, ki jo je napovedal in vodil do-
miselni povezovalec koncertnega večera; 
duhovita priprava na vseslovenski Dan lju-
bezni 23. maja letos. ljubezen kot sinonim 
lepega za vse ljudi tega sveta.

in veliko lepega smo se naužili tega večera 
prav ob glasbi – z veliko radosti, zadovolj-
stva … pa koliko vsega tega se je namerilo 
v teh stotih letih.

Koliko vsega še pride v naslednjih 100 le-
tih. Tja naj meri pot tudi logaški pihalni 
orkester.

Marcel Štefančič

In kam tipajo vaša nadaljnja zaziranja?

Hm, pravega počitka ne bo. po vsesloven-
skem Dnevu ljubezni, za kar smo navduši-
li več kot 70 društev na kakih štiridesetih 
prizoriščih, pripravljamo srečanje s češkimi 
prijatelji iz Karvine. jeseni bomo posneli 
jona lorda Concerto for Group and orche-
stra v transkripciji josa van de braaka in 
izdali zbornik ob 100-letnici orkestra. De-
cembra pa načrtujemo slavnostni koncert z 
našim berlinskim simfonikom – hornistom 
andrejem Žustom. – Dlje pa še ne sežemo.

Žiga Čuk, trobentar, po vrsti 26. predse-
dnik Pihalnega orkestra, na čelu godbe-
nikov je od letos:

Kaj vas je prepričalo in pritegnilo k 
predsedniški funkciji?

pač, zvrstilo se je več okoliščin; naj nave-
dem vsaj dvoje: že nekaj let sem bil dru-
štveni arhivar in podpredsednik. Tako sem 
se nekako koval za tako funkcijo, čeprav 
sem se je sprva otepal. Ker je kazalo na 
odličen izbor 7-članskega izvršnega odbo-
ra, sem se le odločil za predsednikovanje.

Kaj vam pomeni 100-letnica orkestra?

Glejte, preprosto mi ta jubilej pomeni veli-
ko čast. čast namreč, da mi je dano dožive-
ti častivredno obletnico s trobento v rokah. 
obletnica je toliko bolj častitljiva, kolikor je 
orkester dosegel visoko kakovostno raven, ki 
mu jo priznavajo najbolj ugledni glasbeniki.

Kaj najbolj zaposluje predsednika orkestra?

najprej je potrebno stalno sodelovanje in 
usklajevanje dela z dirigentom in celotnim 

orkestrom. Za vsak projekt je treba smotr-
no povezati vse dejavnike. vsa dogajanja 
morajo biti smiselno uravnavana, da se 
načrti stečejo brez negotovih improvizacij. 

In kako naprej?

ostajamo zavezani kvaliteti – visoki kon-
certni opredelitvi. Še naprej pričakujemo 
tesno sodelovanje z Glasbeno šolo, ki 
nam bo zagotavljala nove mlade glasbe-
nike. načrtujemo udeležbo na državnem 
tekmovanju v koncertni kategoriji čez 
dve leti. nameravamo se prijaviti tudi na 
mednarodno tekmovanje na najvišji ravni, 
kar bo v mnogočem odvisno od finančnih 
možnosti. a razloge za malodušje neneh-
no odganjamo. v glasbi se vedno ponuja 
moč preživetja. Zato gre logaški orkester 
naprej. Samo naprej!
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IZboR KnJIŽnIH novoSTI v KnJIŽnICI loGaTEC

LEPOSLOVJE
Slovensko
amalieTTi, peter: eden za vse ali mihajlovo mašče-
vanje/2 zv. (zgodovinski r.)
*avGUŠTinčič, albert: vonj pečenih jabolk (spo-
mini, dnevniki)
barTol, vladimir: Zbrano delo/1
biZjaK, bojan: lipe
čampa, jože: na mrtvi straži: roman z bloške pla-
note/1
janeŽič, polona: Sinbadove muze: [knjiga in CD]
KoroŠaK, vinko: pojoče strune kraške burje: ilirske 
province (zgodovinski r.)
KUŠar, nani: iz roda v rod
KUŠar, nani: okus po ljubezni: povest
liKar, Dare: Faca (kratka proza)
maj, Selenna: plamen ljubezni
maj, Selenna: Senca preteklosti
maZZini, miha: polni koledarji, prazni dnevi (kratka 
proza)
mÖDernDorFer, vinko: blumen aus Krain: igre: 
1990-2010 (dramatika)
mÖDernDorFer, vinko: Spalnica: 3 igre (dramatika)
*raKoveC-Felser, Zlatka: na valovih sreče in pogu-
be: kraljica barbara Celjska (zgodovinski r.)
rUDolF, Franček: rdečelaska v zrelem žitu (krimi-
nalni r.)
SiveC, ivan: Srebrna praprot: po novi Zelandiji po 
poteh ponosnih maorov (spomini, dnevniki)
TUrnŠeK, metod: med koroškimi brati: medvojni 
roman (zgodovinski r.)
viDmar, janja-lucija: brezno strasti: kriminalno-
-erotični roman (kriminalni r.)

Tuje
aDeline, l. marie: S.K.r.i.v.n.o.S.T.
aDler-olsen, jussi: Komora (kriminalni r.)
anToloGija portugalskih pesnikov XX. stoletja: 
(nadaljevanje nedokončane antologije)
CHaSe, loretta lynda: Kraljica škandalov
CHaUCer, Geoffrey: Canterburyske povesti (poezija)
Cole, Kresley: valovi strasti/2
CombÜCHen, Sigrid: Krpe časa: damski roman
De la motte, anders: mreža (kriminalni r.)
Deaver, jeffrey: Žareča žica (kriminalni r.)
DeWeraUX, jude: Srčne želje
enriGHT, anne: pozabljeni valček
GabalDon, Diana: Kačji pastar v jantarju/2. zv.
GarCia, emma: ne guglaj strtega srca
GarWooD, julie: vrtnica v divjini
GimÉneZ bartlett, alicia: Kjer te nihče ne najde 
(zgodovinski r.)
*GinZbUrG, natalia: Družinski besednjak
GlaTTaUer, Daniel: Za vedno tvoj
GraHam, lynne: neizkušena ljubimka
GreGorY, phillippa: Kraljica rek (zgodovinski r.)
HamilTon, Diana: Zamolčani dedič
HarSCH, rick: Kramberger z opico
HarriS, peter: enigma vivaldi (kriminalni r.)
HaY, louise: Slikanje prihodnosti: zgodba o čarobno-
sti vsakdanjosti (kratka proza)
Hill, melissa: nekaj iz Tiffanyja
Hill, melissa: Zapestnica spominov
HYvernaUD, Georges: Živinski vagon
jaCKSon, vina: barve poželenja/2
jaCKSon, vina: barve ljubezni/3
jameS, Samantha: Grehi vikonta Sutherlanda
joHnSon, jane: Sultanova žena
*jonaSSon, jonas: Stoletnik, ki je zlezel skozi okno 
in izginil

*jUreK, Scott: jej in teci (spomini, dnevniki)
maKine, andreï: Svet po Gabrielu: božični misterij 
(dramatika)
millÁS, juan josé: Ženski v pragi
parei, inka: Hladilna postaja
SCarroW, Simon: v znamenju orla/1 (zgodovinski r.)
*TeUlÉ, jean: Trgovinica za samomore
vrHovi levjih barv: antologija gruzinske kratke pro-
za (kratka proza)
*WaTTerSon, bill: varovančevo maščevanje: zbir-
ka stripov billa Wattersona o Calvinu in Hobbesu 
(stripi)

STROKOVNA LITERATURA

Splošno (0)
Creme, phyllis: Kako pisati na univerzi
*HarT-Davis, adam: Knjiga o času: skrivnosti časa, 
kako deluje in kako ga merimo

Znanost (001)
GaUGHan, richard: naključni geniji: [največja sve-
tovna naključna odkritja]

Filozofija (1)
ni spolnega razmerja
jelenKo, aljaž: Fiktivnost dialoga ali Zakaj se niko-
li ne moremo zares razumeti
riHa, rado: Kant in drugi kopernikanski obrat v fi-
lozofiji

Duhovna rast (130)
amalieTTi, peter: ars magna ali Umetnost načrto-
vanega življenja
DebelaK, maja: ljubezen: [kako najti pravega par-
tnerja]
HaY, louise: ozdravite!
virTUe, Doreen: v 21 dneh izboljšajte sporazume-
vanje z angeli

mejne znanosti (133)
pHilipS, David a.: v 21 dneh usvojite numerologijo
reGoveC, matjaž: potovanje skozi jungov mysteri-
um i: alkimijski simboli transformacije
reGoveC, matjaž: psihoanalitična alkimija: uvod v 
simboliko in psihodinamiko transformacije

psihologija (159.9)
DUmonT, Theron Q.: Skrivnost koncentracije
DYer, Wayne W.: vse, kar želite svojemu otrokuž
HamilTon, David r.: nalezljiva moč mišljenja: 
kako z mislimi vplivate na svet
KUZmanoviĆ, ivana: odkar sem se vzljubila, lju-
bim
maZZini, miha: rojeni za zgodbe
varanelli, l.: vse, kar hočem vedeti o tebi: psiho-
logija ljubezni in spolnega življenja

etika (17)
ConTenT, Élisabeth: poroka … in potem?: graditi, 
vzdrževati in negovati odnos
HajDini, Simon: na kratko o dolgčasu, lenobi in po-
čitku
HellinGer, bert: priznati to, kar je
HellinGer, bert: Sreča, ki ostane
peSSina, adriano: bioetika: kritična vest tehnološke 
civilizacije
ŠKoF, lenart: etika diha in atmosfera politike: od eti-
ke k politiki ali poskus o intersubjektivnosti

Krščanstvo (27)
raTZinGer, Georg: moj brat, papež
STare slovenske molitve
Tanner, norman: Kratka zgodovina katoliške Cerkve

Svetovna vestva (21/29)
anŽUr, matjaž: Zgodovina slovenske mitologije
pavlin, Silva: mandala – podoba praznine

Sociologija (31)
Kam plovemo?: premisleki o izhodu iz krize
peTrovič, nara: ekološka naselja in trajnostna kul-
tura bivanja: priročen esejistično-dnevniški koktalj z 
recepti za rešitev sveta

politika (32)
marC, leon: Dežela priložnosti: kaj je narobe s Slo-
venijo in kako jo pozdraviti?

Gospodarstvo (33)
HaZliTT, Hebry: lekcija o ekonomiji
marX, Karl: Kapital: kritika politične ekonomije/1
*ZaleTel, aleš: Kako uspešno iskati zaposlitev: vaš 
nujen pripomoček za učinkovito iskanje dela

pravo (34)
jerman, boris: Temelji civilnega in gospodarskega 
prava: teorija in praksa
KaZenSKo pravo. Splošni del
Slovenija. Zakoni. Zakon o elektronskih publika-
cijah (ZeKom-1)
Slovenija. Zakoni. Zakon o zemljiški knjigi (ZZK-
1): (neuradno prečiščeno besedilo); pravilnik o zemlji-
ški knjigi; pravilnik o elektronski izmenjavi podatkov 
med zemljiško knjigo in katastri
Slovenija. Zakoni. Zakon o pokojninskem in inva-
lidskem zavarovanju (ZpiZ-2)

javna uprava (35)
GraDbeno in uporabno dovoljenje

Socialno skrbstvo (36)
FlaKer, vito: Direktno socialno delo

pedagogika (37)
jUHanT, marko: pogovori
meeKer, margare j.: Fantje naj bodo fantje: sedem 
skrivnosti, kako vzgojiti zdrave sinove
mraK merhar, irena: Uporaba igre v andragoških 
procesih
pečeK, mojca: moč vzgoje: sodobna vprašanja teo-
rije vzgoje
piTamiC, maja: pokaži mi, kako se to naredi: spo-
znavanje dejavnosti po metodi montessori: [od 2. do 
5. leta]
ZGoDovina in razvoj pedagogike in andragogike igre

etnologija (39)
GreGo, marko: Komu so zvonili: katalog arheolo-
ško-etnološke razstave

Geologija, meteorologija (55/56)
KajFeŽ-bogataj, lučka: vroči novi svet

rastlinstvo (58)
HoFmann, Helga: Drevesa in grmi: odkrivamo in 
določamo najpomembnejše vrste
lanG, angelika: Cvetlice: odkrivamo in določamo 
najpomembnejše vrste
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medicina (61)
aDam, eva: Dajmo se dol. Del 3, Seksualni kvocient: 
za več veselje pri spolnosti
KDo sem in če sem, zakaj?: zgodbe transplantiranih 
v Sloveniji
Uprimo se raku: [preventiva, zgodnje odkrivanje, 
zdravljenje]

Zdrava prehrana (613)
FUHrman, joel: Superimunost: temeljni vodnik po 
prehrani za obrambo in krepitev zdravja
HoDimo!: lahkih nog do trdnega zdravja in vitke po-
stave
ŠUpe, anita: resnice in laži o hrani: z izvorno prehra-
no do boljšega zdravja in primerne telesne teže

alternativna medicina (615)
KoŠoroK Humar, alenka: Hormonska joga: poe-
tično dinamični priročnik za uravnoteženo harmonsko 
življenje
maSaŽa in aromaterapija: tehnike za popolno masa-
žo telesa, terapevtske lastnosti eteričnih olj

Zdravilna zelišča (615.32)
Di GraZia, anita: Zdravi z naravo: 386 receptov 
ljudskega zdravilstva
Kneipp, Sebastian: Kneippova domača lekarna: zdra-
vilne rastline, čaji, izvlečki, olja in praški iz božjega vrta

nosečnost (618)
KippleY, Sheila: Dojenje – dar tvojemu dojenčku

Tehnika (62)
eleKTroTeHniŠKi priročnik
papler, Drago: osnove uporabe solarnih toplotnih in 
fotonapetostnih sistemov

Kmetijstvo (63)
bUKovi gozdovi v Sloveniji: ekologija in gospodar-
jenje
GoDeC, boštjan: Zrela hruška pade sama: opisi starih 
sort hrušk z recepti za vsakdanjo rabo
*laUGHTon, rebecca: Zeleno kmetovanje: priroč-
nik za uspešno ekološko kmetijo ali vrt

vrtnarstvo (635)
*FreCH-emmelmann, reinhild: pridelujmo svoja 
semena 2: načela biodinamičnega semenarstva: zbir 
predavanj/2
HarriSon, john: vrt v malem: gojenje zelenjave, 
sadežev in zelišč pri roki
HiGGinS, Gillian: anatomija konja – temelj uspešno-
sti: [koristen vodič za trening, jahanje in oskrbo konja]
ŠčepeC védenja: zamolčane zdravilne moči začimb
*1001 izboljšava vrta
WHiTTinGHam, jo: vrt: pridelujte in uživajte
*WiSTinGHaUSen, brigitte von: pridelujmo svoja 
semena 1: načela biodinamičnega semenarstva: zbir 
predavanj/1

Domače živali (636)
Hill, Cherry: ali vaš konj zna …?:  spoštovanje in 
potrpežljivost, brez strahu do ljudi ali stvari, brez strahu 
pred omejevanjem ali omejitvijo
mCGreevY, paul: psi: izvor in značilnosti več kot 
160 pasem z vsega sveta

Gospodinjstvo (64)
*boDenSTein, Katharina: naravna kozmetika iz 
mojega vrta

*KniGHT, lorna: Šivanje: 250 nasvetov in tehnik za 
vse, ki radi šivajo

Kuharice (641)
barDi, Carla: Testenine: več kot 55 slastnih receptov 
za ljubitelje testenin  
boGaTaj, janez: okusiti Slovenijo
*CranSTone, michele: Sveže + lahko: preprosta 
hrana za sproščeno obedovanje
DaGarin, marina: Zelena presna rapsodija: knjiga 
receptov
*lovŠin, Darja: Diabetična mala kosila, prigrizki in 
sladice
SKanSi, Damira: Diši po mediteranu
SlaSTne jedi z zelenjavo: 500 izbranih receptov
*YU noSTalGična kuharica: 400 slastnih receptov

management (65)
CarneGie, Dale: postanite uspešen vodja: [kako do-
segati zastavljene cilje in usmrejati ljudi]
Uporaba poslovno-informacijskih rešitev

promet (656)
KoŠir, marko: Železniška proga Šentilj-Zidani most
varna vožnja: priročnik za voznike

Kiparstvo (73)
*jarm, Stane: Stane jarm - kipar

Uporabna umetnost (74)
alTmeYer, maria-regina: podarjeno z ljubeznijo
baSTian, liesa: Živali iz mase Fimo
beeCH, rick: origami: the complete guide to the art 
of paperfolding
broDeK, ayako: oblikovanje s papirjem: origami, 
kolaž, kaširanje, papirmaše in druge tehnike
GarmaSCH-Hatam, polina: Cvetno razkošje iz pa-
pirja
*iDrijSKa čipka: z nitjo pisana zgodovina
Kipp, angelika: okenski tatuji: iz dekorativne folije za 
steklo

Slikarstvo (75)
*ŠUbiC, ive: ive Šubic: slikar poljanske doline

Fotografija (77)
*Harman, Doug: Digitalna fotografija

Glasba (78)
avSeniK, Slavko: 100 najlepših skladb ansambla 
bratov avsenik: 60 let
GlaSba in avtorska pravica: zbornik

Gledališče (792)
SvoboDne roke: antologija teoretske misli o sloven-
skem gledališču: (1899-1979)

Družabne igre, ples (793/794)
piTamiC, maja: otroške igre: zabavne dejavnosti po 
metodi montessori: [od 1. do 3. leta in več]

alpinizem, gorništvo (796.52)
HUmar, andreja: metod Humar: v kamen vklesane 
zgodbe
KoKelj, jernej: Karavanke 360o: panoramski po-
gledi
pavUnC, Gregor: nenavadni izleti

Šport (796/799)
*mileS, Tony: priročnik za uspešen ribolov: podro-

ben vodnik po korakih z več kot 1200 slikovnimi pri-
kazi tehnik ribolova
*Sabljanje: veščina, tradicija, šport: zbornik ob 
100-letnici osvojitve srebrne olimpijske medalje ru-
dolfa Cvetka

jezikoslovje (80)
*Slovar novejšega besedja slovenskega jezika

literarna teorija (82.0)
broWn, Devin: Hobit, neizrečeno krščanstvo sporo-
čilo
ŠTUHeC, miran: Književne teme

Geografija (91)
bUFon, milan: Združeni v različnosti: oris evropske-
ga družbenega prostora
GallaGHer, mary-ann: Sanjska potovanja: navdi-
hujoče poti z vsega sveta
GallaGHer, mary-ann: Sanjski kraji: nepozabne 
svetovne znamenitosti
maSon, anthony: Sanjski otoki: najlepši otoki sveta, 
ob katerih zastaja dih

Turistični vodiči – tujina (91(036))
CaTlinG, C.: Firence in Toskana
priCe, Gillian: benetke: [nasveti za ogled naj 10 zna-
menitosti]
rabe, Cordula: Španska jakobova pot: od pirenejev 
do Santiaga de Compostela in naprej do Finisterre in 
muxíe: vse etape – z različicami in višinskimi profili
ŽUGman Širnik, manja: potepanja po bosni in Her-
cegovini

Turistični vodiči – Slovenija (914(036))
*CorTeSe, Dario: od davnine do divjine: popotniški 
vodnik: 40 drugačnih izletov po Sloveniji

biografije (929)
*einSTein, albert: 3 minute za einsteina: kratki pov-
zetki njegovega življenja, teorij in vpliva na sodobno 
znanost in življenje 
*GrYllS, bear: blato, znoj in solze
*HabSbUrŽani: Habsburžani
ronalDo, C.: ronaldo: obsedenost s popolnostjo

Zgodovina (93/99)
voDopiveC, vinko: Slovenci praprebivalci evrope

Za ZDrav raZUm – KnjiGo v roKe!

prijazno povabljeni na našo spletno stran http://www.
log.sik.si, na kateri so, poleg ostalih aktualnih obvestil, 
splošnih informacij, povezav in zanimivosti, objavljeni 
tudi vsi seznami mesečnih knjižnih novosti. izbranim 
naslovom so dodane povezave do podrobnejšega opisa  
knjig - da bo izbira lažja.

pridružite se nam  na facebook-u, dobrodošli so vsi ko-
mentarji, predlogi, pripombe, …. 

pa še to: od nedavnega lahko preko dostopa na daljavo 
(potrebno geslo dobite v knjižnici) na domačih računal-
nikih  uporabljate nekatere elektronske baze podatkov 
– za hitrejši, lažji in še bolj učinkovit dostop do novega 
znanja. priporočamo!

Še posebej opozarjamo na knjige z oznako*

Maja Gregorič
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SlovEnSKo lEPoSlovJE

TUJE lEPoSlovJE

STRoKovna lITERaTURa

albERT avGUSTInČIČ: vonJ PEČEnIH JabolK

JEan TEUlÉ: TRGovInICa Za SaMoMoRE

šČEPEC vÉDEnJa – ZaMolČanE ZDRavIlnE MoČI ZaČIMb

pretresljiva, boleče iskrena in me-
stoma kritična, ostra avtobiografi-
ja priljubljenega in spoštovanega 

dolgoletnega profesorja filozofije alberta 
avgustinčiča, zapuščenega otroka, rejen-
ca, ki ga je nesrečno otroštvo odločilno 
zaznamovalo in po dolgih letih boja s sa-
mim sabo in svetom okrog njega privedlo 
do psihičnega zloma. Zato je enostavno 
moral napisati svojo zgodbo. opisati težko 

duhovita zgodba, dobro zavita v 
konkreten črn humor s pridihom 
znanstvene fantastike je delo 

francoskega avtorja, prvotno sicer stripar-
ja, ki pa je svoj striparski duh prenesel, in 
to zelo uspešno, v literaturo. njegova dela 
(napisal je že 13 romanov) so med franco-
skimi bralci skoraj brez izjeme navdušeno 
sprejeta in dobro brana. vse se dogaja v 
trgovinici, ki je dobro založena s precej 
nenavadnimi predmeti in nudi prav poseb-
ne storitve. njeni lastniki, precej čudaška 
družina (vsi člani so poimenovani po sa-

če smo v knjigi Ščepec rešitve spo-
znali oziroma ponovno našli, obu-
dili že skoraj pozabljena znanja o 

mogočni moči začimb, pa je nova knjiga 
Ščepec védenja logično nadaljevanje te 
zgodbe. Tokrat se bomo poučili – od kod 
in v čem je njihova skrivnost delovanja. 
ne torej, le kaj zmorejo, temveč tudi zakaj 
in kako učinkujejo, katere so pravzaprav 
primerne za nas, kako jih varno in koristno 
uporabljati … 
v knjigi so zbrana in združena dognanja 
naših prednikov - vključno s spoznanji in 

otroštvo fantka, ki ga je pri treh letih mati 
zapustila in s svojim novim partnerjem od-
šla v tujino. otrok je tako ostal brez doma, 
jedra družine, brez starševske skrbeče lju-
bezni in topline, brez temeljne bivanjske 
opore. Živel je (zgolj kot poceni delovna 
sila) pri kmečki rejniški družini, ki zanj ni 
imela ne srca ne posluha, kaj šele dobro-
hotne naklonjenosti. pa vendar se je uspe-
šno izšolal, se poročil, si ustvaril lep krog 

momorilcih, osnovno načelo njihovega 
bivanja pa sta depresija in obup) so zani-
mive pojave (spominjajo na nam dobro 
znano družino addams), čas dogajanja pa 
je neka nedoločena fantastična prihodnost, 
ko je tudi smrt zgolj in le trženjsko blago. 
ponujajo oz. specializirani so za vrsto bolj 
ali manj inovativnih raznolikih pripomoč-
kov za uspešno izvedbo samomora (jasen 
in nedvoumen je poduk šefa: »Strankam, 
ki odidejo od nas, ne rečemo nasvidenje, 
ampak zbogom, ker se ne bodo nikoli več 
vrnile.«). posel jim dobro teče, življenje je 

izkušnjami tradicionalnih svetovnih medi-
cin, podrobno navedeni sodobni znanstve-
ni izsledki in dokazi pa zgolj pritrjujejo in 
potrjujejo, da so začimbe resnično pogosto 
celo bolj učinkovite in varnejše od mno-
žično populariziranih in dragih registri-
ranih zdravil. Še posebej so poudarjene 
neverjetne moči, sposobnosti tistih bolj 
kompleksnih začimb, ki lahko pomagajo 
tudi pri boleznih in resnejših zdravstvenih 
težavah, kjer sodobna medicina nikakor ne 
najde pravih rešitev (virus Hiv, demenca, 
revma, multipla skleroza, bolezni srca in 

prijateljev. a nekaj je ves čas manjkalo, ga 
utesnjevalo in težilo. odnos, pristna vez s 
pravimi starši. Uspel je sicer navezati stik 
z materjo, toda tiste prave globine in pove-
zanosti enostavno ni bilo, ni bila več mo-
goča. bilo in ostalo je prehudo, prebridko. 
Težka, grenka in ganljiva, izredno čustve-
na pripoved o nesamoumevnosti ljubečega 
doma in starševske ljubezni.

prijetno mrko, toda … To nesrečno harmo-
nijo ruši najmlajši član družine, otrok, ro-
jen z veliko »napako«, v nasprotju z ostali-
mi je namreč večni in neuničljivi optimist, 
ki kljub trudu in vztrajnemu spreobračanju 
na »pravo pot« ostalih članov, ne kloni, 
pravzaprav se zgodi ravno nasprotno. Kaj? 
preberite in se zamislite. Zanimivost: da je 
delo izšlo v slovenščini, so »krivi« mladi 
prevajalci oz. prevajalke (kar 11 jih je), ki 
so projekt izpeljali v okviru prevajalske 
delavnice. 

ožilja, …). naravno! Torej: če nas je knji-
ga Ščepec rešitve seznanila s pozabljeni-
mi močmi začimb, nam njeno nadaljeva-
nje, Ščepec védenja, razkriva vse njihove 
skrivnosti.

Maja Gregorič
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24. maja popoldne je bilo na osnovni 
šoli ivana Cankarja na vrhniki odprtje 

razstave akvarelistov, na kateri smo imeli 
kaj videti, slišati in okušati.

novi predsednik društva likovnikov lo-
gatec je pozdravil cenjene obiskovalke in 
obiskovalce ter dal besedo mariji velka-
vrh, ki je posebej za ta dan napisala pesem 
o slikarjih. v tej šoli se že pet let ob petkih 
zbirajo slikarji, največ jih je iz logatca 
in vrhnike, ki se pod budnimi očmi petra 
lazareviča spopadajo z belino papirja in 
akvarelnimi barvami. mentor je na kratko 
razložil tehnike akvarela, nekaj besed pa 
namenil sami razstavi. poleg njega so svo-
ja dela na ogled postavili še: anka pažin, 
Dare Hering, Tea Širca, ivanka Krasnik, 
janez ovsec, Tončka madon, jože ma-
tjašec, Krunoslav Sabo, ljubica Krivec, 
marija Strnad, marija malovrh, marinka 
mohar, martina Starc, olga petrovčič, 
Zvezdana Zatler, vera banič vukadin in 
Franinovič marija.

Tokratna otvoritev pa je bila posebna. S 
krajšim koncertnim program sta nastopili 

našI aKvaRElISTI na vRHnIKI
oDPRTJE RaZSTavE, na KaTERI SMo nESKonČno UŽIvalI

sopranistka leonida Sabo in mezzosopra-
nistka inez osina, ki ju je spremljala pro-
fesorica klavirja mirjana Tumpej. po ova-
cijah, ki kar niso hotele prenehati, so nas 
likovniki povabili še k polni mizi domačih 
dobrot, ki so jih pripravili sami ali pa nji-
hovi najbližji: ajdov kruh, sadni, orehov, 

namazi vseh vrst, sladke dobrote in seveda 
siri ter domače salame. vse te vonjave so 
nas v hipu zasvojile ter tako zaključile ve-
čer, kjer so prišli vsi čuti resnično na svoj 
račun.

Brane Pevec
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 Z razstave logaških in vrhniških likovnikov.

Knjižnica logatec letos drugič zapored vabi otroke k 
sodelovanju v projektu poletni bralci – poletavci ali 
pol ure branja na dan, prežene dolgčas stran! 

S poletnimi bralci – poletavci želijo logaški knjižničarji 
spodbuditi otroke k samostojnemu in rednemu branju različ-
ne literature. 
»To je projekt, namenjen čisto določeni ciljni skupini, otro-
kom, starim od 7 do 12 let, ki jih želimo navdušiti za samostoj-
no branje. pravljice namreč običajno prebirajo starši, dedki, 
babice, otroci jih poslušajo, pri poletnih bralcih – poletavcih 
pa si želimo, da bi jih otroci prebirali sami,« poudarja bibijana 
mihevc, direktorica Knjižnice logatec. 
»Gre za to, da v dveh mesecih izberejo 30 dni, ko bodo naj-
manj pol ure dnevno brali, in sicer karkoli, od knjig do sli-
kanic in celo časopisov. pričakujemo, da bodo starši oziroma 
kdo od odraslih prispevali svoj podpis na kartonček, ki ga 
bodo mladi bralci lahko dobili v Knjižnici logatec in njenih 
enotah od 15. junija dalje.« Kartončke s 30 zbranimi podpisi 
bodo mladi bralci prinesli v knjižnico, konec septembra pa 

Knjižnica Logatec tudi letos vabi otroke k Poletnim bralcem - 
poletavcem,
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PolETavCI boDo vZlETElI TUDI lEToS

se bodo na prireditvi spomnili poletnih bralnih dni. Udele-
žence bodo v knjižnici tudi primerno nagradili z nagradami 
svojih sponzorjev. 

Blanka Markovič Kocen
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In ZaPElI So SPoMlaDI
ob REvIJalnEM naSToPU ZboRov In MalIH PEvSKIH SKUPIn

ni ravno dišalo najbolj po pomladi, 
čeprav se je na koledarju ponujal 
že 24. april, ko je območna izpo-

stava jSKD logatec pripravila 45. območ-
no revijo (odraslih) pevskih zborov in ma-
lih vokalnih skupin. pa tudi revija sama ni 
bila čisto logaška, česar smo bili vajeni od 
prej. namreč, med osmimi nastopajočimi 
sestavi je voditeljica anja Sedej najavlja-
la  petero domačih, troje pevskih sestavov 
pa od drugod. le kaj se je primerilo, da se 
nam je pevstvo na logaškem tako osuši-
lo?! Saj verjetno še pomnimo časov, ko 
smo premogli v letu kar troje občinskih 
revij: posebej za otroško-mladinsko petje, 
posebej za odrasle zbore in še posebej za 
male pevske skupine. 

Ha, glej ga šmenta: letos pa je od doma-
čih malih skupin prepeval le okrnjeni oktet 
pa kol'k'r tol'k' pod umetniškim vodstvom 
Franca pupisa. Fantovskemu petju sta sle-
dila še kvartet Škrip iz borovnice pod vod-
stvom janeza Šviglja ter deveterica Dra-
gonarjev generala maistra iz Dolenje vasi 
pod vodstvom jožeta oblaka. 

bolje se je izšlo pri domačih pevskih 
zborih. poleg moškega pevskega zbora 
»Štinglc« iz borovnice pod vodstvom alje 
pešak smo slišali vso četverico logaških 
»delujočih« zborov. najprej se je oglasil 

Ženski pevski zbor Društva invalidov in 
upokojencev pod vodstvom matije lo-
garja, nato obrtniški mešani pevski zbor 
notranjska« z zborovodjem janezom Go-
stišem pa logaško-vrhniški mešani pevski 
zbor, ki ga vodi lovro Grom, revijo pa je 
sklenil mešani pevski zbor adoramus pod 
vodstvom marjana Grdadolnika. 

Strokovni glasbeni spremljevalec revije 
Tomaž pirnat je bil mnenja, da je bi z re-
pertoarjem in muzikalnostjo najbolj pre-
pričljiv adoramus, zato ga je tudi odbral 
za nastop na regionalni reviji jeseni letos. 
pa z obiljem uspeha – adoramus!

MaŠ
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Tanja Pina Škufca, vodja Občinske izpostave JSKD, podeljuje Priznanje Janezu 
Gostišu, zborovodju »Notranjske«.

od 6. do 8. maja je bila v Stekleni 
dvorani v logatcu razstava Kul-
tura in kulturna dediščina vrtca 

Kurirček logatec. otroci enot Hotedršica, 
Tabor, Tičnica in Centralni vrtec so v pre-
teklem letu spoznavali kulturno dediščino. 
Svoje delo, odkritja in predstave so na 
razstavi predstavili širšemu občinstvu. na 
ogled so bili predmeti, risbe, fotografije in 
zapisi naše kulturne dediščine. vzgojitelji-
ce so otrokom približale predmete in na-
čine, kako so v zgodovini delali, se igrali, 
opravljali hišna opravila, delali na polju in 
se družili. Seveda ob primerjavi z aktual-
nim vsakdanjikom. otroci so s svojo pre-
prostostjo in domišljijo na izviren in igriv 
način prikazali marsikatero razliko med 
včeraj in danes. organizatorji razstave so 
bili tako nad izdelki otrok kot nad obiskom 

KUlTURa In KUlTURna DEDIšČIna 

in odzivov občinstva navdušeni. odličen 
odziv kaže na to, da delo in ustvarjanje 
najmlajših v naši občini še zdaleč ni zani-
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Delo in ustvarjanje naših otrok ni zanimivo le za njihove starše.

mivo zgolj za njihove starše in so dogodki, 
kot je bila razstava, še kako dobrodošli.

Jure Vodnik
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o PREnovI naRoDnEGa DoMa In KnJIŽnICE loGaTEC
bo vElIKa DvoRana vEČJa?

v četrtek, 16. 5. 2013, smo v veliki 
dvorani narodnega doma v lo-
gatcu lahko slišali predstavitev 

projektne naloge za obnovo narodnega 
doma in Knjižnice logatec. podžupanja 
ga. ladislava Furlan je povedala, da na 
občini »pripravljajo vse potrebno za ure-
sničitev tega projekta. logatec, ki je postal 
mesto, bi moral imeti sodoben objekt, ki 
bi zmogel zadostiti potrebam prebivalcev. 
narodni dom, zgrajen leta 1923, prenovo 
potrebuje.« Do današnjega časa je bilo 
izdelanih že kar nekaj projektnih nalog 
za njegovo prenovo. Župan je za pripra-
vo projektne naloge imenoval komisijo, v 
kateri so, po besedah podžupanje, »pred-
stavniki občine, uporabnikov in agencije, 
ki je projektno nalogo pripravila.« Župan 
berto menard je projekt opisal kot kislo 
jabolko, v katerega bo treba ugrizniti. S 
tem je mislil predvsem na pomanjkanje 
finančnih sredstev v občinskem proračunu 
za tako velik projekt, ki po sedanjih oce-
nah zahteva vsaj 8 milijonov evrov. Dodal 
je, da »bi se občina že letos lahko prijavila 
na evropska sredstva, če bi bil projekt že 
pripravljen.« poleg župana berta menarda 
in podžupanje ge. ladislave Furlan so v 
njej komisiji sodelovali tudi: ga. bibijana 
mihevc, direktorica Knjižnice logatec, 
mag. nevenka malavašič, ga. mateja čuk 
in mag. Katja Žagar z občinske uprave, g. 
marcel Štefančič, g. peter Grom, g. mar-
jan Grdadolnik, g. janez Gostiša, ter z 

agencije eUTrip g. nejc avguštin in g. 
primož praper. projekt je predstavljal g. 
primož praper z agencije eUTrip d.o.o.

v projektu so predvidene tri dvorane; 
velika dvorana s 300 sedeži in pogloblje-
nim prostorom za orkester, amfiteatrska 
dvorana ter mala večnamenska dvorana, 
kavarna, foyer, torej prostor za druženje, 
galerija, ki jo je, po besedah Ge. mihevc, 
pod svoje okrilje vzela Knjižnica, ter osta-
li prostori. prisotni so prizadevanja obči-
ne za obnovo narodnega doma večinoma 
podprli, največ pripomb pa je padlo na ve-
likost velike dvorane. Zahtevali so, da se 
jo razširi na vsaj 400 sedežev. predsednik 
KS naklo g. matjaž Kete je obrazložil: 
»logatec, logaška občina, se razvija; kma-
lu bo imela 15.000 prebivalcev.« ena od 
prisotnih poslušalk je povedala, da je veli-
ka dvorana ob izgradnji narodnega doma 
leta 1923 imela 410 sedežev; danes jih ima 
250. G. Sotošek Štular, ki je vodil kar ne-
kaj javnih zavodov s področja kulture, je 
dodal, da se mu zdijo spremljevalni prosto-
ri preveliki, močen dvom pa je izrazil tudi 
o poglobljeni orkestrski jami, za katero je 
potrebno posebno dvigalo, ki celotno inve-
sticijo močno podraži. pohvalil je predvi-
deno kavarno. G. božič, arhitekt, je sve-
toval, da se kvadratnim metrom doda tudi 
volumen. pomisleke je izrazil glede amfi-
teatrske dvorane z naklonom, ki bi lahko 
bil prilagodljiv, da se lahko organizirajo 

tudi koncerti za mlade; navedel je primer 
Kulturnega centra Šiška v ljubljani. menil 
je da bi bilo treba bolje definirati povezavo 
med narodnim domom in Knjižnico, prav 
tako pa povezavo celotne stavbe z okolico 
in mestom. poleg tega je predstavnikom 
občine postavil vprašanje: katera je tista 
dvorana, ki je najbolj v uporabi? Ga. Sedej 
je vprašala, ali morda ni rešitev za veliko 
dvorano v modularnosti oziroma premični 
steni. prebivalce je tudi zanimal potek ozi-
roma izvedba celotnega projekta; kaj sledi 
projektni nalogi? Kdo bo sodeloval v t. i. 
arhitekturni delavnici? predlagali so iz-
vedbo javnega natečaja z mladimi študenti 
arhitekture, kar se je v nekaterih drugih 
občinah po Sloveniji že izkazalo kot dobra 
praksa. Župan in podžupanja sta dejala, da 
bodo o vseh pobudah premislili. 

Upati je, da bi se pred pripravo projektne 
dokumentacije z natančnimi informaci-
jami le-ta še enkrat predstavila javnosti. 
Kljub temu, da je prihodnost negotova 
– sploh zaradi finančnih sredstev – bi po 
upanju g. praperja novi narodni dom lah-
ko imeli leta 2016.

mag. Neža Sautet

 G. Avguštin in g. Praper nekaj trenutkov pred začetkom predstavitve.
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o ČlanKU Z loGašKE TRIbUnE

Logaška tribuna je 19. 5. 2013 objavila članek z na-
slovom »podžupanja Furlanova se požvižga na ob-
činske odloke: za priklop na kanalizacijo ji ni mar«, 

katerega avtor je g. andrej Korenč. nadaljevanje poročanja 
o članku naj bi bilo objavljeno v oddaji Svet na kanalu a, 
za katero sem v torek, 21. 5. 2013, podala izjavo. a prispe-
vek ni bil objavljen; novinarjem sem dala podatke, ki jih 
prilagam tudi za ta medij. Uradni odgovor občine si lahko 
preberete na spletni strani www.logatec.si. Ker g. Korenč v 
članku o meni navaja neresničnosti, sem na logaško tribuno 
poslala demanti, ki do 31. 5. ni bil objavljen. 

avtor članka g. andrej Korenč me obtožuje, da sem kršila 2. 
odstavek 14. člena odloka o odvajanju in čiščenju komunal-
ne in padavinske odpadne vode v občini logatec, ki pravi, 
da se mora komunalna odpadna voda, ki nastaja v stavbi v 
naselju ali delu naselja, opremljenim z javno kanalizacijo 
/…/ obvezno neposredno odvajati v javno kanalizacijo. od-
lok je bil sprejet 17. 9. 2009. v njem so določena obračunska 
območja za odmero komunalnega prispevka. moja parcela 
št. 139 k.o. Dolenji logatec se ni nahajala v nobenem obra-
čunskem območju. Tako tudi ni bilo podlage, da se mi izda 
odločba za plačilo komunalnega prispevka. navedba avtor-
ja, da se »požvižgam na zakonodajo«, je torej neresnična. 

poleg tega v času, torej leta 2009, ko je bil odlok sprejet, ni-
sem imela nikakršne možnosti vplivanja na odločitev glede 
plačila komunalnega prispevka. Takrat sem bila le občinska 
svetnica v opoziciji. 

Šele s sprejemom odloka o programu opremljanja stavbnih 
zemljišč in merilih za odmero komunalnega prispevka na 
območju občine logatec, ki je bil sprejet letos marca 2013, 
je prišlo do spremembe obračunskih območij. S tem je bila 
moja parcela, navedena zgoraj, vključena v obračunsko ob-
močje Kanalizacije logatec. Tako sem postala zavezanec za 
plačilo komunalnega prispevka. pričakujem torej, da bom 
prejela odločbo občine logatec o plačilu komunalnega pri-
spevka. Ko jo bom prejela, bom račun tudi poravnala. pla-
čilu komunalnega prispevka se nikakor ne izogibam, čeprav 
ima avtor članka g. Korenč o tem drugačno mnenje. Zato, g. 
Korenč, vaše obtožbe v članku v celoti zavračam, saj nimajo 
utemeljene osnove in so morda celo kaznive.

Ladislava Furlan, podžupanja

koncertni mojster: Matej Avšič
dirigent: Marjan Grdadolnik

Cantabile

DAN DRŽAVNOSTI

solisti:   Mojca Bitenc, sopran
               Domen Križaj, bariton
               Miha Mitev, fagot

Koncert za dušo in srce25. JUNIJ

 
ob 20.30

Simfonični orkester

Prostor pred Upravnim centrom Logatec

solisti:    Mojca Bitenc, sopran
              Domen Križaj, bas
              Miha Mitev, fagot

KUD Adoramus
Udeleženci natečaja ‘’Moja rodna domovina’’
Slavnostni govornik: Berto Menard, župan
program povezuje: Anja Sedej

V primeru dežja bo koncert v večnamenski športni dvorani. 

Prireditev je so�nancirala Občina Logatec.
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naDalJEvanJE 20. SEJE obČInSKEGa SvETa

9. 5. 2012 se je 20. seja nadaljevala. 
Župan je na začetku seje opozoril na 
9. maj, dan zmage, uradni zaključek 

2. svetovne vojne. izrazil je mnenje, da je 
pomembno spominjati se vseh žrtev, ki so 
padle v 2. svetovni vojni. 

poročilo o izvedenih ukrepih na priporo-
čila nadzornega odbora (no) ob nadzo-
ru v 2012 je predstavil kar sam. no je na 
primer ugotovil, da je bilo poslovanje KS 
rovte gospodarno, medtem ko je izrazil 
dvom v gospodarnost in smotrnost glede 
drugih zadev. no je poleg tega ugotovil, 
da predpisi uporabnika proračuna ne zave-
zujejo k pridobitvi več pisnih ponudb, ven-
dar bi bilo bolje, da bi le-te vseeno pridobil 
od več izvajalcev na trgu in opravil analizo. 
no je namreč že leta 2010 ugotovil sum 
negospodarnega ravnanja občine logatec, 
saj je naključno zasledil izdajanje kar ne-
kaj naročilnic večjih vrednosti (nad 40.000 
evrov za gradbena dela) brez vodenja po-
stopka javnega naročanja. Zato je sprejel 
sklep, s katerim je omejil mejne vrednosti 
izdajanja in drobljenja naročilnic brez vo-
denja ustreznega postopka javnega naroča-
nja. Ugotovil je, da je v zadnjem letu ob-
činska uprava uveljavila notranje kontrole 
in pravilnik za izdajanje naročilnic. predla-
gal je, da naj bo vsaki ponudbi priložen za-
pisnik, iz katerega bo jasno razvidno, kateri 
so bili drugi ponudniki na trgu za isto stori-
tev, kakšne so bile ponujene cene ter kako 
je s ponudniki teklo pogajanje za dosego 
nižjih ponujenih cen. podan je bil tudi pre-
dlog občinski upravi, da sistematično zbere 
vse fakture za porabo električne energije 
v občini logatec ter izvede analizo mo-
žnih prihrankov ob predpostavki menjave 
distributerja električne energije. Župan je 
pojasnil, da je občina logatec izvedla kar 
nekaj ukrepov: župan je izdal pravilnik o 
naročanju blaga, storitev, gradenj, občin-
ska uprava je v 2012 izvedla javno naroči-
lo za dobavo električne energije in izbralo 
najcenejšega ponudnika (zamenjan je dis-
tributer, izvedeno pa je bilo skupno javno 
naročilo za občino logatec, vrtec Kurir-
ček, Glasbeno šolo, osnovno šolo 8 talcev 

in osnovno šolo Tabor). pri porabi sredstev 
za namene pokroviteljstva župana je no 
svetoval sprejetje pravilnika o pogojih ter 
postopku dodeljevanja teh sredstev. pomen 
pokroviteljstva župana bi moral biti nedvo-
umno določen. občina logatec je pripravi-
la predlog pravilnika o pogojih in merilih 
ter postopkih za dodeljevanje proračunskih 
sredstev za namene pokroviteljstva. Ta je 
bil tudi objavljen na spletni strani občine 
logatec. predsednik nadzornega odbora 
g. matjaž Žigon je opozoril, da no zani-
majo zelo konkretne stvari; ko je zahteval 
dokazila o organizaciji javne prireditve s 
strani nekega društva ali kluba, jih ni bilo. 
pomembno je dokazati, da so bila javna 
sredstva uporabljena za svoj namen. Župan 
je odgovoril, da vsa dokazila na občini so, 
če jih no nima, jih bo občina dostavila. G. 
Hodnik, lDS, se je z g. Žigonom strinjal. 
G. obreza, Zares, je izrazil dvom nad inter-
no naravo pravilnika o dodeljevanju pokro-
viteljskih sredstev župana. G. mojškerc, 
SDS, je dodal, da je pravilnik bil objavljen 
na spletni strani občine logatec, to ugo-
tavlja tudi no. menil je, da ni razloga za 
sprejetje pravilnika kot internega akta. Ga. 
mihevc, SlS, je dodala, da pokroviteljstvo 
vidi tudi v častnem pomenu. razlikovati je 
treba med sponzorstvom, pokroviteljstvom 
in donacijo. najbolj častna funkcija, ni 
nujno, da ima vedno opravka z denarjem, 
je prav pokroviteljstvo. če župan odloča o 
tem, je po njenem 6. člen pravilnika pre-
več omejujoč. Župan je povedal, da je pri 
dodeljevanju sredstev društvom velikokrat 
v zadregi. Ga. janja Uvalič Kosijer, SD, je 
predlagala javno delavnico na temo pravil-
nika. 

G. ovsec, nadzornik, je nato predstavil 
končno poročilo nadzornega odbora o nad-
zoru deponije ostri vrh, o katerem pišemo 
podrobneje na strani 28, objavljeno pa je 
tudi v tokratnih Uradnih objavah. Gre za 
ugotovitve nepravilnosti iz časa župana g. 
nagodeta in direktorja Komunalnega pod-
jetja logatec g. petka v zvezi z Deponijo 
ostri vrh. predsednik nadzornega odbora 
se je ob obravnavi poročila vprašal o od-

govornosti vodilnih ljudi v času storjenih 
nepravilnosti, prav tako o vlogi nadzorne-
ga odbora občine ter nadzornega sveta Kp 
logatec. Ga. ladislava Furlan, SDS, je po-
udarila da je v nadzornem svetu Kpl sedel 
g. nagode. SDS je na to večkrat opozorila, 
pa koalicija takrat ni želela storiti ničesar. 
G. obreza, Zares, je izrazil pričakovanje, 
da nekdo na koncu prevzame odgovornost 
za storjene nepravilnosti. G. Žigon je po-
udaril, da vsi, ki so v svetih javnih zavo-
dov imenovani, morajo delati z visokimi 
etičnimi normami. G. Kurent, SDS, se je 
odzval na očitke g. obreze, Zares, o sve-
tnikih, ki sedijo v nadzornih svetih javnih 
zavodov. G. Kurent ima čisto vest, lahko se 
ga preveri, meni pa, da imenovani ne dela-
jo na enak način, kot se je delalo do sedaj. 
G. čičmirko, Koliševka, je izrazil dvom o 
dodani vrednosti ugotovljenih nepravilno-
sti za obdobja, ko so zadeve že zastarale. 
a g. Žigon je odgovoril, da je popolnoma 
neetično govoriti le o stvareh, ki se bodo 
preganjale. naloga nadzornega odbora je, 
da odkriva nepravilnosti, da nadzira potek 
zadev. no poda priporočila, občinski svet 
pa jih lahko upošteva; nikjer pa ne piše, da 
jih mora, in prav to je žalostno. G. Uva-
lič Kosijer, SD, je menila, da je bistveno 
pri imenovanju predstavnika v svet zavoda 
strokovnost in politična higiena stranke. G. 
podobnik, SDS, je ugotavljal, da nekaterim 
očitno še zdaj ne paše zvedeti kaj o stvareh 
za nazaj, za naprej bi se pa prepirali za pet 
centov. Ga. mateja čuk je v nadaljevanju 
predstavila predlog dokumenta identifika-
cije investicijskega projekta ureditev To-
varniške ceste v logatcu. G. mervar je ob 
poročanju dodal, da so se upoštevale pri-
pombe občanov, podane v javni razpravi. 
občinski svet je župana pooblastil za mo-
rebitne spremembe dokumenta v nadalje-
vanju. 

mag. Neža Sautet
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Z 21. SEJE obČInSKEGa SvETa

dne 30. maja se je odvila 21. seja 
občinskega sveta. po sprejetem 
predlaganem dnevnem redu in 

zapisniku 20. seje z aprila ter njenega 
nadaljevanja v maju, so se svetniki po-
svetili ostalim točkam.

Vprašanja in pobude svetnikov

G. čičmirko, Koliševka, je omenil, da 
se v prostoru med Sončnim logom in 
brodom obeta izgradnja nekega večje-
ga trgovskega centra. Zato je izpostavil 
skrb glede ureditve dovoza oz. dostopa, 
prometa za stanovalce broda. prebival-
ce broda zanima, kaj se bo zgodilo s ce-
sto, ki je trenutno makadamska; menil 
je, da bi se ta zadeva morala obravnava-
ti v okviru občinskega sveta. v časopisu 
Finance je bilo objavljeno, da logatec 
prodaja več zemljišč v skupni veliko-
sti 20 ha v treh obrtnih conah. omenja 
tudi zemljišča pri lomu, a gre tudi za 
zemljišča na desni strani avtoceste. Za-
nimalo ga je, ali je to res, ali se obeta 
četrta industrijska cona. Župan je gle-
de gradnje trgovskega centra omenil, 
da se bo ustrezno uredil dovoz. To je 
bilo potrjeno tudi s prostorskim načr-
tom. podjetje Hofer ima vsa soglasja za 
gradnjo. Ga. mihevc, SlS, je v zvezi s 
tržnico pri Krpanu predlagala omejitev 
parkiranja ob stojnicah ob sobotah. en 
pas parkirišč ob stojnicah naj se zapre. 
G. Šemrov, nSi, je povedal, da je mini-
strstvo za obrambo pred časom občini 
logatec v brezplačen najem ponudilo 
prostore veteranskega centra. Zanima 
ga, zakaj občina k temu ni pristopila, 
saj bi veliko društev rado uporabljalo 
te prostore. poleg tega se govori, da je 
brunarica, v kateri se shranjuje orodje 
in oprema za ravnanje s snegom, odkle-
njena. Župan je glede centra omenil, da 
bo glede Centra vojnih veteranov treba 
prostor urediti, da center mora zaživeti, 
vendar je težava, ker mora imeti upra-
vljavca. če bi bil sprejet Zavod, bi se to 
lahko uredilo. Za brunarico pa je dodal, 
da gre za problem dobrega gospodarja; 
tu je župan ponovno omenil želje obči-

ne v zvezi z Zavodom, ki ne bo vzpo-
stavljen (referendum). G. obreza, Za-
res, je pokomentiral lokalni energetski 
koncept občine logatec; vsako leto bi 
se moralo poročati o izvajanju ukrepov. 
Tako je bilo strojeno v letu 2011, v 2013 
pa je bilo poročilo precej pomanjkljivo. 
Župan je povedal, da ima občina ener-
getskega menedžerja, občina je objavi-
la javni razpis za sanacijo fasade šole in 
vrtca. Go. Uvalič Kosijer, SD, je zani-
malo, ali so bile v zvezi s poplavno štu-
dijo izvedene kakršne koli aktivnosti. 
Župan je povedal, da je bila zbrana vsa 
dokumentacija za nazaj, sedaj čakajo na 
razgovor na arSU. izrazil je željo, da 
občina lo-
gatec pripra-
vi projekte, 
opredeljene 
v študiji. 
Dodal je 
prepričanje, 
da bodo v 
perspektivi 
2014-2020 
za to na vo-
ljo sredstva. Gre za dve brani; v Cunto-
vi grapi in pri gradu. vendar mora pro-
jekte pripraviti arSo. a gre za velik 
problem, saj se trenutno rešujejo ujme 
na Štajerskem, sredstev pa ni. Želja 
občine je, da so s projekti pripravljeni, 
da se prijavijo na evropska sredstva iz 
perspektive 2014-2020, ko bodo javni 
razpisi objavljeni. 

Mandatne zadeve

G. mojškerc, SDS, je povedal, da so 
svetniki prejeli predlog ustanovitelja za 
imenovanje lanov v svet javnega zavoda 
oŠ Tabor logatec, ker je svetu potekel 
mandat. Komisija za mandatna vpraša-
nja je obravnavala vse pravočasno pri-
spele predloge. prejela je 3 predloge, 
eden je bil zaradi ponavljanja izločen. 
Svetniška skupina nSi je predlagala go. 
natašo nagode, SDS, je predlagal go. 
nevenko Kerezovič, SlS pa go. ladi-
slavo Tomazin. občinski svet je potrdil 

imenovanje predlaganih članov v svet s 
4-letnim mandatom. 

Logatec, poln trgovskih centrov?

občinski svet je v nadaljevanju v drugi 
obravnavi sprejel spremembe Statuta 
občine logatec. Statut se spreminja za-
radi ureditve območij krajevnih skupno-
sti. občinski svet je sprejel tudi spre-
membe poslovnika občinskega sveta 
občine logatec z vloženim amandma-
jem. odloka o spremembi in dopolnitvi 
odloka o občinskih cestah v občini lo-
gatec so občinski svetniki obravnavali v 
prvi obravnavi. G. Žagar z občine lo-
gatec je povedal, da je razlog predvsem 

v ureditvi 
posegov v 
n e k a t e g o -
rizirane ce-
ste, ki so v 
lasti občine 
logatec, ter 
ureditev po-
dročja ob-
veščanja in 
oglaševanja 

ob občinskih cestah. G. obreza, Zares, 
je izrazil željo, da bi svetniki tudi vi-
deli, katere so nekategorizirane ceste. 
podal je nasvet, da se uredi tudi varstvo 
občinskih cest in prometa na njih, obe-
nem pa nadzorstvo občinskih cest. ob-
čina bi morala stremeti k združevanju 
odlokov. mag. Žagar z občinske uprave 
je menila, da bi se v tem primeru za-
radi ene manjše spremembe moral več-
krat spreminjati en in isti odlok. mag. 
Žagar je občinskemu svetu predstavila 
tudi predlog odloka o spremembah in 
dopolnitvah odloka o občinskem pro-
storskem načrtu občine logatec. izka-
zalo se je, da so nekatere določbe pre-
malo oz. preveč normirane. Določbe 
o oglaševanju so zaradi sodne prakse 
lahko le v prostorskemu aktu. v času 
po sprejemu opn se je spremenil tudi 
podzakonski predpis, ki določa vrsto 
objektov glede na zahtevnost, kar pa pri 
odločanju upravnega organa predstavlja 

MED SonČnIM loGoM 
In bRoDoM vEČJI  
TRGovSKI CEnTER
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nerazumevanje. Ga. mihevc, SlS, je 
bila presenečena, da med objekte ogla-
ševanja sodijo tudi usmerjevalne table. 
Zmotil jo je izraz obešenke (tj. table, ki 
so nekje obešene). a obešenka pomeni 
tudi nekaj drugega. Glede sporočilne 
zasičenosti jo je zanimalo, kako se bo 
ta presojala. G. čičmirko, Koliševka, 
je predlagal spremembe 4. in 5. člena. 
omenil je, da so danes trendi za gra-
dnjo hiš drugačni; ljudje si želijo manj-
ših parcel, s tem pa bi bila omogočena 
tudi bolj racionalna gradnja. prosil je za 
premislek, da se jumbo plakati umakne-
jo. nasproti pokopališča pa se prostor 
namenja za stanovanjsko gradnjo ali 
park. v opn se omenja tudi trgovska 
dejavnost. a trgovine tam res ne potre-
bujemo. mag. Žagar je odgovorila, da 
se izraz obešanka uporablja že v stari 
verziji dokumenta. Glede jumbo plaka-
tov pa je dodala, da je občina logatec 
pred leti pozvala oglaševalce, da prido-
bijo potrebna soglasja. nekateri jumbo 
plakati to imajo, nekateri pa še ne, zato 
se lahko sproži postopek odstranitve. 
Glede zemljišča nasproti pokopališča 
pa je dodala, da je že prejšnji občinski 
svet vedel za predvideno rabo zemlji-
šča, tj. za trgovsko dejavnost, in jo tudi 
potrdil, projekt pa se menda že pripra-
vlja. Ga. mihevc, SlS, je dodala, da so 
dovoljenja za uporabo jumbo plakatov 
omejena časovno. Ker občinski svet 
dela za naprej, bi bilo morda dobro raz-
misliti, ali bomo jumbo plakate pusti-
li tudi vnaprej. v nadaljevanju seje je 
mag. Žagar predstavila predlog odloka 
o oglaševanju in plakatiranju na javnih 
oglasnih mestih v občini logatec. ob-
čina logatec ima urejeno oglaševanje z 
odlokom o oglaševanju. Zaradi odloči-
tve sodišč v drugih sodnih sporih, ki so 
se dotikala tudi vprašanja oglaševanja, 
je predlagatelj pripravil nov predlog 
odloka, tako da je pravico do postavi-
tve posameznega objekta oglaševanja 
prenesel v opn, ki je sodni praksi edini 
akt, s katerim lahko lokalne skupnosti 
določajo pogoje za oglaševanje. v odlo-

ku se ureja tudi opravljanje javne služ-
be plakatiranja, saj občina razpolaga z 
lastnimi plakatnimi mesti. Ga. mihevc, 
SlS, je glede taksne tarife opozorila, da 
se pokrovi in jaški verjetno vržejo ven. 

Župan odgovoren za pridobivanje 
evropskih regionalnih sredstev

občinski svet je z 12 glasovi za od 19 
potrdil predlog sklepa o potrditvi se-
stave skupne liste kandidatov za člane 
razvojnega sveta ljubljanske urba-
ne regije za mandatno obdobje 2014 
– 2020. Kot predstavnik občine (iz-
voljeni funkcionar) se v Svet imenuje 
župan za celotno programsko obdobje 
(2014-2020). Kot predstavnik nevla-
dnih organizacij in gospodarstva pa 
g. bogdan oblak (oblak Commerce 
d.o.o. – direktor in lastnik, predsednik 
ooZ logatec. pravno podlago za spre-
jetje regionalnega razvojnega sveta 
predstavlja 11. člen Zakona o spodbu-
janju skladnega regionalnega razvoja. 
Glasuje se za skupno listo kandidatov 
vseh 26 občin ljubljanske urbane regi-
je, ki je potrjena, če je zanjo glasovala 
večina občinskih svetov, ki predsta-
vljajo večino prebivalk in prebivalcev 
vseh občin v regiji. Ga. čuk z občine 
logatec je prisotnim še prebrala, kate-
re so skladno z zakonom naloge regi-
onalnega razvojnega sveta: regionalni 
razvojni svet vodi in usmerja pripravo 
regionalnega razvojnega programa in 
ga sprejme, na področju regionalnega 
razvoja sodeluje z regijami drugih dr-
žav, sklepa dogovore za razvoj regije, 
sodeluje v teritorialnem razvojnem di-
alogu, spremlja izvajanje regionalnega 
razvojnega programa in dogovorov za 
razvoj regije in opravlja druge naloge 
v skladu s tem zakonom. G. mojškerc, 
predsednik Komisije za mandatna 
vprašanja, SDS, je povedal, da se Ko-
misija do liste ni opredeljevala, ker ni 
bila vključena v postopek imenovanja. 
Ga. Uvalič Kosijer, SD, je glede ime-
novanja župana vprašala, kako je lahko 
mandat članov regionalnega razvoj-

nega sveta za obdobje 2014-2020, ko 
pa imamo lokalne volitve na vsaka 4 
leta in lahko pride do zamenjav. bo žu-
pan, če ni ponovno izvoljen, še vedno 
lahko predstavnik občine, če ni voljen 
funkcionar? poleg tega jo je zanima-
lo, kakšne bodo finančne posledice za 
občino logatec glede na to, da je ob-
čina logatec neke druge rra zadeve 
že financirala. Ga. čuk je povedala, da 
se predstavnikom občin mandat, glede 
na to, da so predstavniki občin lahko 
samo izvoljeni občinski funkcionarji, 
avtomatično poteče, če pride do me-
njave na lokalnih volitvah. logaška 
občina je v lUr in občinski svet se 
mora do liste opredeliti. če bo 17 ob-
čin od 26 za, bo lista potrjena. Glede 
minimalnega stroška je župan dodal, 
da gre za 3.500 evrov letno.
ob zaključku je občinski svet obrav-
naval predlog pravilnika o urejanju in 
čiščenju javnih površin na območju ob-
čine logatec, ki ga je predstavila mag. 
Žagar. Gre za pravilnik, ki določa okvir-
ni standard in normative za opravljanje 
javne službe urejanja in čiščenja javnih 
površin ter kategorizacijo zelenih javnih 
površin. G. obreza, Zares, je občinske-
mu svetu predlagal, da podpre predlog, 
ki ga je sprejel matični odbor, torej da 
se odlok ne sprejme. menil je, da noben 
odlok ne bo vplival na kvalitetno izva-
janje urejanja okolice v občini logatec. 
Ga. mihevc, SlS, je zanimalo, ali gre za 
javno službo, ali za javna dela, pogod-
bene delavce. Župan je povedal, da je 
kandidiral za župana prav zato, ker želi, 
da bi bila okolica urejena, kot mora. na 
koncu so svetniki potrdili predlog do-
kumenta identifikacije investicijskega 
projekta »izgradnja narodnega doma in 
Knjižnice logatec (več o tem na straneh 
26 in 27). 

mag. Neža Sautet
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KaJ PoČnEMo In KaM GREMo?

noTRanJSKI loGaTEC na PaPIRJU

v logaških novicah smo že pisa-
li o tem, da je občina logatec 
del ljubljanske urbane regije 

(lUr). To je osrednjeslovenska stati-
stična regija (skladno z načelom nUTS 
iii oziroma številom prebivalcev in ena 
od dvanajstih slovenskih regij. lUr z 
glavnim mestom ljubljano združuje 
26 občin s približno 500.000 prebival-
ci. »če vemo, da je to po obsegu do-
bra desetina ozemlja Slovenije, je takoj 
očitno, da smo v najgosteje naseljenem 
delu države. in ne le to: tu je tudi naj-
večja koncentracija kakovostnih člo-
veških virov, znanja, podjetnosti – in 
tudi priložnosti, bodisi v kapitalu, bo-
disi v ustvarjalnem okolju,« je zapisano 
na spletni strani regionalne razvojne 
agencije, katere naloga je »povezati 26 
občin regije v složno celoto, ki bo teme-
ljila na spoštovanju posamezne enote 
in prepletanju medsebojnih poslovnih 
in osebnih odnosov, kar bo izboljšalo 
kakovost življenja nam in tudi našim 
potomcem. agencija hkrati predstavlja 
za vse občine v regiji tudi most med re-
gijami evropske unije.« (vir: www.rra-
lur.si) Do sem vse lepo in prav. a zmoti 
vizija rra lUr: »ljubljanska urbana 
regija je somestje, prepleteno z naravo. 
regija bo s spodbujanjem ustvarjalno-
sti in sodelovanja dosegla visoko kon-
kurenčnost v svetu in visoko kakovost 
življenja. položaj ljubljane kot »evrop-
ske prestolnice« se bo odražal v celo-
tni regiji.« nič o posameznih občinah, 
njihovih značilnostih. le slabotno jih 
je mogoče zaznati na zemljevidu rra-
Lur.

Denarci, denarci?

Še pomnite referenduma na temo regio-
nalne razdelitve? Takrat je bučalo v lo-
gatcu od želje, biti bližje ljubljani; veči-
na prebivalstva se menda vozi delat – v 
ljubljano. ali pa prihajajo živet v loga-
tec – iz ljubljane. ljubljana je bogata, 
ima veliko denarja. če bomo v tej regiji, 
bomo zagotovo dobili več. – Da, vse to 
je bilo mogoče slišati, da smo logatčani 

obkrožili Za ljubljano. Seveda pravega 
regionalnega razvoja še danes nimamo. 
a nastavki le-tega obstajajo, odkar v 
Sloveniji obstajajo t. i. regionalne razvo-
je agencije. Te naj bi bile odgovorne za 
povezovanje posameznih občin znotraj 
– statističnih regij (ki so, mimogrede, 
slovenski približek pravim regijam, a 
državi obenem dobro služijo za črpanje 
sredstev iz evropskega sklada za regio-
nalni razvoj). a kaj smo za to dobili? je 
logatec zaradi nagibanja k ljubljani res 
kaj pridobil? poleg projekta za ureditev 
čiste ljubljanice si drznem zapisati, da 
ničesar. pa še za tega ne gre ne vem kako 
velika zahvala rra lUr, pač pa občin-
skemu vodstvu in odgovornim za inve-
sticije, ki so zaposleni na občinski upravi 
logatec. logatec je notranjski in pripada 
notranjski. njegove specifike (naravne, 
geografske) so vsekakor bližje tej regiji 
kot – ljubljani. logaška občina je celo 
ena od soustanoviteljic regionalne ra-
zvojne agencije Zeleni kras, tj. agencije, 
ki predstavlja neko drugo, notranjsko re-
gijo. a o tem malo pozneje.

RRA LUR

če kaj, potem pri regionalni razvojni 
agenciji moti vsaj dvoje: njena vizija 
regije, opisana zgoraj, in organizacijska 
shema omenjene agencije: organ odlo-
čanja na ravni regije sestavljajo župani 
regije, nato sledi t. i. regionalni razvojni 
svet, v katerem sedijo direktorji občin-
skih uprav. a glej ga zlomka! pod občino 
logatec je še vedno zapisana nekdanja 
direktorica logaške občinske uprave 
ga. alenka Gorza jereb. – Šlamparija 
nove občinske uprave? Šlamparija rra 
lUr? – vsekakor. Kdorkoli že hodi na 
srečanja te regije z naše ljube občine, če 
sploh, bi na to lahko opozoril. razvojna 
agencija (verjetno ve, da so lokalne vo-
litve v Sloveniji in možnosti za menjavo 
vodstvenih oseb na občini vsaka 4 leta) 
pa bi tudi lahko preverjala podatke. pa 
jih očitno ne. Ker jih ne zanimajo.  – 
Glavno je, da v vseh svetih rra lUr 
sedijo ustrezni predstavniki (iz lokalne 

skupnosti in gospodarstva) naše ljube 
prestolnice – ljubljane.

Prihodnja finančna perspektiva 2014-
2020

Skladno z Zakonom o spodbujanju skla-
dnega regionalnega razvoja je temeljna 
funkcionalna teritorialna enota za načr-
tovanje regionalne politike in izvajanje 
nalog regionalnega razvoja razvojna 
regija, ki jo v enovito zaključeno pro-
storsko celoto združujejo poselitveni, 
gospodarski, infrastrukturni in naravni 
sistemi ter na kateri je mogoče zago-
toviti interesno sodelovanje razvojnih 
partnerjev. regija obsega občine, ki so 
vključene v teritorialno enoto nUTS 3 v 
okviru statistične (!) teritorialne členitve 
republike Slovenije. regionalna razvoj-
na agencija pa je pravna oseba javnega 
prava, ki opravlja splošne razvojne nalo-
ge v razvojni regiji. regionalne razvojne 
agencije so torej ključni akterji regional-
nega razvoja in sogovorniki države (tj. 
ministrstva, pristojnega za regionalni ra-
zvoj – ministrstvo za gospodarski razvoj 
in tehnologijo), pripravljajo regionalne 
strateške oz. razvojne dokumente, ki so 
podlaga za črpanje sredstev v okviru 
finančnih perspektiv. Hkrati s pripravo 
nacionalnih strateških dokumentov za 
novo finančno perspektivno 2014-2020 
tako prav sedaj v regijah poteka pripra-
va regionalnega razvojnega programa – 
tudi ljubljanski urbani regiji (rrp lUr 
2014-2020). Gre za vsebinski dokument, 
ki bo na podlagi ocene stanja v regiji (v 
pripravi) in identificiranih razvojnih po-
tencialih opredelili investicijska podro-
čja in regijske projekte, v katere bo re-
gija vlagala v naslednjem programskem 
obdobju 2014-2020, da doseže specifič-
ne cilje, opredeljene na nacionalni ravni. 
Skladno s postopki priprave rra lUr 
2014-2020 trenutno poteka v regijah prvi 
nabor indikativnih projektov po občinah, 
regije pa vabijo tudi vse ostale zaintere-
sirane institucije, posameznike, gospo-
darske subjekte in društva iz regije, da 
se aktivno vključijo v proces progra-
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miranja s svojimi predlogi za razvojne 
projekte. a se tu zopet zalomi. program 
priprave regionalnega razvojnega pro-
grama ljubljanske urbane regije 2014-
2020 namreč predvideva tri organe, ki 
sprejemajo razvojne odločitve na ravni 
regije: razvojni svet regije, svet regije in 
razvojni svet kohezijske regije. v lUr 
še nista ustanovljena ne razvojni svet re-
gije ne razvojni svet kohezijske regije.
Tako naloge obeh, do nadaljnjega, pre-
vzema svet regije. v njem pa – vsaj tako 
piše v programu – je predstavnik občine 
logatec župan berto menard. Glede na 
to, da občino logatec v prihodnje čaka 
kar nekaj projektov, za katere še ni ja-
sne finančne prihodnosti (na primer ob-
nova narodnega doma, da ne govorimo 
o prepotrebnih investicijah v občinsko 
infrastrukturo), župana torej čaka velika 
odgovornost, da preišče možnosti za pri-
dobitev teh (evropskih) sredstev. Župan 
bi tudi lahko predlagal, da se v regio-
nalnem razvojnem svetu lUr nekdanjo 
direktorico občinske uprave go. alenko 
Gorza jereb, ki verjetno na srečanja ne 
hodi več, zamenja z novim predstavni-
kom občine logatec na ustrezni ravni 
(direktor občinske uprave?). Tako bo 
logatec vsaj lahko vplival na vsebino 
regionalnega razvojnega programa. ob-
čine lahko v regionalni razvojni svet pre-
dlagajo tudi druge predstavnike občine, 
na primer iz gospodarstva ali nevladnih 
organizacij. Zakaj so programi priho-
dnjega regionalnega razvoja 2014-2020 
pomembni? – Ker pomenijo podlago in 
pogajalsko izhodišče regij (in posledično 
občin) za pridobitev sredstev iz evrop-
skega sklada za regionalni razvoj ter 
Kohezijskega sklada. regionalni razvoj 
v prihodnje, vsaj tako zatrjuje resorno 
pristojno ministrstvo, ne bo več sledil 
željam posameznih občin; pomembni 
bodo celoviti, regionalno zaključeni pro-
jekti. potrebno je torej aktivno sodelova-
nje občin sedaj, ne pa pasivno čakanje 
na sprejetje programa in nato morebitnih 
javnih razpisov na državni ravni ter »is-
kanje lukenj«, v katerih se občina s svo-

jimi željami prepozna. Da pa bi aktivno 
sodelovanje v tem trenutku bilo mogoče, 
je, žal, treba imeti izdelano razvojno vi-
zijo. jo logatec ima?

Strategija razvoja Slovenije 2014-
2020

regionalni razvojni programi morajo 
biti seveda usklajeni z nekaterimi držav-
nimi strateškimi dokumenti, zlasti Stra-
tegijo razvoja Slovenije 2014-2020, ki je 
trenutno v pripravi. Da se ta uskladitev 
zagotovi, ministrstvo, pristojno za regio-
nalni razvoj (ministrstvo za gospodarski 
razvoj in tehnologijo), organizira vladne 
obiske re-
gij. na njih 
predstavniki 
posameznih 
občin lahko 
i z p o s t a v i -
jo težave, s 
katerimi se 
občine trenu-
tno soočajo. 
izhodišča za pripravo Strategije razvoja 
Slovenije 2014-2020 so bila že posredo-
vana vladi v sprejem. v njih je mogoče 
najti marsikateri namig prihodnjega ra-
zvoja. v okviru opredeljenih prioritet so 
bila kot bistvena za gospodarski razvoj 
identificirana naslednja tri področja: raz-
iskave in razvoj ter inovacije, mala in 
srednja podjetja, zaposlovanje in uspo-
sabljanje (mladi in starejši). Za ta podro-
čja bo namenjenih 50 % razvojnih sred-
stev, ki bodo razpoložljiva do leta 2020. 
razvoj mora temeljiti na izboljšanju 
učinkovitosti rabe vseh virov: človeških, 
finančnih in naravnih, ter na ustrezni de-
litvi bremen in ugodnosti ob povečanju 
zaposlenosti. Zato bo Strategija razvo-
ja Slovenije namenila del sredstev tudi 
vzpostavitvi učinkovite rabe naravnih 
virov (vode, prostor, zemlja, kmetijska 
zemljišča, les, zrak …) in drugim, v iz-
hodiščih navedenim prioritetam.

Notranjsko-kraška regija Zeleni kras

občina logatec je, kot je mogoče pre-
brati na spletni strani ljubljanski sose-
dnje regije, notranjsko-kraške regije, 
ena od soustanoviteljic regionalne ra-
zvojne agencije te regije. na spletni stra-
ni http://www.rra-nkr.si/o-rra/ je tudi za-
pisano: »rra notranjsko-kraške regije, 
d.o.o. je neprofitna družba, ustanovljena 
leta 2000, ki opravlja naloge regionalne 
razvojne agencije skladno z zakonom o 
skladnem regionalnem razvoju na obmo-
čju občin bloke, Cerknica, logatec, lo-
ška dolina, ilirska bistrica, pivka in po-
stojna.« – logatec? mar ni naša občina v 
ljubljanski urbani regiji (lUr)? Kje to-

rej smo? v 
obeh regi-
jah in v no-
beni zares? 
Še več, v 
nadzornem 
svetu rra 
Zelenikras 
je kot pred-
s t a v n i c a 

občine logatec ga. nevenka malavašič. 
Zadnja sprememba Zakona o skladnem 
regionalnem razvoju v 2. členu spremi-
nja pogoje za prestop občine iz ene v 
drugo regijo: »ne glede na prejšnji od-
stavek lahko najmanj eno leto pred za-
četkom novega programskega obdobja 
mejna občina v regiji prestopi v sosednjo 
regijo, če s tem soglaša večina občin z 
večino prebivalstva regije, v katero ob-
čina prestopa.« po zadnjih informacijah 
je občinski svet potrdil imenovanje žu-
pana v razvojni svet rra lUr. vodstvo 
občine zato vabim, da sedaj razmisli o 
prihodnosti občine in o tem, v kateri re-
giji bomo zares sodelovali, kje se zares 
vidimo. jaz občino logatec vidim v no-
tranjsko-kraški regiji. pa vi?

mag. Neža Sautet

ŽUPana ČaKa vElIKa 
oDGovoRnoST
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nEPRavIlnoSTI v ČaSU G. naGoDETa In G. PETKa

o naDZoRU DEPonIJE oSTRI vRH

na nadaljevanju 20. seje je nadzorni odbor predstavil 
končno poročilo o nadzoru deponije ostri vrh. redni 
nadzor glede nepravilnosti porabe proračunskih sred-

stev za področje »študije/projekti v zvezi z delovanjem zbir-
nega centra odpadkov ostri vrh se je uvedel že 9. 2. 2011. a 
zaradi težav pri zbiranju dokumentacije se je nadzor prenesel 
v leto 2012. nadzor je opravil nadzornik g. janez ovsec. Ker 
sta bila nadzorovana organa občina logatec in Komunalno 
podjetje logatec (Kpl), se je g. ovsec večkrat sestal na de-
lovnih srečanjih in izrednih sestankih obeh organov. G. ovsec 
je izvedel nadzor nad naslednjimi študijami: 1. rekonstrukcija 
in sanacija deponije (1999-2004). 2. Ureditev zbirnega centra 
(2004-2005). 3. postavitev postaje za sežig deponijskega plina 
(2005). 4. razširitev deponije (2006-2010).

Izogibanje javnemu naročanju – ustno dogovarjanje

navedena leta kažejo, da je nadzor posegel krepko v pre-
teklost, ko je občino logatec še zastopal g. janez nagode, 
Kpl pa g. igor petek. Zato še bolj v oči bodejo nekatere 
ugotovitve nadzornega odbora; kakšna je bila odgovornost 
političnih vodij naše občine? So se je sploh zavedali? Za 
pGD projekt rekonstrukcija in sanacija deponije je bilo 
tako ugotovljeno, da projektantska organizacija sploh ni bila 
izbrana med več možnimi ponudniki, kot bi skladno z zako-
nodajo s področja javnega naročanja moralo biti. vsa dela 
so se s projektantsko hišo dogovarjala ustno, in – kot da bi 
se želelo prikriti sledi »prstov v marmeladi«, je bil projekt 
uradno naročen šele naknadno – 10 mesecev po pridobitvi 
gradbenega dovoljenja. Za študijo varstva pred požarom na 
Komunalnem podjetju logatec sploh niso našli dokumen-
tacije v zvezi z naročilom in s plačilom študije, kar zopet 
nakazuje na sum, da se je takratni direktor Kpl g. igor pe-
tek dogovarjal ustno in posloval netransparentno. Takšnih 
primerov izogibanja javnim naročilom oz. ustnega dogovar-
janja in pomanjkanja dokazne dokumentacije za časa g. na-
godeta in g. petka je v nadzornem poročilu še veliko: za hi-
drogeološko strokovno oceno, za presojo vplivov na okolje, 
osnovno projektantsko dokumentacijo za izvedbo ureditve 
zbirnega centra, za pGD projekt prizidava in razširitev idr. 
Za slednjega iz poročila nadzornega odbora v oči bode zelo 
kratek čas med izdanimi projektnimi pogoji (7. 6. 2004) in 
datumom izdelanega projekta (16. 6. 2004) – vsega skupaj 
torej 8 dni, kar v nobenem primeru ni dovolj za izdelavo 
take projektne dokumentacije. G. ovsec prav tako ni našel 
nobenega dokazila, da se je za izvedbo storitve iskalo oz. 
preverjalo še kakšnega drugega izvajalca.

HIS d.o.o. kot hišno podjetje KPL 

Za realizacijo investicije postavitev postaje za sežig deponij-
skega plina (2003) je bila med občino logatec in Kpl pod-
pisana pogodba o vodenju investicije. na osnovi naročila s 
strani občine logatec je projekt za odplinjanje deponije izde-
lalo podjetje HiS d.o.o. leta 2003. G. ovscu ni bila posredo-
vana dokumentacija, iz katere bi bilo moč razbrati, kako je bil 
projekt naročen, za kakšno vsoto in kako je plačilo potekalo. 
postopek izbire izvajalca pa je bil izveden kot naročilo male 
vrednosti. izvajalca je izbirala komisija Kpl. nadzornik je 
prejel sledeče ponudbe: imp d.d., HiS d.o.o. in Genera d.o.o. 
iz zapisnika Komisije je razvidno, da je bilo kot najugodnejši 
ponudnik izbrano podjetje imp d.d. pa je naročilo kljub temu 
dobil drugi izvajalec, kar je razvidno iz obvestila o oddaji 
javnega naročila z dne 11. 5. 2005 s podpisom direktorja ko-
munale (g. igor petek), da se javno naročilo odda ponudniku 
HiS d.o.o. To kaže na utemeljen sum, da je takratni direktor 
Kp logatec kršil 7. člen Zakona o javnem naročanju (načelo 
enakopravnosti ponudnikov).

Imenovana odgovorna oseba, ki za to ni vedela

Za izvedbo razširitve odlagališča ostri vrh, ki se je izvedla 
za časa g. nagodeta, ste gotovo že slišali. Zaradi nje občina 
logatec še danes plačuje »davek« okoljski inšpekciji. izved-
ba je bila predmet Gradbene pogodbe št. 19/2009 z dne 1. 
9. 2009 med Kpl za 526.885 evrov. Za pooblaščenega pred-
stavnika s strani izvajalca je bil v pogodbi naveden g. igor 
petek, s strani naročnika pa g. Gvido bokal, ki je za to zvedel 
šele po 6. 1. 2011 ob potrjevanju enega začasnega računa; 
vse do takrat računov ni podpisoval on. »občina logatec je 
s pogodbami sicer prenesla vse obveznosti in pooblastila na 
Kpl, a je dvomljiv njen nadzor nad izvajanjem, saj g. bokal 
ni bil ustrezno in pravočasno obveščen ter vključen v nadzor 
kot pooblaščen predstavnik občine. G. janez nagode je ne-
posredno vodil postopek, ne glede na to, da je bila strokovna 
funkcija v pogodbi dodeljena pooblaščeni osebi (g. bokalu),« 
ugotavlja g. ovsec z nadzornega odbora. le zakaj je želel g. 
nagode nadzor opravljati sam?
poročilo nadzornega odbora dobro prikazuje nepravilnosti, 
ki so se v zvezi z deponijo ostri vrh dogajale v preteklosti. 
Celotno poročilo si lahko preberete na spletni strani občine 
logatec, tiskan izvod pa najdete tudi v tokratnih Uradnih ob-
javah.

mag. Neža Sautet
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oDlIČnI MlEČnI IZDElKI IZ našE obČInE

miHaela in anDrej FečUr z notranjske ceste 42 
sta prejela priznanja za vse prijavljene izdelke:

ZLATI PRIZNANJI
za SUROVO MASLO in POLTRDI SIR
in ker sta to že tretji zlati priznanji zapored,

 sta za ta dva izdelka prejela tudi 
KIPEC KAKOVOSTI,

 ki predstavlja posebno prestižno nagrado!

SREBRNO PRIZNANJE 
 sta prejela

za SLADKO SKUTO in TEKOČI BOROVNIČEV JOGURT
in

BRONASTO PRIZNANJE
za  MLADI SIR.

romana KranjC iz Kalc 7
je prejela 

ZLATO PRIZNANJE 
za SLADKO SKUTO in SADNI JOGURT

in
SREBRNO PRIZNANJE za SIR ZA ŽAR in NAVADNI JOGURT

iGor HlaDniK S petkovca 37
je prejel 

SREBRNO PRIZNANJE 
za SUROVO MASLO.

VSEM DOBITNIKOM PRIZNANJ ISKRENE ČESTITKE!

Mojca Vavken, KGZS – Zavod Lj

na 24. tradicionalni državni razstavi Dobrote slovenskih kmetij 
2013 na ptuju  so bili na ogled tudi mlečni  izdelki s kmetij v naši 

občini. Kmetije ponujajo kvalitetne izdelke in rezultati na ocenje-
vanju so bili več kot odlični:
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oDPRTo DRŽavno PRvEnSTvo REšEvalnIH PSov

ideja o pripravi odprtega državnega pr-
venstva reševalnih psov v logatcu se 
je porodila novembra lani, ko je kaza-

lo, da nobeno drugo društvo ne namerava 
organizirati tekmovanja. Tako so se konec 
prejšnjega leta zbrali izredno motivirani 
člani enote reševalnih psov ŠKD logatec 
ter drugi člani športno kinološkega društva 
z željo po čim boljši organizaciji. intenziv-
ne priprave na izvedbo tekmovanja pa so 
se začele februarja letos. Ker pa tako tek-
movanje potrebuje dobro logistično vode-
nje in ni poceni, so jim na pomoč prisko-
čili tudi sponzorji. naleteli so na izjemno 
podporo s strani občine logatec, Civilne 
zaščite logatec in prebivalstva. poleg 22 
članov domačega društva pa je med samim 
tekmovanjem sodelovalo še 42 drugih 
oseb, ki so večinoma tudi sami reševalci iz 
drugih društev. pomagali so kot pomočniki 
ali pa kot markerji na deloviščih.

Tekmovanja, ki je potekalo od 9. do 12. 
maja se je udeležilo 50 slovenskih tekmo-
valcev in tekmovalk ter dve hrvaški tek-
movalki, vsi iz 7 različnih organizacij. ob 
prijavi so se lahko odločili, ali bodo tek-
movali v kategoriji iskanje v ruševini ali v 
kategoriji iskanje pogrešanih oseb. poleg 
iskanja je bilo v obeh kategorijah za poziti-
ven rezultat obvezno uspešno opraviti tudi 
disciplino poslušnost. 

Za iskanje v ruševini so imeli tekmoval-
ci na voljo 30 minut, da so na področju, 

Pes je našel poškodovanega in obvestil vodnika z lajanjem.

Niti hrupno okolje in delavci niso zmotili psov pri iskanju pogrešanih.
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velikem približno 15000 kvadratnih me-
trov poiskali tri pogrešane osebe. vodniki 
reševalnih psov so ob prihodu na mesto 
nesreče od sodnika dobili informacije o 
situaciji, ki naj bi se na ruševini pripetila. 
vodniki so se glede na podatke o situaciji, 
vremenskih razmerah odločili za primerno 
taktiko dela. Da pa bi bilo tekmovanje tež-
je, je bilo gibanje vodnika omejeno, s tem 
pa so dosegli, da so psi pokazali samostoj-
no delo v oddaljenosti od vodnika. čeprav 
posebnih nevarnosti na ruševini ni bilo, pa 
so morali zaradi varnosti vodniki v času 

iskanja imeti oblečena ustrezna zaščitna 
oblačila, obutev ter nositi zaščitno čelado. 
Tudi za iskanje pogrešanih oseb v gozdu 
veljajo ista pravila, kot za iskanje v ruševi-
ni, le da je v tem primeru območje veliko 
36000 kvadratnih metrov in gibanje vodni-
ka ni omejeno. na voljo so imeli prav tako 
30 minut, na začetku pa so v pomoč dobili 
skico območja.

Državna prvaka v kategoriji iskanje pogre-
šanih oseb sta postala Davorin bastjančič 
in Zona iz društva reševalnih psov burja. 
v kategoriji iskanje v ruševini pa sta svo-
jo nalogo najbolje opravila petra čović 
in lars iz Hrvaške. Z drugim mestom pa 
sta naslov državnega prvaka osvojila Se-
bastjan leban in lon iz enote reševalnih 
psov Slovenije.

Tovrstna tekmovanja so kljub temu, da se 
ukvarjajo s humanitarno dejavnostjo in so 
prioritete ekip reševalnih psov usposablja-
nje vodnikov in psov za udeležbo na re-
sničnih iskalnih akcijah, dodatna možnost 
pridobivanja zelo pomembnih izkušenj in 
nenazadnje tudi priložnost, da se reševal-
ci z različnih koncev Slovenije družijo in 
preživijo nekaj prijetnih dni v dobri družbi.

Blaž Korenč
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2. MEDnaRoDnI oDboJKaRSKI TURnIR Za KaDETInJE

18. in 19. maja 2013 je športna dvo-
rana logatec gostila 2. mednarodni 
turnir za kadetinje (letnik 1996 in 

mlajše). Udeležile so se ga ekipe iz Srbije, 
italije in Slovenije. Kvaliteta ekip je bila 
na zelo visokem nivoju, publika pa je uži-
vala v prikazanih igrah. naša dekleta so 
igrala za 3. mesto proti ekipi ZaleT iz 
italije. Tekma je bila zelo izenačena. prvi 
set so naše punce dobile, v drugem in tre-
tjem setu so italijanke z dobro igro uspele 
premagati domačo ekipo in na koncu slavi-
le z rezultatom 2:1, ter tako osvojile konč-
no 3. mesto.

prava poslastica za ljubitelje odbojke je 
bila finalna tekma med srbskima ekipa-
ma »ŽoK mlaDoST« iz inđije in ekipo 
»ŽoK rUma« iz rume. čeprav so bila 
dekleta že utrujena od veliko odigranih te-
kem, atraktivnih točk ni manjkalo. na kon-
cu so igralke rume zasluženo zmagale 2:0, 
in se veselile zmage na turnirju.

Za vse tekme smo vodili statistiko po po-
sameznih igralnih pozicijah. na koncu so 
razglašene najboljše igralke: 
najboljša podajalka in mvp turnirja   
- jelena Slijepčević (oK rUma)
najboljša napadalka (korektor)           
- Tijana Grbić (oK rUma)
najboljša sprejemalka                          
- jovana vulin (oK rUma)

najboljša blokerka                               
- nikolina bajić (oK mlaDoST)
najboljša serverka                                
- petra Grgič (oK ZaleT - italija)

izbrana je bila najboljša ekipa turnirja, v 
katero je bila uvrščena tudi sprejemalka 
iz našega kluba, nika mulec. poleg nje so 
ekipo sestavljala zgoraj navedena dekleta, 
ki so bila najboljša po svojih pozicijah, 
in blokerka  vetlana Zajac iz ekipe »mla-

dost«. punce so skupaj odigrale revijalno 
tekmo proti ženski članski ekipi logatec in 
zmagale 2:0.

vse udeleženke turnirja so dobile praktič-
ne nagrade, za kar so poskrbeli naši spon-
zorji. nagrade so prispevali: pS d.o.o., 
albaTroS-pro, biSTra voDa, plu-
rifilter, vsi iz logatca, orbico iz ljubljane 
ter ambasada zdravja iz maribora, ki je 
prispevala nagrade za prve tri ekipe. Za-
hvaljujemo se tudi Gostišču jeršin, kjer so 
poskrbeli za prenočišče in prehrano igralk 
in miranu antončiču ki je poskrbel, da vsi 
lepi trenutki turnirja ostanejo na sliki kot 
spomin. vsem še enkrat iskrena hvala. 
pred finalno tekmo nas je nagovoril župan 
občine logatec, g. berto menard in igral-
kam zaželel srečo ter veliko športnih uspe-
hov. Zahvaljujemo se županu, da nas je po-
častil s svojim obiskom. Turnir je prinesel 
veliko druženja, nova prijateljstva, veliko 
lepega vzdušja in odličnih tekem! Kot do-
mačin in organizator turnirja si želimo, da 
bi turnir postal tradicionalen, saj si to naši 
otroci zaslužijo.

lep odbojkarski pozdrav!

Danijela Jekić Borković
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Logatec in OK Zalet Italija za tretje mesto

ŽOK MLADOST iz Inđije in ŽOK RUMA iz Rume obe iz Srbije, finalna tekma
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IZJEMEn RoKoMETaš, DRŽavnI PRvaK In REPREZEnTanT
PoGovoR Z DaRKoM SToJnIĆEM

Darko, kdo te je navdušil za rokomet?

Že prej sem se preizkusil v raznih športih, npr. nogomet in košarka. 
Kasneje pa sem imel željo, da se preizkusim v rokometu, saj je na 
osnovni šoli 8 talcev logatec potekal izbirni krožek mini rokomet. 
Tako sem tudi začel. nadaljnji zagon pa mi je dal trener nedeljko 
ribić, ko me je še isto leto povabil v rokometni klub Kronos, kjer 
sem tudi igral 3 sezone. Trener nedeljko ribić, pri katerem sem 
začel rokometno pot, je tudi bistveno pripomogel, da sem s košarke 
šel k rokometu.

Koliko časa ga že treniraš?

Začel sem pri 11-ih letih, tako da bo letos peto leto, odkar resno 
treniram.

Trenutno igraš za Slovan. Vzrok?

Kot sem že omenil, sem za Kronos igral 3 leta. igral sem 
v kategoriji mlajši dečki a, pa tudi v kategoriji starejši 
dečki b in s starejšimi dečki a, ki so bili 2 leti starejši 
od mene. v sezoni 2011/12 se ekipa ni uspela sestaviti, 
saj je bilo premalo igralcev te starostne skupine. nekateri 
so rokomet pustili zaradi šolskih obveznosti, eni so se 
preselili, drugi pa niso imeli dovolj volje, da bi nadalje-
vali. Zame in še za 5 bivših igralcev Kronosa je naš trener 
poiskal drug klub, kjer bi lahko nadaljevali svojo športno 
pot. Tako smo vsi šli v rokometni klub Slovan v ljublja-
no, kjer je tudi naš trener začel svojo športno pot. Slovan 
je klub z dolgo tradicijo, kjer so zrasli mnogi znani roko-
metaši. moj matični klub je še vedno Kronos, v Slovanu 
sem kot »posojen« igralec. 

Kolikor vem, igraš s precej starejšimi soigralci?

rojen sem l. 1997. prvotno so me hoteli priključiti v ekipo kadetov 
(letnik 1996), ampak potem so me takoj priključili ekipi mladincev 
(letnik 1992), kjer igram s 5 let starejšimi soigralci. letos smo po-
stali državni prvaki.

Kolikokrat na teden treniraš oz. koliko ur dnevno?

od ponedeljka do petka imam vsak dan treninge, ki trajajo eno uro 
in pol. včasih je trening tudi v soboto. 
med vikendi imam tekme. povprečno 2 
tekmi na vikend.

Kako to uskladiš glede na šolo in na 
dejstvo, da stanuješ v Logatcu?

Sem dijak Srednje gradbene šole v lju-
bljani. imam status vrhunskega športni-
ka in si šolske obveznosti razporejam glede na čas, ki mi preostane. 
S profesorji se vnaprej dogovorim za datume ocenjevanja. moji 
dnevi so časovno zelo omejeni, saj, ko pridem iz šole, moram prak-
tično takoj nazaj v ljubljano na trening.

Kakšna je obremenitev staršev glede na ta ritem?

brez podpore staršev ne bi šlo, zato bi se rad zahvalil moji družini, 
ki mi vedno stoji ob strani, velik del zaslug gre tudi njim. Starši tudi 
dobro sodelujejo s klubom Kronos. pa tudi rK Kronos oz. bivši 
trener nedeljko ribić mi še priskoči na pomoč s kakšnim nasvetom.  

Kdo te trenira pri Slovanu?

Darko Stojnić v dresu slovenske rokometne reprezentance (U-17).

v SlovanU SEM KoT 
»PoSoJEn« IGRalEC. 

pri Slovanu me trenirata boštjan Ficko in bojan čotar, oba zelo 
priznana trenerja doma in v svetu.

Klubski uspehi?

Z rokometnim klubom Kronos smo s starejšimi dečki a osvojili 12. 
mesto v državi.S Slovanom smo mladinci letos osvojili naslov držav-
nega prvaka. Zadnji tak uspeh je Slovan doživel pred 16. leti. Zmagali 
smo na 20 tekmah od 22. S kadetsko ekipo smo prišli med 16 najbolj-
ših v Sloveniji. Sem pa šele na začetku svoje športne poti in upam, 

da bo še veliko podobnih ali pa še večjih 
uspehov.

Na koliko tekmah Slovana si igral?

na 20 tekmah, dve sem pa izpustil za-
radi poškodbe.

Kakšna je bila tvoja vloga oz. dopri-
nos v igri Slovana?

na začetku nisem verjel, da bom igral veliko, saj so moji soigralci bi-
stveno starejši (5 let) in bolj izkušeni od mene. na igrišču sem poskušal 
svoj čas izkoristiti maksimalno, tako da sem v povprečju igral najmanj en 
polčas tekme. Trener me je v igro dajal tudi v ključnih trenutkih tekme. 

Na katerem igralnem mestu igraš in katera je tvoja št. dresa? 
Koliko si visok?

igram na poziciji krožnega napadalca – pivota. po potrebi sem pa 
tudi levi zunanji. na dresu nosim št. 15. visok sem 197 cm.
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ZaHvala ZaHvala

lEToS SMo 
PoSTalI DRŽavnI  

PRvaKI.

Si tudi član državne reprezentance. Koliko časa že igraš za re-
prezentanco Slovenije (U-17)?

Za slovensko reprezentanco igram od septembra 2012. Sem krožni 
napadalec, št. dresa 3.

Kakšne uspehe si dosegel z reprezen-
tanco?

Zmagali smo na dveh prijateljskih tek-
mah s Hrvati in eno z bahrainom. na 
štiridnevnem izredno močnem medna-
rodnem turnirju konec letošnjega marca 
v bugojnu (bosna in Hercegovina) smo 
premagali domačine, Srbe, črnogorce in 
v finalu Hrvate in tako osvojili 1. mesto. 
čaka nas še nekaj prijateljskih tekem in priprav, saj julija nastopa-
mo na poletnem festivalu v Utrechtu na nizozemskem.

Kdo vas trenira?

Trenira nas Saša praprotnik, njegov pomočnik je pa Goran Debelak.

Koliko so stari tvoji soigralci v reprezentanci?

večina jih je letnik 1996, nekaj nas je 1997.

Poškodbe?

rokomet je šport z veliko kontakta, pa kljub temu ni več poškodb 
kot pri ostalih športih. Kakšna modrica, praska, drugih resnih po-
škodb pri meni še ni bilo.

Kateri igralec ti je vzor oz. za katero ekipo navijaš (v evrop-
skem merilu)?

moj vzor je španski reprezentant julen aguinagalde, navijam pa za 
madžarski veszprem. 

Treningi in priprave med počitni-
cami?

med poletnimi počitnicami, ko ni-
mamo treningov, vsak dan tečem. 
priprave na sezono pa se začnejo že 
1. avgusta, ko zopet nadaljujemo s 
treningi.

Pa še beseda, dve o navijačih?

logaška publika me v igranju podpira, med njimi so moji prijate-
lji. Ko sem prišel k Slovanu, so me tudi njihovi navijači zelo lepo 
sprejeli, saj ima moj matični klub rK Kronos veliko prijateljev tudi 
v rD Slovan.

Tvoje športne želje?

moja želja je igrati v enem od boljših evropskih rokometnih klubov 
in seveda v članski reprezentanci Slovenije.
Darko, najlepša hvala za razgovor in želim ti bogato športno ka-
riero.
vsekakor bomo v prihodnosti za Darka Stojnića v svetu rokometa 
še slišali.

Gvido Komar

starejši dečki b (l. 1999) so v sezoni 2012/2013 zasedli 7. mesto v državnem prvenstvu. med prvenstvom so jih pestile poškodbe, 
zato se žal niso uvrstili v tako želeni »final four« za boj za državnega prvaka. čestitke igralcem in trenerju nedeljku ribiću, star-
šem, sponzorjem ter zvestim logaškim navijačem.

 RoKoMETnI KlUb KRonoS loGaTEC

vse ljubitelje zdrave rekreacije in tekmovanja vabimo na 
logaški tek (nekoč imenovani olimpijski tek) po ulicah 
logatca. v Tekaško smučarskem klubu logatec smo se za 

letos odločili, da pripravimo pravi tekaški dan malo drugače. Glede 
na to, da dnevno opazujemo tekače, sprehajalce psov in tudi aktiv-
ne športnike pri teki okoli Sekirice, smo si letos zaželeli, da tekmo 
izpeljemo drugje. Želeli smo si, da bi tekaška pot potekala od kape-
lice po gozdovih Sekirice, mimo sedeža našega Kluba in nato pod 
skakalnico do cilja - kapelice. Ko smo z županom, ki naš dogodek 
podpira, pregledali progo, smo ugotovili da poteka čez številne pri-
vatne parcele. Za pridobitev dovoljenj pa je seveda potrebno soglas-
je številnih lastnikov, za kar pa nam je zmanjkalo časa.

Skratka, letošnji logaški tek, ki je namenjen tako najmlajšim kot 
vrhunskim športnikom, bomo letos pripravili še po ulicah logatca, 
drugo leta pa že upamo, da po gozdovih in zelenicah okoli Sekirice. 
Štart prvih skupin bo tudi letos ob 9.30 izpred tovarne Duropak 

vablJEnI na loGašKI TEK

(bivše valkarton). Tek za rekreativce - 3,3 km s startom ob 9.30. 
Tek za notranjski pokal – 9,8 km ob 10.00.

rekreativni logaški tek je namenjen predvsem druženju otrok s 
starši, da s skupnimi močmi pretečejo progo po ulicah logatca. 
Tek naj ne bi bil tekmovalnega značaja. pomembno je, da v logat-
cu po vzoru številnih mest v Sloveniji nadaljujemo z dolgoletno 
tradicijo spodbujanja zdravega načina življenja, druženja in širje-
nja dobre volje. 

v TSK logatec bomo vsem zainteresiranim predstavili poletne 
treninge tekačev na smučeh, v sodelovanju z ZD logatec pa si 
boste lahko zmerili pritisk in spoznali aktivnosti, ki jih ZD izvaja 
v okviru Cindy programov – hoja za zdravo življenje. veselimo se 
vašega obiska in udeležbe na dogodku. 
več informacij dobite na www.tsk-logatec.si

TSK Logatec
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ZaHvalE

V mesecu marcu se je  
za vedno od nas poslovila

FANIKA RUPERT
1934-2013

ob smrti naše mame se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom 
in prijateljem za pomoč, izrečeno sožalje, darovano cvetje, 
sveče in svete maše. Zahvaljujemo se gospodu župniku za lepo 
opravljeno pogrebno slovesnost, pevcem za petje, pogrebcem 
in gospodu pečkaju za pogrebne storitve.
Hvala tudi svetarnici Tončki za molitve in vilmi za poslovilni 
govor.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.
Vsi njeni.

JOŽE MAČEK
1936-2013

Za vedno je zaspal naš dragi mož, oče in dedek jože. ob boleči 
izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, posebno se 
zahvaljujemo dr. Katarini Turk iz ZD logatec za prvo pomoč. 
Hvala za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče.
Hvala gospodu župniku janezu Komparetu za sveto mašo. Hvala 
Komunalnemu podjetju logatec za lepo opravljeno pogrebno 
slovesnost ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi.

ZaHvala ZaHvala

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja
le delo tvojih rok ostaja.

v PRIHoDnJI šTEvIlKI:

– več o prostorskem načrtovanju v logatcu ...

 Vabljeni k branju!

Prazen dom je in dvorišče,
Oko zaman te išče.
Le trud in delo tvojih rok
za vedno nam ostaja.

oPRavIČIlo

v prejšnji številki logaških novic je bila 
pri postavljanju zahvale za pokojno go. 
marico pečkaj storjena napaka. Za napako in 
prizadetost se vsem iskreno opravičujemo.

Uredništvo Logaških novic17.6.
21.6.
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ZaHvalE

RUDI KERŠNIK
1946-2013

ob slovesu našega rudija se iskreno zahvaljujemo dr. Katarini 
Turk za dolgoletno zdravljenje ter prizadevnim, patronažni 
sestri ge. indiri in osebju Doma starejših logatec, za lajšanje 
bolečin v zadnjih dneh.
posebna zahvala za odlično organizacijo poslovilne slovesnosti 
na njegovi zadnji poti g. Gorazdu in sodelavcem iz Komunalnega 
podjetja logatec, g. župniku za opravljeno bogoslužje, pevcem 
za lepo petje ter čebelarskemu in invalidskemu društvu logatec, 
stanovalcem pavšičeve, vsem darovalcem cvetja in sveč. 
vsem in vsakemu, tudi neimenovanim, za vse, kar ste dobrega 
storili, prisrčna hvala.

Vsi njegovi.
v ljubljani, 20. maja 2013

Ob boleči izgubi naše mame, 
babice in prababice

LEOPOLDINE LESKOVEC
1929-2013

iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste nam izrazili sožalje, darovali cvetje, sveče, 
svete maše in jo pospremili na zadnjo pot.
Hvala gospodu župniku janezu Selanu za lepo opravljen 
cerkveni obred, pevcem za lepo petje in uslužbencem 
Komunalnega podjetja logatec za organizacijo pogreba. vsem 
še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njeni.

MARIcA PEČKAJ
TABOR 7, LOGATEc
23. 3. 1929–16. 3. 2013

ob boleči izgubi drage mame, sestre, babice in prababice se 
iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, sodelavcem in 
prijateljem za vsa izrečena in pisna sožalja, darovano cvetje 
in sveče ter za darovane svete maše. Hvala gospodu župniku 
janezu Selanu za obiske mame in za lepo opravljeno bogoslužje. 
ob tej priliki gre zahvala tudi osebju Doma starejših logatec 
za vso nego in skrb za mamino dobro počutje, uslužbencem 
Komunalnega podjetja logatec za organizacijo pogreba, pa 
trobentaču in pevcem za lepo petje.
najlepša hvala vsem, ki ste pokojno mamo pospremili k 
večnemu počitku.

Žalujoči vsi njeni.

EM MEMόRIA

na svojih mornarskih potovanjih si izbral otok, 
se tja vračal…. in tam umrl. 
Tam ni bilo zime, ni bilo mraza. Svoboda. 
Samo ti. eu. Sozinho.

Toni in Andrej

ZaHvala

ZaHvalaZaHvala

v SPoMIn

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
Je večno in nikdar ne more umreti.

S. Makarovič

Kako prazen dom je 
In dvorišče, naše oko
Zaman te išče.
Ni več tvojega smehljaja,
Le trud in delo tvojih rok
Za vedno nam ostaja.



36 loGašKE novICE – JUnIJ 2013 – šT. 6

DRUŽba

PoGovoR Z MaTJaŽEM KUREnToM

ŽElEl SEM, Da bI TURIZEM ZaŽIvEl

Pozdravljeni, se lahko na kratko 
predstavite prebivalcem občine, 
ki vas še ne poznajo?

v logatcu živim dobrih šestnajst let. Sem 
poročen, z ženo Sabino imava dva sinova, 
jana in Tima. v preteklosti sem kot komer-
cialist delal v podjetju okna Kli logatec, 
trenutno pa sem zaposlen v Komunalnem 
podjetju logatec, kjer poleg drugih nalog 
koordiniram skupni projekt osmih občin 
»čista ljubljanica«. moja strast je turi-
zem. opravljene imam tudi tečaje za lo-
kalne turistične vodiče, na primer za jamo 

Divje babe v Šebreljah, kjer so pred leti 
odkrili znamenito piščal, izdelano iz kosti 
jamskega medveda, sem pa tudi lokalni tu-
ristični vodič po območju poti miru, kjer 
je bila v 1. svetovni vojni Soška fronta. v 
zadnjem obdobju pa sem bil aktiven tudi v 
logatcu, kjer sem deloval kot predsednik 
Turističnega društva logatec.

Od leta 2010 ste občinski svetnik, kate-
re so bile vaše ambicije v času, ko ste se 
predstavili na lokalnih volitvah?

Drži, od 2010 sem občinski svetnik v ob-
činskem svetu občine logatec. na pova-
bilo predsednice občinskega odbora SDS 
ge. Furlan sem pristopil h kandidaturi za 
občinskega svetnika. pred tem v politiki 
nisem aktivno sodeloval, sem pa že dol-
ga leta član stranke. Ko sem kandidiral za 
svetnika, sem predvsem videl priložnost 
v tem, da bi svoj delež k razvoju občine 
logatec prispeval na področju turizma; 
zdelo se mi je, da je logatec, logaška ob-
čina, premalo razvit. Želel sem pomagati 
pri razvoju nekaterih dejavnosti, kot je na 
primer Sekirica, kjer bi lahko spodbuja-
li tek na smučeh, smučanje, poleti pa na 
primer sprehode in kolesarjenje. To so tiste 
aktivnosti, ki bi jih lahko veliko bolj, kot 
so sedaj, promovirali za okoliške kraje; tu 
mislim predvsem na ljubljano. pozimi na-
mreč prav iz ljubljane k nam prihaja veli-
ko družin z otroki, ki svoje nadobudneže 
učijo prvih smučarskih korakov. veliko je 
tudi ljudi, ki k nam prihajajo na smučarski 
tek. vse to je premalo izkoriščeno, saj pro-
mocije ni, gostinska ponudba je prenizke 
kakovosti, želja pa je bila tudi, da bi obli-
kovali neko destinacijo, zgodbo, po kateri 
bi bil logatec znan. Želel sem torej, da bi 
turizem zaživel. pa vendar potem vidiš, 
da zadeve niso tako enostavne, da obstaja 
precej ovir; tu so posamezniki, za katere se 
zdi, da ne vidijo interesa, velikokrat pa tudi 
a priori nasprotovanje; kar je novo, avto-
matično ni dobro. To pa je stališče, ki ga 
absolutno odklanjam. 

Nam lahko na kratko poveste, kako ste 
postali predsednik Turističnega društva 
Logatec? Katere so bile vaše želje, ambi-
cije, ob nastopu te funkcije?

leta 2011 me je ga. nevenka malavašič 
povabila, da prevzamem vodenje Turistič-
nega društva logatec, ki dve leti prej ni ne 
vem kako dobro delovalo, saj ni izvajalo 
programov. To se je čutilo tudi v odsotnosti 
prireditve moja dežela – lepa in gostoljub-
na. Gre za prireditev, ki jo občani najbolj 
poznajo. Ker je turizem moja strast, sem 
se odločil, da ponujeno sprejmem. S tem je 
sovpadal tudi razpis programa leaDer, 
kamor se je Turistično društvo logatec s 
partnerji iz Cerknice in loške doline pri-
javilo. ideja je bila, da bi s temi sredstvi 
ustanovili Turistično informacijski center, 
TiC, in tako na svoj način pripomogli k 

 Matjaž Kurent: »Na področju turizma bom še vedno aktiven in prispeval k razvoju 
naše občine po svojih najboljših močeh.«
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združeni turistični ponudbi v občini, k laž-
ji promociji in predstavitvi drugih turistič-
nih društev v občini, k približanju oziroma 
predstavitvi ponudnikov turistične ponud-
be v občini, na primer gostincev, podjetij 
in društev, ki se s turistično promocijo v 
občini ukvarjajo. TiC bi bil povezovalec 
turizma v logatcu.

S katerimi projekti ste začeli v okviru 
Turističnega društva Logatec? V kakšni 
razvojni fazi so ti projekti trenutno?

prijava na razpis leaDer je bila prva za-
deva, naredili smo tudi nov program, Sta-
rodobno smučanje na Sekirici, ki je bilo pr-
vič zelo uspešno izvedeno februarja 2012. 
Že takrat se je prijavilo 50 tekmovalcev. 
To je bil nov projekt Turističnega društva 
logatec. potem pa so tu še sodelovanje 
na Gregorjevem sejmu v logatcu, pohod 
po grajski poti v Žibrše, leto 2012 pa smo 
zaključili s prireditvijo moja dežela – lepa 
in gostoljubna. To je bil že v preteklosti 
glavni projekt Turističnega društva loga-
tec, saj je šlo za združevanje vseh turistič-
nih društev v občini. Ta društva oziroma 
krajevne skupnosti so sodelovali s predlogi 
najlepših objektov. mi smo predloge pre-
gledali, ocenili, opravili slikanje, ter prire-
ditev zaključili v narodnem domu, kjer se 
je zbralo precejšnje število obiskovalcev. 
vse te aktivnosti so tako rekoč tradicional-
ne. Uspeli smo na razpisu leaDer in bi z 
načrti za prihodnost tudi uspeli, če vmes ne 
bi naleteli na ovire. Trenutno so torej vse 
aktivnosti ustavljene oziroma ni človeka, 
ki bi te aktivnosti vodil naprej. Zgodilo se 
je tudi to, da zaradi spremembe pravilnika 
o pridobivanju občinskih sredstev, ker ni-
smo poravnali najemnine, sredstev nismo 
mogli dobiti. Tako tudi letos – ne glede na 
to, ali bo društvo dobilo novega predsedni-
ka – ne bo dobilo nobenih sredstev. 

Nam lahko poveste, kateri so bili vaši 
razlogi za odstop z mesta predsednika 
Turističnega društva Logatec?

Ko sem prevzel vodenje Turističnega dru-
štva logatec, sem si zadal veliko ciljev. 
po dveh letih sem kljub veliki želji po so-
delovanju z vsemi ugotovil, da to, žal, ni 
mogoče. namesto želje po izgradnji, sode-
lovanju in izboljšanju stanja v naši občini 
je prevladal osebni interes posameznikov, 

želja po diskreditaciji in zlobno blatenje 
nekaterih drugače mislečih. –no, ena od 
želja je bil tudi projekt TiC. Skupaj s peti-
mi partnerji je društvo kandidiralo za sred-
stva v okviru laS po poteh dediščine od 
idrijce do Kolpe in na razpisu tudi uspeli; 
22.000 evrov, od tega 17.000 evrov nepo-
vratnih sredstev. S projektom po medve-
dovih sledeh bi v logatcu odprli TiC in v 
njem vzpostavili internetne izobraževalne 
strani, izdelali didaktične materiale, obli-
kovali izobraževalne programe, vzpostavi-
li multivizijo, kupili pisarniško pohištvo, 
računalnik in fotokopirni stroj, stojala za 
zloženke in prospekte, uredili vitrino s spo-
minki logaških rokodelcev, kupili usmerje-
valne table za TiC, pokrili stroške sanacije 
obstoječih prostorov, imeli predavanja 
in delavnice, na katerih bi skupaj z lovci 
predstavili medveda ter njegovo bivanje v 
naravnem okolju. a ves čas sem imel ob-
čutek, da grem proti vetru. Začutil sem, da 
je narobe, če želim storiti kaj dobrega za 
celotno skupnost. projekt je dokončno pro-
padel. K nadaljevanju projekta pa zagoto-
vo tudi ni pripomoglo vprašanje ge. anite 
Kermavnar iz SlS. Ker nisem uspel, sem 
se odločil odstopiti z mesta predsednika 
Turističnega društva logatec. Seveda pa 
bom na področju turizma še vedno aktiven 
in prispeval k razvoju naše občine po svo-
jih najboljših močeh.

Kot občinski svetnik ste izpostavili projekt 
celovite obnove kapelice padlim v 1. sve-
tovni vojni, vključno s pitnikom. povejte 
nam več o vaših raziskavah za ta projekt.
Drži. Za spominsko kapelico padlim v 1. 
svetovni vojni sem se začel zanimati, ko 
sem sem se zaposlil na Komunalnem pod-
jetju logatec kot v.d. direktorja. načrte oz. 
skice pitnika sem iskal v Knjižnici, v žu-
pnišču, na občini, pa nič. Kljub temu sem 
vztrajal. Gradivo sem iskal na Zavodu za 
varstvo kulturne dediščine, od koder so me 
napotili v muzej za arhitekturo in obliko-
vanje, vendar podatkov o naši kapelici ni 
bilo nikjer. Dobil sem namig, da bi načrte 
lahko našel v plečnikovi hiši v Trnovem. 
res sem jih po dolgem iskanju našel prav 
tam; imajo originalne načrte g. Cirila obla-
ka, avtorja kapelice, znameniti jože pleč-
nik pa je bil njegov mentor. našli smo tudi 
načrte lestencev, ki niso bili nikoli nareje-
ni, tako sem kot svetnik dal pobudo, da se 
kapelica uredi po originalnih načrtih. Ker 

bo naslednje leto minilo sto let od začetka 
prve svetovne vojne, sem tudi vprašal, ali 
občina logatec pripravlja kakšne priredi-
tve. občinski uradniki pa odgovarjajo, da 
je občina logatec zelo skeptična do pra-
znovanja katere koli vojne. Sprašujem se, 
kje v mojem vprašanju je zaznati željo po 
praznovanju. od pripravljavca bi si želel 
korekten odgovor na moje vprašanje, to-
rej, ali občina logatec pripravlja kakšne 
prireditve, tj. spominsko slovesnost ali 
komemoracijo pred spominsko kapelico 
padlim v 1. svetovni vojni. interpretacijo 
uradnikov, da sem govoril o praznovanju, 
v celoti zavračam.

Kako vidite turistično prihodnost loga-
ške občine? Kateri so najbolj potrebni 
ukrepi, ki se jih je treba lotiti?

na področju turizma je treba kar precej 
narediti. Še najbolje so urejena vsa dru-
štva, ki delujejo na področju turizma. Za 
vse ostalo pa menim, da je narejenega 
premalo. najprej bi potrebovali strategijo 
razvoja turizma, v kateri bi opredelelili ci-
lje, ki jih želimo doseči oziroma izpeljati. 
Sam vidim veliko možnosti v oblikovanju 
turistične destinacije, se pravi širše, s sose-
dnjimi občinami, v okviru katere bi obliko-
vali neko zgodbo, ki je pri nas že prisotna. 
Tu mislim predvsem na zgodbo Claustra 
alpinum iulianum ali rimskega zidu, od 
katerega je najbolje ohranjena utrdba na 
lanišču, ki je edina ohranjena in obnovlje-
na utrdba na celem območju Claustre. To 
je za logatec gotovo velik adut. Z drugimi 
občinami pa bi lahko oblikovali zgodbo 
okoli rupnikove linije. Ker je tu včasih 
potekala meja med Kraljevino jugosla-
vijo in italijo, je veliko ostankov iz tega 
obdobja. Ti bi ob primerni prenovi lahko 
dali občini vsebine, ki bi pritegnile turiste. 
potrebno bi bilo tudi sodelovanje vseh lo-
kalnih turističnih delavcev, tudi gostincev. 
pokrili bi lahko tudi vikend turizem, s tem 
mislim predvsem na goste iz ljubljane. ne 
smemo pozabiti planinskega polja in vseh 
naravnih znamenitosti, vse to v povezavi z 
notranjskimi občinami, kamor bi se v pri-
hodnje morali bolj usmeriti. nenazadnje 
smo vedno tudi bili del notranjske. pove-
zava s temi občinami je naša prihodnost.

mag. Neža Sautet
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PoGovoR Z ŽUPnIKoM JanEZoM KoMPaREToM

oDPRTo SRCE Za vSaKEGa ČlovEKa

Spoštovani gospod Kompare, lahko na 
kratko opišete svojo duhovno pot?

prihajam iz verne družine, v kateri je bilo 8 
otrok. med nami je bilo, kot v vsaki prepro-
sti družini, veselja, prepiranja med otroki, 
starši so nas imeli radi. oče je zelo zgodaj 
zbolel, zato smo morali veliko delati za pre-
živetje. Do leta 1965 so bili težki časi, ni 
bilo nobene finančne pomoči. Ko smo ho-
dili v višje razrede osnovne šole, smo fantje 
po vsak dan kopali nekaj kubičnih metrov 
peska in ga prodali, da smo kaj zaslužili. a 
iskali smo rešitev. To je zame tudi danes v 
kriznih situacijah vodilo: ne sprašujem se, 
kako bi se problemu izmaknil, ampak, kako 
bi ga reševal. nato sem šel v klasično gim-
nazijo v vipavo. no, že pri 6 letih sem želel 
postati duhovnik. Tako sem po maturi šel 
na Teološko fakulteto, nato v vojsko, kar je 
bila zelo zanimiva izkušnja. leta 1972 sem 
postal duhovnik; rad se pošalim, da sem bil 
že v vseh župnijah od viča do Godoviča: 
na vrhniki, v obeh logatcih, brezovici in 

v Hotedršici. leta 1981 sem prišel v Gornji 
logatec, nato sem odšel na brezovico za 8 
let, leta 2000 pa sem, ko je moj brat Tone 
odšel v Domžale, na prošnjo škofa prišel v 
logatec.

Kako bi opisali logaško župnijo, logaško 
skupnosti in njene ljudi?

Ko sva z bratom prišla po letu 1980 v loga-
tec, je bil ta zelo kompakten, ljudje so bili 
pripravljeni pomagati. Ko je prišel brate 
Tone, je bila prava eksplozija pomočnikov. 
Ti so začeli obnavljati župnišče, ki je bilo 
v zelo slabem stanju. v enem letu so ga 
tako dobro obnovili, da se je župnik, moj 
brat Tone, že lahko vselil. prej je stanoval 
pri mihelčičevih, pisarno pa je imel kar v 
cerkvi pod korom. ljudje so ga takrat zelo 
vzljubili, saj so videli, kako se žrtvuje. v 
30 letih se je sem preselilo tudi veliko ljudi 
iz drugih republik, med njimi tudi veliko 
katoličanov. Tako da se ljudje ne poznajo 
več dobro med seboj. 

Ste zelo popularni. Očitno ste ljudem 
blizu. Katera dejanja v okviru logaške 
župnije namenjajo pozornost ljudem?

ja, to, zelo popularen, bi lahko komenti-
ral malo hudomušno: slab kaplan, če ga 
nimajo vsi radi, slab župnik, če ga imajo 
vsi radi. veste, duhovnik je kot prerok, ti-
sti, ki kliče ljudi k spreobrnjenju. ljudje pa 
to neradi poslušamo, saj se neradi spremi-
njamo. Tudi sedanji papež je zelo močno 
poudaril, da mora Cerkev biti obrnjena k 
preprostemu človeku. Zanimivo, ko sem 
končal študij, mi je mama rekla: »janez, ne 
druži se samo z bogatimi. poišči preproste, 
tiste, za katere se nihče ne zanima. Hotela 
je reči, da moram imeti odprto srce za vsa-
kega človeka. Tega ne bom nikoli pozabil. 
Upam, da mi je bog dal ta dar. prednost je 
bila ta, da sva bila tu zaporedoma dva bra-
ta. razmišljala sva, kako bi župnijo prebu-
dila, da ne bi šlo le za opravljanje strogega 
liturgičnega dela. Želela sva razvijati tudi 
duhovno in socialno življenje župnije. S 
Tonetom sva zato začela delati za ljudi; or-
ganizirali smo vrtec, Dom marije in marte, 
nazadnje pa še medgeneracijski center, šlo 
je za ogromen projekt. ljudje so ga zelo 
lepo podprli in sprejeli za svojega. Zato bi 
bilo dobro, da bi naslednji duhovnik s tem 
nadaljeval. največja katastrofa je, ko je 
razdrta družina; ločeni ljudje, trpeči otroci. 
veliko je razdrtih družin, civilno poroče-
nih, ločenih, ponovno poročenih. ljudje 
pri tem zelo trpijo. Kajti: dobra družina- 
zdrav rod – zdrav narod. če je razcefrana 
družina – narod nima perspektive. pri ve-
čjih narodih gre to bolj počasi, pri nas pa se 
to hitro pozna. videl sem tudi, koliko dru-
žin ima težave v odprtosti življenju; kako 
more družina funkcionirati, če ni prostora, 
če je za vse na voljo le ena sobica; potem 
so tu priseljenci, odtrgani iz domačega 
okolja; pojavlja se socialen problem; tudi 
otroci so dostikrat prepuščeni le zavodom, 
zato sem prišel na idejo o razširjeni dru-
žini, kot so bile včasih kmečke družine; 
takšna družina lahko bolj poskrbi sama 
zase, ker je v njej več ljudi; vedno je nekdo 
doma. Starejši poskrbijo za mlajše, mlajši 
za starejše; želim, da ta miselnost prišla v 
miselnost župnije. Zato se to pojavlja; ima-
mo kar nekaj družin, ki so odprte življenju. 
otrok, se najbolje socializira v družini, 
kjer so otroci različne starosti. enako velja 
za dom starejših. Tu  v medgeneracijskem 
domu opažžam, kako blagodejno je za vse 

»Ne sprašujem se, kako bi se problemu izmaknil, ampak kako bi ga reševal.«
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ob srečanju otrok s starejšimi. Zato smo 
odprli Dom marije in marte. pa medge-
neracijski dom: imamo predavanja za sta-
rejše, družijo se tudi mladi, pa prostor za 
skavte, plesne večere. Treba je povezovati 
ljudi. To pa bo glavno delo v prihodnje. Si-
cer je prostor le – prazen prostor.

Slišala sem tudi, da ste v uporabo lju-
dem dali župnijsko zemljo.

Župnija ima nekaj gozda, travnikov, njiv 
nimamo, ker so zarasle s travo; kmetje 
kosijo travo, ker imajo zemljo v najemu. 
Škoda se mi zdi, da se to zarašča, še zlasti, 
ker toliko govorimo o domači oskrbi z lo-
kalno pridelano hrano, pridelano na doma-
čem vrtu, na domači njivi. vidim tudi, da 
veliko otrok ne ve, kako se goji povrtnina. 
no, v Sloveniji imamo še veliko zaledja in 
zemljišč. a ta se zaraščajo, kar je škoda, 
ko bi lahko služila pridelavi hrane. če pa 
družina dela na vrtu, če otrok vidi, kako 
rastline rastejo, se ga vzgaja v čakanju in 
spremljanju narave. pa tudi – kakšno leto 
je letina boljša, drugo spet slabša – tako 
smo za vse bolj hvaležni. pa okus lastne 
hrane. K temu mišljenju so me odpirali 
nekateri mladi zakonci. enkrat smo se v 
zakonski skupini pogovarjali, pa so mi ne-
kateri rekli, da bi radi imeli vrtiček. rekel 
sem: imamo njivo, jo bomo zorali, pa bo-
ste imeli vrtiček. no, tako si je 10 družin 
naredilo vrt. ljudje lahko tako sami ne-
kaj pridelajo, še posebej, sedaj, ko ljudje 
tarnajo, kako je vse drago, kako se nič ne 
splača.  - Spomnim se, kako je na to odgo-
voril moj oče: »Kaj pa se splača? Se splača 
živet? imeti otroke? ali se splača graditi 
hišo? Kaj se sploh splača?« 

Za koliko časa ste dali ljudem zemljo 
v uporabo? Ste uporabo sploh časovno 
omejili? Gre za dolgoročno uporabo, 
vedoč, da delo z zemljo ustvarja okolje, 
v katerem živimo?

ne, nismo časovno omejevali; kolikor časa 
želiš, toliko časa lahko imaš. mi smo se 
samo vprašali: koliko zemlje želiš? pa je 
kdo rekel: toliko. no, pa smo zabili količke. 

Ali je ta iniciativa dajanja zemlje v uporabo 
osebna odločitev ali gre za usklajeno delova-
nje znotraj cerkve? Na katerem nivoju?

ne, ne gre za usklajeno dejanje. lahko bi 
se to rodilo, ker v župnijah duhovniki ne 

obdelujejo več zemlje, kot so včasih. vča-
sih so duhovniki imeli tudi kmetijo, danes 
pa tega več ni, saj ni ljudi, ki bi na kmetiji 
delali. Ko sem bil kaplan, so takšne župni-
je v beli Krajini še obstajale. no, navadno 
se da zemlja ljudem v najem. To njivo za 
vrt mladim družinam smo dali v najem za-
enkrat brezplačno.

Kakšna bi po vašem mnenju lahko bila 
simbolična in politična, lokalna, vre-
dnost takšnega dejanja?

mislim, da bi to lahko postala pobuda, da 
bi se marsikdo vrnil k obdelovanju zemlje. 
morda je v mestu ogrožen, ali pa ima na 
deželi sorodnike. Gotovo bi se našla še ka-
kšna površina za obdelati. čisto preprosto. 
jaz rečem takole: na vrtu lahko zrastejo 
fižol, repa, zelje in krompir. če imaš te šti-
ri pridelke, daš še kisati repo in zelje, si 
čez zimo preživel. pa ne gre za tako velik 
vložek poleti. ali pa – nek mož je bil pov-
sem iz sebe, ker je izgubil službo. jaz pa 
sem rekel: zakaj si paničen? – poglej, jaz 
ti dam tukaj njivo, zoraj, zasadi rastline, 
kakšen kmet ti bo dal malo gnoja, ti pa mu 
boš pomagal, ko bo on imel kakšno večje 
opravilo. –Saj tako smo včasih funkcioni-
rali. To bi tudi spremenilo odnos človeka 
do sočloveka. Si bomo pripravljeni poma-
gati. Že v zakonu, če imata zakonca vsak 
svoj denar, se mi zdi, da je to grobokop. 
Dejansko, problemi nastajajo iz mojega in 
tvojega egoizma. ljudje smo egoisti. in če 
vsak najprej zase poskrbi, ja, kdo bo pa za 
tiste, ki tega ne zmorejo: za bolne, revne? 
Že če rešimo pet odstotkov tega problema, 

smo naredili veliko. Tako pa samo čakamo 
– da se bo nekaj zgodilo. ali pa – da bo 
dala država. 

Kaj bi radi zaželeli logaškim občanom?

Da bi ljudje živeli v medsebojnem spo-
štovanju. vsakega človeka je treba vzeti 
takšnega, kakršen je. vsak ima svoje da-
rove. Zato moramo vsakega spoštovati kot 
osebo. Tako lahko drug drugemu poma-
gamo in se bogatimo. Začenši pri zakon-
cih; zakonca se lahko grizeta, lahko pa se 
bogatita, dopolnjujeta. Torej, med ljudmi 
je treba iskati potencial, ki ga vsak nosi v 
sebi. bogu je dragocen vsak človek. Zato 
je temu treba slediti. človeka ne smemo 
popredmetiti. potrebno je tudi spoznanje, 
da smo drug drugemu potrebni. Želim si, 
da bi tak odnos temeljil na duhovni evan-
geljski podlagi in da bi spodbujali social-
ni, družbeni razvoj. ljduje nismo popolni. 
vsak dan rastemo v odnosu do drugega. 
Ta vzor imamo kristijani v Kristusu. Zato 
imamo vedno kaj ponuditi: topel pozdrav, 
lepo besedo, svoj čas, pomoč. To je drža, 
ki jo tudi vidimo pri gasilcih in skupno-
stih, ki skrbijo za druge ljudi, v zdravstvu, 
v Karitasu ... –vse to ustvarja gotovost in 
varnost v človeku ter vzgaja in oskrbuje 
lokalno skupnost.

Gospod Kompare, hvala za čas, ki ste si 
ga vzeli za bralce Logaških novic.

mag. Neža Sautet

»Pa se mi je škoda zdelo, da se zarašča, še zlasti, ker toliko govorimo o domači oskrbi 
z lokalno pridelano hrano.«
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bil je deveti maj; skoraj čisto običa-
jen majski dan. večina je hitela po 
svojih vsakodnevnih opravilih, ne-

kateri pa so si le vzeli uro ali več za spomin 
na dogodke, ki so v evropi povezani s tem 
datumom. mediji so poročali o pohodnikih 
po poti okrog nekoč z žico obdane ljublja-
ne in o Dnevu zmage pri nas in v evropi, 
predvsem pa o Dnevu evrope, prazniku, ki 
vse bolj senči nekdanje zmage, povzdiguje 
pa povezovanje evropskih narodov v pre-
rojeno Staro celino.
v tihi dolinici pod obronki Hrušice pa se je 
zbralo nekaj deset ljudi, katerih spomin se 
je dotaknil časa, ko so se v evropi lomila 
cesarstva. Tam pri spomeniku ruskim voj-
nim ujetnikom mednarodni klub slovan-
skih rojakov rUSlo v sodelovanju z ob-
čino logatec in Združenjem zveze borcev 
za vrednote nob logatec vsako leto pri-
pravi spominsko slovesnost, ki jo posveti 
vsem, ki so na teh tleh ginevali v bojih za 
boljše, svobodnejše življenje. Teh mož, je 
v svojem govoru naglasil župan berto me-
nard, se moramo spominjati z vsem spo-
štovanjem in razmislekom o krivicah, ki 
se tudi danes dogajajo ljudem, ki si žele le 
boljšega, pravičnejšega življenja.
v nadaljevanju je navzočim predsednik 
ZZb logatec Samo Štempihar nekoliko 
približal čas prve svetovne vojne in raz-
mere, v katerih so živeli in umirali ruski 
ujetniki pod Hrušico, predstavnik vele-

poslaništva ruske federacije Frolov jurij 
mihailovič pa se je zahvalil za vsakoletno 
pomoč in polno sodelovanje pri spominski 
slovesnosti, ki dva naroda, ki sta si s krvjo 
priborila prostor v svetovni areni, povezu-
je tudi danes.
Govorni del slovesnosti sta povezovali z 
igranjem na violini učenki profesorja va-
silija meljnikova ana novak in mojca jer-
man. profesor je njuno sozvočje primerjal 

z sožitjem dveh narodov, ki se z iskanjem 
skupnih točk lahko v miru in harmoniji 
razvija in krepi.
ob koncu je ob polaganju rož in prižiganju 
sveč k spomeniku pristopila tudi edina v 
Sloveniji živeča veteranka ruske domovin-
ske vojne, logatčanka raisa viktorovna 
Zadikjan. bližnji smo v njenih očeh opa-
zili solze; le kam vse je segel njen spomin!

Branko Rupnik

na PolJU ZnaMEnJE SToJI

5. maja je dolnjelogaški župnik ja-
nez Kompare na lipju blagoslovil 
križ, ki so ga Krištanovi postavili v 

zahvalo za srečno vrnitev, kot piše na spo-
minski ploščici. Znamenje zdaj stoji na 
Krištanovem svetu v spomin in zahvalo, 
da se je nameravani umik matere s tremi 
otroki – najmlajši je bil še dojenec, najsta-
rejši pa triletnik - v tujino v zadnjih dneh 
vojne končal že na praprotnem brdu. Tam 
se je konj, ki je vlekel voz, ustavil in se 
do noči ni hotel premakniti naprej. Družina 
si je zato poiskala zatočišče pri sorodnikih 
v bližini in se po koncu vojne vrnila do-
mov. Kakšna bi bila njena usoda, če bi ne 
bilo tega dogodka, znamenja, ne moremo 
vedeti. vemo pa, da bi v logatcu ne imeli 
dobrotljive matere mnogim odprtega srca, 

žlahtnega pevca lojza, dušnega pastirja 
Franceta in dolgoletnega godbenika ter 
zborovodje jožeta.
med slovesnostjo je zbrane skozi medita-
cijo o križu, križih in upanju na odrešenj-
sko vstajenje vodil pavel Uršič, tudi sam 
eden izmed beguncev v onih usodnih dneh. 
brez zlih misli in brez tožbe nad njimi, ki 
so v smrt poslali tisoče in deset tisoče. po 
blagoslovu je France prebral seznam be-
guncev, ki ga je sestavila njegova teta v 
argentini. nekateri izmed njih so se bla-
goslovitve tudi udeležili.
S postavitvijo križa so otroci uresničili že-
ljo zdaj že pokojne matere lojzke, naj se 
postavi zahvalno znamenje.

Janez Gostiša
Janez Kompare blagoslavlja zahvalno 
Krištanovo »Kraljevo znam'nje« na 
Lipju.
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Veteranka druge svetovne vojne Larisa Viktorovna Zadikjan ob spomeniku ruskim 
vojnim ujetnikom na Vodicah pod Hrušico.
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